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Tudi letos 
smo  
izbirali naj  
pridelke 
občine

Najtežjo bučo, 
težko 150 kg je 
letos pridelal 
Drago Trlep iz 
Velikih Dol pri 
Temenici.

40 let Cukarce in šest državnih prvakov za ivanško občino

Martinova tržnica
sobota, 18. 11. 2017 od 8. do 12. ure

Botra jesen
Jesenski čas nam vsako leto prinaša marsikaj lepega. 
Nov začetek in številne zanimive projekte v naših šolah, 
spravilo jesenskih pridelkov in bogato izbiro kulturnih 
prireditev. Letos se naša občina lahko pohvali z obetav-
nimi rezultati na gospodarskem področju. Dokaz, da so 
pregovorna dolenjska pridnost, iznajdljivost in vztrajnost 
dober pogoj za uspeh si lahko ogledate tudi na vseslo-
venskem sejmu ta konec tedna. Morda tam najdete ide-
jo in navdih za lastne načrte, svojo poslovno pot, ali pa 
se preproste počutite Prijetno in domače.

Matej Šteh, urednik
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Ko l o fo n Prispevke za naslednjo številko sprejemamo do 10. novembra.

Klasje - Glasilo prebivalcev občine Ivančna Gorica; Ustanovitelj časopisa: Občinski svet Občine Ivančna Gorica; Sedež uredništva: Cesta II. grupe odredov 17, 1295 Ivančna Gorica, telefon: 781 21 30, faks: 
781 21 31, e-pošta: klasje.casopis@siol.net, spletna stran: www.klasje.net; Uredniški odbor: Matej Šteh - glavni in odgovorni urednik, Leopold Sever - Kratkočasnik, Siva in Severna stran, Simon Bregar, Jože 
Glavič, Franc Fritz Murgelj, Janko Zadel, Jožefa Železnikar; Lektoriranje: Mateja D. Murgelj; Oblikovna zasnova: Robert Kuhar; Priprava za tisk: AMSET, d. o. o.; Tisk: Delo Časopisno založniško podjetje d.o.o.,  
Časopis KLASJE izhaja v 6.150 izvodih mesečno in ga prejemajo vsa gospodinjstva v občini brezplačno.

Beseda župana

Za nami je prva seja Občinskega sveta po poletnem premoru. Obsežen 
dnevni red seje je pričal o tem, da je bilo v minulih mesecih potrebno 
veliko dela, ki smo ga opravili skupaj s sodelavci v Občinski upravi. Za 
izvajanje načrtovanih projektov je bilo treba pripraviti rebalans leto-
šnjega proračuna, saj je vse finančne tokove pri sprejemanju proračuna 
težko predvideti in se šele tekom leta pokaže, kje so potrebe večje in kje 
manjše. Sprejeti rebalans nam bo tako omogočil nadaljevanje začetih 
investicij in odpiranje novih. 
Sicer pa je jesen tisti čas leta, ki se ga običajno najbolj razveselijo kme-
tje, saj je to čas pospravljanja pridelkov. Žal se morajo naši kmetje vse 
prevečkrat spopadati s škodo, ki jo povzročijo vremenske neprilike in 
tako je zaslužek na zemlji vse težji. Na nedavnem prazniku krompirja 
smo lahko slišali in okusili, da smo krompirjeva občina, saj veliko naših 
kmetij slovi po pridelavi krompirja. Tudi pogled na jesensko tržnico v 
Ivančni Gorici priča o tem, kako pridni so naši kmetje in ne nazadnje, 
kako so tudi uspešni pri prodaji svojih pridelkov in izdelkov. 
Pred nami je največji sejemski dogodek v naši občini do zdaj. Ideja o 
organizaciji vseslovenskega splošnega sejma v naši občini je prišla iz 
podjetniških vrst, kar me še posebej veseli in iskreno upam, da bodo 
organizatorji dosegli pričakovane rezultate. Dogodek, ki bo potekal pri-
hajajoči konec tedna pri Gostilni pri Japu, bo lepa priložnost za predsta-
vitev in srečanje podjetnikov ter še ena prireditev, ki bo, upam, postala 
tradicionalna. Tudi zato je bila podprta s strani podjetnikov v okviru 
mojega podjetniškega kolegija, Občina Ivančna Gorica pa jo podpira v 
okviru sredstev, ki jih namenjamo razvoju malega gospodarstva.
Občina Ivančna Gorica se lepo razvija v vseh pogledih, kar nam prizna-
vajo tudi drugi in strokovna javnost. Na različnih preglednicah zase-
damo opazna mesta in dobre rezultate s spodbudnim trendom. Brez 
dvoma gredo zasluge za to tudi podjetnikom in obrtnikom v naši občini. 
Nizka stopnja nezaposlenosti, relativno visoka povprečna plača, veliko 
število podjetij, vse to so kazalci, ki govorijo gospodarski moči naše ob-
čine. Tudi v gospodarski coni Ivančna Gorica je bilo pred kratkim odda-
no zadnje zemljišče, gradnja nove obrtne cone pa je polnem teku.
V minulem mesecu pa smo zaključili s pripravo dveh projektov, ki upam, 
da bosta prinesla sadove na področju turizma. Uspešno smo oddali pri-
javo za čezmejni projekt v okviru razpisa Interreg Slovenija Hrvaška, 
skupaj s hrvaško občino Ivanec in drugimi partnerji. Morebiten uspeh 
na razpisu bo prinesel sredstva za nadgradnjo ponudbe na Jurčičevi do-
mačiji. Veselimo pa se že prihodnjega leta, ko bo na pobudo slovenskih 
čebelarjev potekalo prvo praznovanje svetovnega dne čebel in bomo v 
okviru spremljevalnih dogodkov v Višnji Gori postavili obeležja kranjski 
sivki. Od tu namreč, natančneje iz gradu Podsmreka, so to marljivo če-
belo ponesli v svet. Zato že pripravljamo projekte za obuditev nekdanje 
stare šole v Višnji Gori, ki bo postala t. i. Hiša kranjske čebele.
Od pridnih čebelic se lahko torej učimo marljivosti in vztrajnosti. Cilje 
pa lahko dosežemo samo z dobrim sodelovanjem.

Župan Dušan Strnad

Iz 22. seje Občinskega sveta
Občinski svetniki so se sešli na 22. redni seji 4. oktobra, pred njimi pa je bil obsežen 
dnevni red, saj je zadnja seja potekala tik pred poletnimi dopusti.

V uvodu je župan Dušan Strnad sku-
paj s sodelavci predstavil aktualno 
dogajanje v občini. Simon Kastelic 
je predstavil projekt Interreg Slo-
venija - Hrvaška, ki je nastal skupaj 
s hrvaško občino Ivanec in drugimi 
partnerji, v sklopu njega pa se med 
drugim predvideva nadgradnja po-
nudbe na Jurčičevi domačiji. Maja 
Lampret je predstavila projekt Hiše 
kranjske čebele. Z njim želi Občina 
oživiti staro šolo v Višnji Gori. Oba 
projekta zdaj čakata na odobritev 
za sredstva na razpisih, uspešno pa 
je že zaključen projekt energetske 
sanacije šolskih objektov v Stični 
in na Muljavi ter vrtca v Višnji Gori 
deloma pa tudi že v Ambrusu, o če-
mer je spregovoril podžupan Tomaž 
Smole. 
Župan je izpostavil tudi nedavno 
zaprtje Krajevnega urada v Ivančni 
Gorici. Upravna enota Grosuplje 
je zaradi kadrovskih težav urad za-
prla začasno, vendar za nedoločen 
čas. Občani, ki dnevno iščejo uslu-
ge urada, morajo zdaj v Grosuplje, 
zato je Občinski svet sprejel sklep, 
da Upravna enota Grosuplje čim 
prej ponovno odpre Krajevni urad v 
Ivančni Gorici, do takrat pa zagotovi 
ustrezno nadomeščanje. 
Osrednja točka seje je bilo spreje-
manje Rebalansa proračuna Obči-
ne Ivančna Gorica za leto 2017. Ob 
sprejemanju proračuna je namreč 
težko predvideti vse prihodke in od-
hodke, zato je za izvajanje investicij 
potrebna uskladitev proračuna z 
rebalansom. Z njim je predvideno 
povečanje prihodkov za 23.546,80 
evra in povečanje odhodkov za 
447.976,96 evra. Odhodki se bodo 
pokrili z večjim prenosom sredstev 
na računu iz preteklega leta in če bo 
potrebno, z minimalnim zadolževa-
njem. Med večje naložbe, zaradi ka-
terih se zvišujejo odhodki so širitev 
knjižnice v Ivančni Gorici, projekt 
Hiša kranjske čebele, dodatna sa-
nacije šole v Ambrusu in poveča-
nje sredstev za vzdrževanje javnih 
poti. Sredstva za gradnjo vodovoda 
na Leskovški planoti se bodo delno 
porabila že letos, zdaj so planirana 
za leto 2018, enako tudi sredstva za 
obnovo ceste Krka-Gradiček.
Občinski svet je sprejel predlog 
sklepa o višini cen programov v Jav-
nem vzgojno-varstvenem zavodu 
Vrtec Ivančna Gorica. Spremembe 

ne bodo vplivale na strošek staršev. 
Sprejet je bil tudi Elaborat o obli-
kovanju cen storitev oskrbe s pitno 
vodo Krajevne skupnosti Višnja 
Gora, ki ga je po naročilu KS Višnja 
Gora, ki upravlja vodovod Jerom-
ščica, pripravilo Javno komunalno 
podjetje Grosuplje. Cene se bodo 
na tem vodnem viru malenkost dvi-
gnile, so pa primerljive z ostalimi 
vodovodi v občini. 
Svetniki so se na seji seznanili s 
predlaganimi spremembami Odlo-
ka o lokalnih gospodarskih javnih 
službah v Občini Ivančna Gorica, 
predlogom Odloka o pokopališkem 
redu v Občini Ivančna Gorica, pre-
dlogom Odloka o načinu opravlja-
nja obvezne občinske gospodar-
ske javne službe 24-urne dežurne 
pogrebne službe v Občini Ivančna 
Gorica, predlogom Odloka o nači-
nu opravljanja lokalne gospodarske 
javne službe urejanja in čiščenja 
javnih površin na območju Občine 
Ivančna Gorica, spremembah Odlo-
ka o obremenjevanju nepremične-
ga premoženja v lasti Občine Ivanč-
na Gorica in predlogom Odloka 
Občine Ivančna Gorica o merilih in 
postopkih za določitev nevzdrževa-
nih objektov in vzdrževalnih del na 
njih, ki bo omogočal odstranitev ali 
obnovo opuščenih objektov v nase-
ljih, ki s svojim videzom kvarijo po-
dobo kraja, oz. zaradi propadanja 
ogrožajo varnost v prometu. 
Največ razprave pa se je razvilo v 
zvezi z odlokom o pokopališkem 
redu in načinu izvajanja 24-urne de-
žurne pogrebne službe. Novi Zakon 
o pogrebni in pokopališki dejavno-
sti namreč Občini narekuje spre-

jetje odloka o pokopališkem redu. 
Zakon tudi določa, da je 24-urna 
dežurna služba obvezna občinska 
gospodarska javna služba, ki jo na 
podlagi Zakona o gospodarskih 
javnih službah lahko izvaja režijski 
obrat, ali javni gospodarski zavod 
ali javno podjetje ali koncesionar. 
Trenutni predlog Občine je, da se 
24-urna dežurna pogrebna služ-
ba odda javnemu podjetju Javno 
komunalno podjetje Grosuplje. To 
pomeni, da bi po novem vse prve 
prevoze pokojnika, bodisi od doma 
na upepelitev ali obdukcijo, ali ob 
nesrečah iz kraja nesreče, izvajalo 
Javno komunalno podjetje in ne po-
grebni zavod kot je bilo to do zdaj. 
Kakšen bo končni predlog obeh od-
lokov, bo jasno po javni obravnavi v 
času katere bo svoje mnenje lahko 
izrazila tudi zainteresirana javnost.
Na seji so svetniki sprejeli tudi sklep 
o dopolnitvi letnega načrta pridobi-
vanja in razpolaganja z nepremič-
nim premoženjem Občine Ivančna 
Gorica za leto 2017, s katerim bo 
Občini omogočen odkup opušče-
ne nepremičnine pri stari šoli v Vi-
šnji Gori, v Šentvidu pa bo občina 
brezplačno predala Centru za zdra-
vljenje bolezni otrok del svojega 
zemljišča na podlagi t. i. brezplačne 
odsvojitve v korist države. Na po-
doben način je Občina od Centra 
pridobila zemljišče, ki ga je potre-
bovala za širitev ceste in gradnjo 
pločnika.
Občinski svet je dal tudi soglasje 
k imenovanju za direktorja Zdra-
vstvenega doma Ivančna Gorica 
kandidatu Janezu Zupančiču, ki je 
Zdravstveni dom že vodil do zdaj. 
Predstavnik ustanovitelja v Svet 
Glasbene šole Grosuplje pa je po-
stal občinski svetnik Janko Zadel.

Matej Šteh

Občinski svet je na 22. redni seji 
sprejel sklep, da je župan Dušan 
Strnad kandidat za člana Držav-
nega sveta Republike Slovenije 
kot predstavnik lokalnih intere-
sov. Volitve bodo potekale 22. 
novembra 2017. Za elektorje na 
volitvah so bili izbrani občinski 
svetniki Ignacij Kastelic, Janez 
Mežan, Tomaž Smole in Janko 
Zadel.

Javna obravnava
Na 22. redni seji Občinskega sveta Občine Ivančna Gorica, ki je potekala 
4. 10. 2017, je Občinski svet sprejel naslednje predloge odlokov, ki so 
podani v javno obravnavo:
- Odlok Občine Ivančna Gorica o merilih in postopkih za določitev ne-

vzdrževanih objektov in vzdrževalnih del na njih;
- Odlok o načinu opravljanja lokalne gospodarske javne službe ureja-

nja in čiščenja javnih površin na območju Občine Ivančna Gorica; 
- Odlok o pokopališkem redu v Občini Ivančna Gorica.
Predlogi so v javni obravnavi od 5. 10. 2017 do 25. 10. 2017. 

Vse zainteresirani lahko v tem času podajo pisne pripombe na naslov 
Občina Ivančna Gorica, Sokolska ulica 8, Ivančna Gorica ali po elektron-
ski pošti na naslov obc.ivancna.gorica@siol.net, najkasneje do vključno 
25. oktobra do 15. ure.
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Kratke občinske

V Znojilah pri Krki uradno  
odprli nov most
Za Občino Ivančna Gorica je bila izvedba rekonstrukcije mostu v Znojilah pri Krki nuj-
na zaradi dotrajanosti obstoječega kamnitega prepusta, ki je bil že močno razpokan 
in posledično je bila njegova nosilnost že zelo vprašljiva. Dela je v letošnjem poletju 
korektno in pravočasno opravilo podjetje Mapri d. o. o. iz Ljubljane. 
Predstavnik krajanov Franc Koželj 
se je na uradnem odprtju v petek, 
29. septembra 2017, zahvalil Obči-
ni Ivančna Gorica, da je prisluhnila 
pobudi in podprla izgradnjo novega 
mostu. Zahvalil se je tudi lastnikom 
zemljišč za njihovo razumevanje, da 
je delo potekalo nemoteno. Zaklju-
čil je z upanjem, da bo novi most 
služil vsaj toliko časa kot stari, ki so 
ga davni predniki zgradili udarniško. 
Po besedah župana Dušana Strna-
da že številčna prisotnost na otvo-
ritvi potrjuje, da so domačini veseli 
nove pridobitve. Po prvih odzivih je 
vidno, da je bila izgradnja nujno po-
trebna, kajti brez nove infrastruktu-
re je težko govoriti o razvoju kraja, 
krajevne skupnosti in občine. Tudi 
sam je besedo zahvale izrekel kra-
janom in občinskem svetniku Fran-
cu Koželju, ki je dobesedno bdel na 
gradnjo. Kot je še dodal, bo krška 
krajevna skupnost že v kratkem de-
ležna nove investicije, saj se bo za-
čela dolgo pričakovana rekonstruk-

cija ceste med Krko in Gradičkom. 
»Vse to bo krško dolino naredilo 
še lepšo. Lahko smo ponosni, da jo 
imamo in zavezani, da ohranimo te 
lepote,« je še dodal Strnad. 
V nadaljevanju sta zbrane nagovo-
rila še predsednik KS Krka Roman 
Mestnik in predstavnik izvajalskega 

podjetja Mapri d. o. o. Primož Pe-
trič. Most je blagoslovil novi krški 
župnik Dejan Pavlin, po končanih 
nagovorih pa so ga s prerezom tra-
ku predali svojemu namenu. Pro-
gram so obogatili člani pevskega 
kvarteta s Krke.  

Gašper Stopar

V soboto, 23. septembra 2017, je župan Dušan Strnad obiskal občanko 
Terezijo Dremelj iz Spodnje Drage, ki je pri strelski koči v Ivančni Gorici v 
družbi sorodnikov praznovala 90. rojstni dan.

Nove avtobusne nadstrešnice 
Občina Ivančna Gorica nadaljuje z načrtom ure-
ditve avtobusnih postajališč. Trenutno je posta-
vljenih že več kot 40 avtobusnih nadstrešnic, vsaj 
še toliko pa jih bo postavljenih v prihodnjih letih. 
Nove nadstrešnice so bile konec septembra posta-
vljene v Kriški vasi, Bregu pri Temenici, Škrjančah, 
Podbukovju in v centru Šentvida pri Stični. S tem 
je zagotovljena večja varnost udeležencev v pro-
metu, obenem pa bodo krajanom, ki so vezani na 
javni prevoz, nudile udobnejše čakanje. 

V Dobu pri Šentvidu se gradi športno 
igrišče
Občina Ivančna Gorica je investitor projekta izgra-
dnje igrišča ob gasilskem domu v Dobu pri Šentvi-
du, ki ga gradi podjetje Rekon iz Ivančne Gorice. 
Začetna dela so se začela pred kratkim in bodo 
predvidoma zaključena do konca meseca novem-
bra. 
Asfaltirano igrišče bo razsvetljeno s štirimi stebri 
z reflektorji ter ograjeno s panelno ograjo.  Ob 
igrišču bo postavljen tudi zabojnik za sanitarije in 
spravilo opreme. Po izgradnji bo igrišče krajanom 

nudilo odlične pogoje za izvajanje športnih aktivnosti ter izvedbo lokalnih 
prireditev. Občina je za izgradnjo namenila dobrih 106.000 EUR. 

Začetek gradnje kanalizacije v Žabjeku pri Višnji Gori 
Občina Ivančna Gorica je v naselju Žabjek pri Višnji Gori začela z izgradnjo 
kanalizacijskega omrežja in obnovo obstoječega vodovodnega omrežja. 
Izvajalec del je Javno komunalno podjetje Grosuplje s podizvajalcem Ko-

munalne gradnje Grosuplje. Gradnja bo predvidoma traja-
la do konca meseca novembra 2017, v času gradnje pa bo 
nekoliko moten promet v naselju. Zgrajen kanalizacijski sis-
tem za odvod komunalnih odpadnih vod se bo navezal na 
obstoječo kanalizacijo Višnja Gora in nato na povezovalni 
kanal Višnja Gora – Ivančna Gorica, vse do centralne čistilne 
naprave v Ivančni Gorici. Vrednost naložbe znaša nekaj manj 
kot 360.000 evrov. Krajani se lahko v zvezi s priključitvijo 
obrnejo na Javno komunalno podjetje Grosuplje.
 

Začela se bo izgradnja pločnika v Zgornji Dragi
Pločniki oziroma hodniki za pešce skozi naselja predstavljajo 
pomemben prispevek k večji varnosti pešcev v prometu, še 
posebej v krajih ob večjih prometnicah. Podobno je v vasi 
Zgornja Draga, ki leži neposredno ob regionalni cesti Ivančna 
Gorica – Višnja Gora. Pogodbo o izgradnji pločnika za pešce 
v Zgornji Dragi sta konec septembra podpisala župan Dušan 
Strnad in direktor podjetja Eltim d. o. o. Darko Perko. Podje-
tje Eltim d. o. o., ki je bilo izbrano kot najugodnejši ponudnik 
v postopku javnega naročanja, bo z deli začelo že v nasle-
dnjih dneh. Projekt zajema izgradnjo pločnika v dolžini 312 
metrov ter postavitev javne razsvetljave. Še pred začetkom 
izgradnje pa bo Javno komunalno podjetje Grosuplje obno-
vilo vodovodni sistem za to območje. Pogodbena vrednost 
investicije znaša 64.111,88 evra. Zaključek del se predvideva 
še v tem koledarskem letu. 

Letos tudi obnovljena cesta Krka-Gradiček
Krka s turistično urejeno jamo, izvirom reke Krke, bogato 
kulturno in naravno dediščino in številnimi drugimi zanimi-
vostmi, velja za enega največjih biserov v naši občini. K temu 
bo zagotovo še dodatno prispevala popolna rekonstrukcija 
ceste med Krko in Gradičkom, ki je glavna dostopna cesta do 
Krške jame. Gre za nekaj manj kot kilometer dolg cestni od-
sek, od cerkve sv. Kozme in Damijana do mostička pri izviru 
Poltarice. Vrednost projekta je 228.976,10 evra, rekonstruk-
cijo pa bo izvedlo podjetje Komunalne gradnje d. d.

Obnavlja se del vodovoda v Šentvidu pri Stični
V Šentvidu pri Stični je pred kratkim potekala obnova vodo-
voda, ki oskrbuje del zaselka »Goli Vrh«. Zamenjane so stare 
dotrajane PE-HD (alkaten) cevi. Skupna dolžina obnovljenih 
cevovodov je 250 metrov. Z obnovo vodovoda in vgradnjo 
cevi se bodo zmanjšale pogoste okvare na tem delu naselja, 
prav tako pa bo kakovostnejša tudi pitna voda. Sočasno so 
za zagotavljanje boljše požarne varnosti postavili tudi nad-
zemni hidrant.

Gašper Stopar
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22. oktobra pojdi na volitve in obkroži  

“Starši so mi privzgojili vrednote. 
Življenje mi je dalo izkušnje. 

Znam biti povezovalna in nikakor 
izključevalna. Predsednik mora 

prepoznati radosti in strahove ljudi 
in imeti vedno pred očmi interese 
Slovenije. V Sloveniji potrebujemo 

spoštovanje in sodelovanje.”

rada pleše, vrtnari in smučaposlanka Evropskega parlamenta

Drage državljanke, dragi državljani Slovenije!
Vlogo predsednika republike jemljem zelo odgovorno. Predsednik republike je nekdo, ki v vsakem trenutku ve, 
kje smo in kam moramo iti, da bomo kot narod napredovali in postajali vedno bolj uspešni, predvsem pa bolj 
zadovoljni in srečni. Mar mu je za vsakega človeka. Ve, kakšni so resnični problemi ljudi in bo naredil vse, kar je 
v njegovi moči, da jim pomaga. Predsednik republike prihaja od ljudi in dela za ljudi. 

Sledim temu, v kar verjamem. Prepričana sem, da lahko s svojimi izkušnjami, znanjem in vrednotami, ki jih 
živim, delam za dobro vseh Slovenk in Slovencev, državljank in državljanov.

Do domovine čutim globoko Ljubezen in Predanost. Zaupam v slovenski narod. Globoko spoštovanje čutim do 
vseh in vsakogar. Tudi do naših prednikov, ki v zgodovini, polni preizkušenj, niso klonili. In zato smo jim danes 
lahko hvaležni. Imamo, kakšen blagoslov, tudi svojo lastno državo, ki je dom in domovina. Verjamem, da lahko 
napredek dosežemo samo s spoštovanjem in sodelovanjem.

Ob najavi kandidature sem dejala, da ne bom obljubljala stvari, ki jih ne bom mogla uresničiti. To, kar lahko 
zdaj in ta trenutek obljubim pa je, da bom vedno imela pred očmi vas, Slovenke in Slovenci, državljanke in 
državljani, z vsemi vašimi težavami in skrbmi, pa tudi z radostjo in hrepenenji.

Za vas bom delala in zaradi vas bom predsednica Republike Slovenije.

Na kratko o Romani:

mama dveh otrok
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Pestra volilna in delovna jesen
Za nami je prva jesenska seja, ki se jo je svetniška skupina SDS ude-
ležila v sestavi Janez Mežan, Ignac Kastelic, Janko Zadel, Irma Lekan, 
Brigita Primc, Anja Lekan, Franc Koželj, Silvo praznik, Jože Kastelic in 
Tomaž Smole. Za nami je tudi referendum o drugem tiru pred nami pa 
volitve predsednika/ce Republike Slovenije in volitve v Državni svet.
Osrednji točki 22. redne seje Občinskega sveta Občine Ivančna Gorica 
sta bili imenovanju elektorjev za volitve predstavnikov lokalnih inte-
resov v Državni svet Republike Slovenije in imenovanju kandidata za 
člana Državnega sveta Republike Slovenije predstavnika lokalnih interesov ter Predlog Rebalansa Prora-
čuna Občine Ivančna Gorica za leto 2017.
Za elektorje so bili z veliko večino izvoljeni Janko Zadel, Ignac Kastelic, Tomaž Smole in Janez Mežan. Kan-
didat za člana Državnega sveta pa je zdajšnji svetnik Državnega sveta in župan Dušan Strnad. Rebalans 
proračuna je bil potreben zaradi spremenjene časovne dinamike projektov, zaradi razpisov in nekaterih 
novih priložnosti, ki so se pojavile pri črpanju nepovratnih sredstev. Tudi v 2018 bo verjetno potreben 
še en rebalans.
V uvodu so se županu pri informacijah o aktualnih dogajanjih pridružili Simon Kastelic, ki je poročal o 
projektih Medobčinskega razvojnega centra (s poudarkom na nedavno oddani vlogi na razpis Interreg 
SLO – HR, Maja Lampret, ki je predstavila projekt Hiša Kranjske Čebele in Tomaž Smole, ki je poročal o 
izvedbi številnih energetskih sanacijah v občini. Tudi sicer je naša občina v zadnjem času prepredena s 
številnimi gradbišči, za kar velja pohvaliti občinsko upravo. Na seji smo obravnavali tudi kar nekaj pre-
dlogov odlokov, s katerimi urejamo različna področja.
Bližajo pa se tudi volitve predsednika/ce  Republike Slovenije. Ob tej priložnosti nas je obiskala tudi 
kandidatka Romana Tomc, ki jo predlaga SDS. Gospo poznamo že dalj časa, saj je v preteklem obdobju 
sodelovala z našim občinskim odborom in nas večkrat obiskala. Tokrat smo se slikali z njo na domačiji 
Josipa Jurčiča. Skupaj smo obiskali tudi Stično mladih, tržnico v Ivančni Gorici in priložnostno razstavo 
ob 1000-letnici šentviške župnije. Ponovno smo se lahko prepričali, da gre za imenitno gospo, ki nas bi 
dostojno zastopala in bi bili lahko nanjo ponosni vsi Slovenci. 
Gospo ROMANO TOMC poznamo, ji zaupamo in verjamemo vanjo, zato bomo na predsedniških voli-
tvah obkrožili ŠTEVILKO 9.   # spoštujmo in sodelujmo

Tomaž Smole, predsednik OO SDS

12. Županov turnir na sončno 
nedeljo privabil številne 
igralce in obiskovalce
Občinski odbor Slovenske demokratske stranke Ivančna Gorica je 
na prvo oktobrsko nedeljo organiziral že 12. Županov turnir v ulični 
košarki – Streetball Ivančna Gorica 2017. Glede na slabo vreme v 
mesecu septembru je bil prvi oktober res najboljša izbira datuma za 
košarkarski turnir na ulici. K velikemu obisku turnirja so prav gotovo 
pripomogli odlični dosežki slovenske reprezentance.

Na turnirju je zaigralo trinajst ekip z igralci iz občine Ivančna Gorica. Ekipe so se imenovale 
po krajevnih skupnostih, iz katerih prihaja večina za ekipo nastopajočih igralcev. V članski 
kategoriji so tri ekipe nastopale za Stično, dve za Ivančno Gorico in Dob, po ena ekipa pa 
je nastopala za Šentvid, Temenico, Zagradec in Višnjo Goro. V mladinski kategoriji sta se 
prijavili dve ekipi iz Stične. 
V okviru predtekmovanja so bile ekipe razvrščene v dve skupini. Ekipe v skupini B so imele 
nekaj sreče z žrebom, saj konkurenca šestih ekip za osvojitev dveh polfinalnih mest ni bila 
tako huda. V skupina A smo v okviru 21 tekem videli prave lokalne derbije, kateri so se kon-
čali z majhnimi koš razlikami. S petimi zmagami sta se v polfinale iz skupine A uvrstili ekipi 
Dob 2 in Ivančna Gorica 2. Iz skupine B je brez poraza napredovala Višnja Gora in ekipa 
Temenice, ki je bila s 3 zmagami izenačena s Šentvidom, a je dobila medsebojno tekmo. 
V polfinalu je Dob 2 premagal Višnjo Goro, Ivančna Gorica 2 pa bila boljša od Temenice. 
V tekmi za tretje mesto je Višnja Gora z 21 proti 12 premagala Temenico. V finalni tekmi 
mladincev je ekipa Stična mladi 1 s 15:8 premagala Stično mladi 2. 
Pred velikim finalom 12. Županovega turnirja sta si na revijalni tekmi nasproti stali ekipi 
župana Dušana Strnada in podžupana Tomaža Smoleta. Po uvodnem zaostanku župano-
ve ekipe je Dušan Strnad rezultat izenačil, a je v končnici tekme podžupanova ekipa bolj 
zbrano zaključevala napade in zmagala. Tako je skupni rezultat revijalnih tekem 7 proti 5 za 
županovo ekipo. V finalni tekmi turnirja sta si nasproti stali ekipi Dob 2 in Ivančne Gorice 
2, ki sta se pomerili med sabo že v skupini A. Tekma se začela izenačeno, kjer sta se eki-
pi izmenjavali v vodstvu, potem je Ivančne Gorice 2 izkoristila nekaj napak nasprotnikov, 
zadela nekaj metov iz razdalje in prepričljivo povedla s 16 proti 12. Doba 2 je strnila vrste 
v obrambi ter z agresivnejšo igro pod koš izkoristila svoj potencial, izenačila rezultat, ter z 
odličnim izvajanjem prostih metov dosegla zmago s 16 proti 21. Za zmagovalno ekipo Dob 
2 so igrali kapetan Jože Pucelj, Nejc Medved, Simon Kastelic in Andrej Okorn. Na koncu še 
en bolj suhoparen, a nazoren podatek, da smo izvedli pravi mali streetball maraton, saj se 
je v okviru turnirja odigralo 42 tekem. 
Po končanem košarkarskem programu so na Sokolsko ulico stopili tekmovalci v vlečenju 
vrvi. Ekipe Ivančne Gorice, Zaboršta, Doba, Brezovega Dola, Krke in »Abčinarjev« so se na 
predtekmovanju borili za nastop v finalu. V finalu je ekipa Doba bila ponovno močnejša od 
»Abčinarjev« ter ponovila lansko zmago. Na našem nedeljskem druženju smo poskrbeli 
tudi za najmlajše, ki so se lahko poigrali v otroškem kotičku, malo starejši so se preizkusili v 
ročnem nogometu in v košarki na nižje koše. Za sladkosnede pa so članice Ženskega odbora 
SDS Ivančna Gorica pripravile okusne palačinke. 

Tomaž Smole,
OO SDS Ivančna Gorica



5oktober 2017 številka 8 Stranke - Volitve

C

M

Y

CM

MY

CY

CMY

K

MMB plakat B2.pdf   1   03/10/2017   13:04

ZA SLOVENIJO JE 
DOBRO LE NAJBOLJŠE 
   
Slovenija potrebuje in zmore več. Več demokracije, 
medsebojnega  spoštovanja,  več  pozitivnih  izbir, 
idej in srečnih ljudi, več blagostanja.  
 
Potrebuje  mir,  varnost,  stabilnost,  več  svobodne 
podjetniške  pobude  za  uspešno  gospodarstvo. 
Potrebujemo  preprosto  in  učinkovito  delovanje 
države  za  zadovoljstvo  vseh  njenih  prebivalcev. 
Slovenija  potrebuje  široko  soglasje  o  svoji  temeljni 
viziji, o vrednotah, potrebuje več dialoga o tem, kaj 
je prav in dobro, o tem, kdo smo in kaj hočemo. Za 
Slovenijo je namreč dobro le najboljše.  
Volilna  kampanja  za  predsednika  republike,  ki  ji 
bodo  sledile  še  volitve  v  državni  zbor,  je  najboljša 
priložnost,  da  v  Sloveniji  odpremo  najširšo  javno 
razpravo  o  tej  viziji,  o  temeljnih  vprašanjih  in 
usmeritvah naše države, o tem, kako jo narediti uspešnejšo in jo pripeljali med 15 najboljših držav 
sveta. O tem, kaj je normalno, kaj je prav in dobro za Slovence in slovenstvo ter za vse državljane 
naše države.  
Slovenija potrebuje predsednico, ki se bo teh vprašanj zavedala, ki bo znala prisluhniti ljudem, se 
jim posvetiti in bo s svojo moralno avtoriteto imela za ta vprašanja odgovore. Predsednik republike 
je  odgovorna  funkcija,  je  obraz  države.  Predsednik  države  je  ne  samo  predstavlja,  ampak  je  in 
mora biti tudi moralna avtoriteta, simbol države ter delovanja njenega ustavnega sistema, simbol 
vizije  in  idej,  odgovornosti,  a  tudi  sproščenosti  in  umirjenosti.  Predsedniku naj  ljudje  zaupajo  in 
verjamejo,  ker  zmore  in  zna  spodbujati  in  izvabiti  iz  vseh  ljudi  najboljše,  kar  premorejo,  jih 
navduševati  za  demokracijo,  argumentiran  dialog,  za  aktivno  državljansko  držo  in  za  pravo, 
resnično  domoljubje.  Predsednik  je  simbol,  iz  katerega  črpa  svojo  avtoriteto  vsa  država.  Je 
ogledalo države doma in v tujini.  

Izbor  predsednika  Republike  Slovenije  naj  bo  odprt  in 
demokratičen  proces,  nikar  zgolj  promocija  za 
posameznike.  Predsedniško  funkcijo  je  treba  jemati 
resno, tako kot je treba jemati resno našo državo in trud 
za  njeno  uspešnost.  Kandidatka  Ljudmila  Novak 
predstavlja  pravo  izbiro.  Predsedniški  funkciji  lahko 
povrne  dostojanstvo  in  spoštovanje  ter  jo  vsebinsko 
okrepi,  državljanom  pa  vrne  zaupanje  v  lastno  državo. 
Ljudmila  Novak  je  prava  kandidatka  zaradi  njenega 

spoštovanja  vrednot,  njene  širine,  zmožnosti  povezovanja  in  ker  s  svojim  delovanjem pooseblja 
usmeritev k jasnim stališčem, zavezanosti k dialogu in medsebojnemu spoštovanju.   
Ljudmili Novak je mogoče zaupati, da bo neutrudno zagovarjala demokratičnost, normalnost, skrb 
za blagostanje naših državljanov in naše države, da se bo zavzemala za njeno pravičnost, spravo in 
povezanost  naroda,  za  preseganje  delitev  ter  za  ambicioznejše  približevanje  naše  države 
najrazvitejšim državam sveta. 

Moje vodilo in moj cilj je vrniti Slovenijo ljudem. Sloveniji in predsedniški funk-
ciji želim vrniti dostojanstvo. Verjamem, da mora predsednik države misliti 
vnaprej in vedno slediti enemu cilju: dobrobiti naroda. Dostojanstveno mora 
stati za ljudmi, ker si ljudje to zaslužijo. Predvsem pa mu ne sme biti za ljudi 
vseeno. Sloveniji moramo vrniti pogum. Kot narod moramo biti prepričani v 
svoj uspeh, kot so bili v uspeh od samega začetka prepričani naši zmagoviti 
košarkarji. Zmagovalna miselnost, dobra strategija in medsebojno zaupanje 
sta jih pripeljala do zastavljenega cilja in tudi nas lahko, če povrnemo zaupa-
nje v ljudi. Sloveniji moramo vrniti ponos. Ponosni smo lahko in tudi moramo 
biti na svojo lepo deželo. Ponosni moramo biti na svojo bogato tradicijo in 
ohranjati narodno zavednost. Ponosni smo lahko na opravljeno delo, dosež-
ke in ljudi. Sloveniji moramo vrniti nasmeh. To lahko storimo s pozitivnim in 
energičnim pristopom k izzivom našega časa. Sloveniji bomo nasmeh vrnili s 
poštenostjo in pravičnostjo. S pravičnim plačilom za pošteno opravljeno delo. 
Sloveniji moramo vrniti prihodnost. V mladih imamo pravo bogastvo, zato 
moramo spodbujati njihovo samozavest. Pred njimi je vse. Pred nami je vse. 
Verjamem, da zmoremo in znamo. Verjamem v Slovenijo. Vrnimo Slovenijo 
ljudem! 

Suzana Lara Krause, kandidatka za predsednico Republike Slovenije

Slovenska ljudska stranka Vrnimo
Slovenijo 
ljudem!

Naročnik oglasa je Slovenska ljudska stranka.

1
kandidatka za predsednico Republike Slovenije

Spoštovani!

Pred petimi leti je Borut Pahor prevzel položaj predsednika republike Slo-
venije z geslom »SKUPAJ«.

Bil je prepričan, da je sodelovanje in ne izključevanje najpomembnejši 
vzvod našega naroda za varnejšo in uspešnejšo sedanjost in prihodnost. 
To mu je uspelo.
           
Za vnovičen mandat predsednika Republike Slovenije kandidira človek s 
politično izkušnjo in zrelostjo, ki je popolnoma privržen vrednotam sode-
lovanja in sožitja, kot ponosen Slovenec, prepričan Evropejec, kot politik 
privržen dialogu in mirnemu reševanju vseh sporov, ter iskreno prepričan, 
da skupaj zmoremo vse to in še več. Tak odnos do ljudi in države bo ohra-
njal tudi v naslednjih petih letih, 

zato kandidata

ZA PREDSEDNIKA REPUBLIKE SLOVENIJE -  
BORUTA PAHORJA

      
podpiramo SOCIALNI DEMOKRATI občine IVANČNA GORICA.
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VOLITVE PREDSEDNIKA 
REPUBLIKE 22. 10. 2017
Predsednik državnega zbora Republike Slovenije je z Odlokom o razpisu volitev pred-
sednika Republike (Uradni list RS, št. 43/2017) razpisal volitve predsednika republike. 

Za dan glasovanja na volitvah je določena nedelja, 22. oktobra 2017. Če nihče izmed 
kandidatov v prvem krogu ne bo prejel z ustavo predpisane večine veljavnih glasov, bo 
v skladu z določbami zakona drugi krog v nedeljo, 12. novembra 2017.

Volitve predsednika republike ureja Zakon o volitvah predsednika republike ZVPR (Ura-
dni list RS, št. 39/92 in 73/03 - odločba US). Glede vprašanj, ki niso posebej urejena z 
ZVPR, se smiselno uporabljajo določbe Zakona o volitvah v državni zbor.

Glasuje se samo za 1 (enega) kandidata/kandidatko, tako da obkrožite številko pred 
njegovim/njenim imenom in priimkom.

Pravico glasovati na volitvah imajo državljani RS, ki imajo pravico voliti v Državni zbor, 
to so volivci, ki bodo najpozneje 22. oktobra 2017 dopolnili 18 let starosti. Ne glede na 
prejšnji stavek pa pravice glasovanja nima državljan RS, ki je dopolnil 18 let starosti, a 
mu je bila zaradi duševne bolezni, zaostalosti ali prizadetosti popolnoma odvzeta po-
slovna sposobnost ali podaljšana roditeljska pravica staršev ali drugih oseb čez njegovo 
polnoletnost ter ni sposoben razumeti pomena, namena in učinkov glasovanja in je 
sodišče posebej odločilo o odvzemu volilne pravice. 

Imajo pa pravico glasovati osebe, ki jim je bila pred 9. avgustom 2006 zaradi duševne 
bolezni, zaostalosti ali prizadetosti s pravnomočno sodno odločbo popolnoma odvzeta 
poslovna sposobnost ali podaljšana roditeljska pravica staršev ali drugih oseb čez njiho-
vo polnoletnost, če sodišče po 9. avgustu 2006 ni posebej odločilo o odvzemu pravice 
voliti in biti voljen. 

Na volitvah se lahko glasuje na voliščih, ki jih je določila Okrajna volilna komisija za ob-
močje, v katerega je volivec vpisan v splošni volilni imenik, v nedeljo, 22. oktobra 2017, 
od 7. do 19. ure, in v posebnih primerih, ki jih odloča zakon: 
• po pošti v Republiki Sloveniji, če je volivec, ki bo na dan glasovanja na zdravljenju 

v bolnišnici ali zdravilišču, v zaporu ali priporu, v domu za ostarele občane in nima 
prijavljenega stalnega prebivališča v domu, tako da najpozneje 10 dni pred dnevom 
glasovanja sporoči Okrajni volilni komisiji, da želi glasovati na tak način, zadnji dan 
za vložitev obvestila je sreda, 31. oktober 2012,

• na predčasnem glasovanju na posebnem volišču na sedežu Upravne enote Grosu-
plje, Taborska cesta 1, II. nadstropje, v torek, 17., sredo 18. in v četrtek     , 19. 10. 
2017, med 9. in 19. uro, 

• na domu na dan glasovanja 22. 10. 2017, če bo volivec najpozneje 3 dni pred dne-
vom glasovanja, to je do vključno 18. 10. 2017, sporočil Okrajni volilni komisiji Gro-
suplje na tel. št. 7810 917 in 7810 910, da želi glasovati na tak način, 

• na volišču, določenem za glasovanje volivcev, ki nimajo stalnega prebivališča na ob-
močju okraja (OMNIA) s sedežem na Upravni enoti Grosuplje, Taborska cesta 1, II. 
nadstropje, na dan glasovanja 22. 10. 2017. Če želi volivec glasovati na tak način, 
mora do srede, 18. 10. 2017, to pisno sporočiti Okrajni volilni komisiji, kjer ima voli-
vec prijavljeno stalno prebivališče (obrazec vloge in naslovi Okrajnih volilnih komisij 
so na voljo na spletni strani Državne volilne komisije), 

• na diplomatsko konzularnih predstavništvih in po pošti iz tujine, če to sporočijo Dr-
žavni volilni komisiji najpozneje do vključno 21. 9. 2017,

• volivci - invalidi, ki bodo ocenili, da njihovo redno volišče ni dostopno invalidom, 
bodo lahko glasovali na volišču, ki je dostopno invalidom (to volišče je določeno v 
Družbenem domu Grosuplje, Taborska cesta 1), vendar morajo namero, da bodo 
glasovali na takem volišču in ne na volišču za območje, za katerega so vpisani v vo-
lilni imenik, sporočiti Okrajni volilni komisiji (3 dni pred dnem glasovanja).

Volilna opravila vodijo in izvajajo volilni organi, ki vodijo volitve v Državni zbor, to je 
Državna volilna komisija, volilne komisije volilnih enot in okrajne volilne komisije. Glaso-
vanje na voliščih in ugotavljanje izida glasovanja na voliščih vodijo volilni odbori. 

SESTAVA OKRAJNE VOLILNE KOMISIJE GROSUPLJE
4. VOLILNA ENOTA, 3. VOLILNI OKRAJ
sedež: Taborska cesta 1, Grosuplje, tel. št. 7810 917, 7810 910, fax: 7810 919

PREDSEDNICA:      Polona Marjetič Zemljič
NAMESTNICA PREDSEDNICE:  Špela Jovanovič Gaberšek 

ČLANICA:   Milena Strnad
NAMESTNIK ČLANICE:  Andrej Štrus 

ČLANICA:   Ana Zupančič
NAMESTNIK ČLANICE:  Uroš Gruden

ČLAN:    Nevenka Zaviršek
NAMESTNIK ČLANICE:                 Bojan Novak

TAJNIK OVK:   Andrej Struna
NAMESTNICA TAJNIKA:               Dragica Urbas

Tajnik OVK Grosuplje
Andrej Struna

Republika Slovenija        
OKRAJNA VOLILNA KOMISIJA GROSUPLJE
4. volilna enota, 3. volilni okraj

Številka: 041-18/2017-2 
Datum: 28. 8. 2017

Na podlagi 17. in 20. člena Zakona o volitvah predsednika republike (Uradni list RS, št. 39/92 in 
73/03 – odločba ustavnega sodišča) in Odloka o razpisu volitev predsednika republike (Uradni list 
RS, št. 34/2017) je Okrajna volilna komisija Grosuplje sprejela naslednji 

S K L E P
O DOLOČITVI VOLIŠČ IN NJIHOVIH OBMOČIJ 

Za izvedbo volitev predsednika republike, ki bodo v nedeljo, 22. oktobra 2017, je Okrajna volilna 
komisija Grosuplje na seji dne 28. 8. 2017 določila naslednja volišča in njihova območja: 

I.
zap. št. oznaka 

volišča
ime volišča sedež volišča območje volišča dostopno 

invalidom
26. 403032 KULTURNI DOM 

IVANČNA GORICA I.
Sokolska ul. 4, 
Ivančna Gorica

Ivančna Gorica da

27. 403033 KULTURNI DOM 
IVANČNA GORICA II.

Sokolska ul. 4, 
Ivančna Gorica

Gorenja vas, Malo Črnelo, Malo Hudo, 
Mleščevo, Mrzlo Polje, Spodnja Draga, 
Stranska vas ob Višnjici, Škrjanče, Veliko 
Črnelo, Vrhpolje pri Šentvidu

da

28. 403034 KULTURNI DOM 
MULJAVA

Muljava 20 Bojanji Vrh, Leščevje, Male Kompolje, 
Male Vrhe, Mevce, Muljava, Oslica, Potok 
pri Muljavi, Sušica, Trebež, Velike Kompo-
lje, Velike Vrhe

da

29. 403035 GASILSKI DOM 
STIČNA

Stična 144 Gabrje pri Stični, Mala Dobrava, Stična, Vir 
pri Stični

da

30. 403036 GASILSKI DOM 
METNAJ

Metnaj 2 Debeče, Dobrava pri Stični, Mala Goričica, 
Mekinje nad Stično, Metnaj, Obolno, Osre-
dek nad Stično, Planina, Poljane pri Stični, 
Pristava nad Stično

da

31. 403037 MESTNA HIŠA VIŠNJA 
GORA

Višnja Gora, Me-
stni trg 21

Dedni Dol, Peščenik, Podsmreka, Polje 
pri Višnji Gori, Spodnje Brezovo, Stari trg, 
Velika Dobrava, Višnja Gora, Zgornja Draga

da

32. 403038 GASILSKI DOM KRI-
ŠKA VAS

Kriška vas 10 Kriška vas, Nova vas, Pristava pri Višnji 
Gori, Zavrtače

da

33. 403039 GASILSKI DOM VRH 
PRI VIŠNJI GORI

Vrh pri Višnji 
Gori 2

Gorenje Brezovo, Kamno Brdo, Leskovec, 
Sela pri Višnji Gori, Vrh pri Višnji Gori

da

34. 403040 KULTURNI DOM 
ŠENTVID I. 

Šentvid pri Stični 
70

Griže, Petrušnja vas, Pristavlja vas, Šentvid 
pri Stični

da

35. 403041 KULTURNI DOM 
ŠENTVID II. 

Šentvid pri Stični 
70

Artiža vas, Glogovica, Grm, Male Češnjice, 
Mali Kal, Radohova vas, Selo pri Radohovi 
vasi, Šentpavel na Dolenjskem, Velike 
Češnjice, Velike Pece, Veliki Kal, Zaboršt 
pri Šentvidu

da

36. 403043 GASILSKI DOM DOB Dob pri Šentvidu 8 Boga vas, Breg pri Dobu, Dob pri Šentvidu, 
Male Pece, Podboršt, Pokojnica, Rdeči Kal, 
Sad, Sela pri Dobu, Škoflje

da

37. 403044 GASILSKI DOM HRA-
STOV DOL

Hrastov Dol 20 Hrastov Dol, Lučarjev Kal, Trnovica da

38. 403045 DOM KRAJANOV 
TEMENICA

Temenica 2 A Bratnice, Breg pri Temenici, Bukovica, 
Čagošče, Dolenja vas pri Temenici, Male 
Dole pri Temenici, Praproče pri Temenici, 
Pungert, Šentjurje, Temenica, Velike Dole 
pri Temenici, Videm pri Temenici

da

39. 403046 KULTURNI DOM 
AMBRUS

Ambrus 56 Ambrus, Bakrc, Brezovi Dol, Kal, Kamni Vrh 
pri Ambrusu, Primča vas, Višnje

da

40. 403047 GASILSKI DOM ZA-
GRADEC

Zagradec 11 Breg pri Zagradcu, Češnjice pri Zagradcu, 
Dečja vas pri Zagradcu, Fužina, Gabrovka 
pri Zagradcu, Grintovec, Kitni Vrh, Kuželje-
vec, Male Rebrce, Malo Globoko, Marinča 
vas, Tolčane, Valična vas, Velike Rebrce, 
Veliko Globoko, Zagradec

da

41. 403048 DRUŽBENI CENTER 
KRKA  

Krka 1 d Gabrovčec, Gradiček, Krka, Krška vas, Laze 
nad Krko, Male Lese, Mali Korinj, Podbu-
kovje, Ravni Dol, Trebnja Gorica, Velike 
Lese, Veliki Korinj, Znojile pri Krki

da

42. 403049 OŠ STRUGE Lipa 16 Četež pri Strugah, Kolenča vas, Lipa, Paka, 
Podtabor, Potiskavec, Pri Cerkvi – Struge, 
Rapljevo, Tisovec, Tržič

da

II. 
Okrajna volilna komisija Grosuplje določa tudi posebna volišča, in sicer: 

• Volišče št. 901 za predčasno glasovanje dne 17. 10., 18. 10. in 19. 10. 2017 s sedežem na 
Upravni enoti Grosuplje, Taborska cesta 1, Grosuplje v II. nadstropju – dostopno invalidom,

• Posebno volišče, dostopno invalidom, št. volišča, 403010 oziroma (950) s sedežem: DRUŽBENI 
DOM GROSUPLJE, Taborska cesta 1, Grosuplje, 

• volišče št. 970 – OMNIA za volivce, ki nimajo stalnega prebivališča na območju okraja, in sicer 
s sedežem na Upravni enoti Grosuplje, Taborska cesta 1, Grosuplje v II. nadstropju – dostopno 
invalidom. 

III. 
Ta sklep se posreduje Upravni enoti Grosuplje, pristojni izpostavi geodetske uprave, Državni volil-
ni komisiji in objavi v lokalnih časopisih. 

Polona Marjetič Zemljič, univ.dipl.prav.
PREDSEDNICA

OKRAJNE VOLILNE KOMISIJE GROSUPLJE
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Se vidimo na 
Vseslovenskem sejmu  
na Dolenjskem
Ta konec tedna bo naša občina načrtno postala zelo 
zaželena in obiskana destinacija za mnoge Slovence. 
Od petka do nedelje bo namreč na posestvu Gostilne 
pri Japu potekal Vseslovenski sejem na Dolenjskem, ki 
ga organizirata Rado Mulej in Joško Kepa. Dogodek je 
podprla tudi Občina Ivančna Gorica, častni pokrovitelj 
sejma pa je tudi predsednik Republike Slovenije Borut 
Pahor.

Vseslovenski sejem je zaradi same razgibanosti lokacije edini te vrste v 
Sloveniji. Naj spomnimo, da organizatorji obujajo tradicijo iz leta 1140, ko 
je imel Šentvid pri Stični kar tri sejme letno. Kljub temu, da je leta 1360 
avstrijski vojvoda Rudolf Habsburški sejme prepovedal in da je leta 1478 
cesar izdal nekakšen patent, s katerim je Šentvidu odvzel vse tri sejme, se 
Šentvidčani niso dali in so se sejmi v kraju odvijali vse do druge svetovne 
vojne. Sejem bo zelo prijazen družinam, saj bo vsak dan od 14.00 do 17.00 
v celoti poskrbljeno za naše najmlajše s šolanimi in priznanimi animator-
ji ob otroških igralih, med igralno animacijo bodo otroci lahko spoznavali 
tudi živali, jahali konje ...

Še danes velja, da je sejmišče okolje za predstavitev novosti in izmenjavo 
koristnih informacij ter priložnost za mreženje obrtnikov, podjetnikov in 
končnih uporabnikov. Sejem je vsesplošni sejem in zajema širok spekter 
vseh dejavnosti, med katere sodi kmetijstvo, mehanizacija, domača obrt, 
motociklizem, kolesarstvo, vse za dom in šport, vse za poroko, obrt, grad-
beništvo, avtomobilizem, turizem, predstavitev občin, društva, trgovina in 
prosti čas. Na sejmu se bo predstavilo 252 podjetij in obrtnikov, obiskovalci 
bodo imeli priložnost spoznati in si ogledati novosti v ponudbi ivanških 
podjetij. 

Sejem je za obiskovalce brezplačen, tako parkirišče kot vstop, organizator 
je poskrbel tudi za brezplačen prevoz z vlakom (v obe smeri) na izrednih 
linijah, iz Ljubljane in Novega mesta. Prav tako bo organiziran brezplačni 
avtobusni prevoz od železniške postaje Radohova vas do sejmišča in nazaj. 
Čez cel dan in večer bo v prireditvenem prostoru (600 m2) pester program 
glasbe v živo, s priznanimi slovenskimi glasbeniki kot so Modrijani, ansam-
bel Smeh, Veseli Dolenjci, ansambel Nalet, ansambel Pogum, Mambo Kin-
gs, Ines Erbus in še mnogi drugi. Celoten program dogodka lahko preverite 
na spletni strani organizatorja vseslovenskisejem.si 

Franc Fritz Murgelj

Gospodarstvo

Jesen je podjetniško obarvana 
Septembra so se na delovnem srečanju sestali člani županovega podjetniškega kole-
gija. Zbrane obrtnike in podjetnike je v uvodu z aktualnimi dogajanji v občini Ivančna 
Gorica seznanil župan Dušan Strnad, ki je pogled usmeril tudi v načrte za bližnjo 
prihodnost.  
V nadaljevanju je Franc Fritz Mur-
gelj iz podjetja Ecetera d. o. o. 
predstavil projekt prenosa najno-
vejših trženjskih znanj na manjša 
podjetja in mlade podjetnike, ki 
je uspešno prijavljen na razpisu 
Lokalne akcijske skupine STIK. Kot 
je dejal, si mladi podjetniki na za-
četku svoje poslovne poti zaslužijo 
dostop do najučinkovitejših veščin 
in inovativnih rešitev v trženju. 
Prodaja je namreč tisti ključni de-
javnik vsakega podjetja, ki ohrani 
podjetje pri življenju in omogoča 
rast in nove zaposlitve. Veliko ve-
čino začetne energije in časa pod-
jetniki posvetijo razvoju in obliko-
vanju svojih izdelkov in storitev, za 
dobro strategijo trženja pa jim žal 
zmanjka časa in znanja. Zato želijo 
s projektom omogočiti, da sodobna 
in v današnjem zelo konkurenčnem 
poslovnem okolju veliko učinko-
vitejša znanja in izkušnje, ki so na 
voljo profesionalcem, postanejo 
dostopna tudi podjetjem na lokalni 
ravni. Projekt je podprla tudi Obči-
na Ivančna Gorica, saj želi omogo-
čiti podjetjem v občini dostop do 
specialnih znanj, s katerimi bodo 
podjetja uspešnejša na vse bolj 
konkurenčnih trgih. Za udeležence 
bo brezplačno krila stroške izvedbe 
posameznih delavnic v okviru ome-
njenega projekta. 
Pri tretji točki je Aleš Benko iz pod-
jetja PNV d. o. o. predstavil podje-
tniški portal POSLOVNO PRIJAZNO. 
Osnovni namen Občine je pred-
staviti področja gospodarstva na 
enem mestu. Portal bo razdeljen po 
storitvah in uporabnikom prijazen 

za iskanje informacij. Namenjen bo 
predstavitvi podjetij, njihovih pro-
duktov in storitev lokalni skupnosti 
oziroma občini Ivančna Gorica in 
okolici. Vsako podjetje se bo lahko 
predstavilo s svojo spletno stranjo, 
vključno s predstavitvami produk-
tov in storitev ter objavami aktu-
alnih ponudb in akcij, kar pomeni 
večji interes lokalne družbe do obi-
ska portala in posledično povečanje 
nakupnega in prodajnega interesa. 
Portal Poslovno prijazno bo vklju-
čeval tudi možnost vključevanja 
malih oglasov in aktualnih objav o 
zaposlitvah ter aktualnih novicah iz 
poslovnega sveta v občini Ivančna 
Gorica. Uradna predstavitev porta-
la bo na Vseslovenskem sejmu pri 
Gostilni pri Japu.
Prav o prihajajočem sejmu pa je 
tekla naslednja točka dnevnega 
reda. VSESLOVENSKI SEJEM na Do-
lenjskem sta navzočim predstavila 
organizatorja Joško Kepa in Rado 

Mulej. Kot sta dejala, prireditelji 
želijo sejem vrniti ljudem in sejmar-
jem, vstop brezplačen, razstavljavci 
pa bodo imeli možnost ugodnega 
zakupa razstavnega prostora. Pri-
sotne podjetnike sta povabila, da 
se predstavijo na razstavnem pro-
storu, ki poteka tako rekoč na nji-
hovem dvorišču. Izvedbo sejma je 
podprla tudi Občina Ivančna Gorica 
na način, da bodo naši podjetniki 
prišli ugodneje do razstavnega pro-
stora. 
Podžupan Tomaž Smole je kolegij 
sklenil s stanjem in kratko analizo 
gospodarskih rezultatov gospo-
darstva v občini Ivančna Gorica, 
ki kažejo pozitivno gospodarsko 
rast. Sicer pa so v gospodarski coni 
Stransko Polje vse razpoložljiva 
zemljišča oddana, medtem ko se 
investitor nove cone na Škrjančah 
intenzivno pripravlja na izgradnjo 
komunalne infrastrukture.

Gašper Stopar 

Podjetniški kotiček z OOZ Grosuplje
PRIHAJAJOČI DOGODKI v Domu obrtnikov v Grosuplju, vabljeni:
• Izdelovanje prostorskih risb (3D) – Autocad, 16. – 20. 10. 2017, začetek ob 16.00.
• Usposabljanje iz Varstva pri delu, sreda, 6. 12. 2017, ob 16.00
• Prva konferenca o izzivih poslovanja v tujini, 7. 11. 2017, v Ljubljani, organizaciji OZS.
Podroben seznam izobraževanj na OOZ Grosuplje je zapisan na www.ooz-grosuplje.si in se sproti dopolnjuje. 
Preverite možnost subvencionirane udeležbe. Vabljeni.
V soboto, 23. 9. 2017, smo na OOZ Grosuplje organizirali frizerski seminar z mednarodno uveljavljenim frizer-
skim mojstrom Kristijanom Petkom. Izredno zanimivega izobraževanja, ki se ga je udeležilo tudi veliko frizerk 
iz občine Ivančna Gorica. 

FOTO: Frizerski seminar s Kristjanom Petkom 

ANALIZA GOSPODARSTVA V OBČINI IVANČNA GORICA: V občini Ivančna Gorica je konec leta 2016 delovalo 
1.086 poslovnih subjektov (javni zavodi so izvzeti), ki so v povprečju zaposlovali 2.888 oseb, ustvarili so 354,3 
MIO EUR prihodkov in 31,9 MIO EUR dobička. Če vas zanima še več podobnih gospodarskih kazalcev v občini 
Ivančna Gorica, potem obiščite www.ooz-grosuplje.si, kjer je objavljena celotna Analiza gospodarstva na ob-
močju občin Ivančna Gorica, Grosuplje in Dobrepolje.

Janez Bajt, univ. dipl. oec.
sekretar OOZ Grosuplje

Lokalna akcijska skupina Suhe krajine, Temenice in Krke – LAS STIK 
22. septembra 2017 smo se ude-
ležili že 4. Slovenskega podežel-
skega parlamenta. ki je zasedal 
v prostorih Grm Novo mesto 
– center biotehnike in turizma. 
Parlamenta se je udeležilo pre-
ko 200 domačih in tujih pred-
stavnikov podeželja, nevladnih 
organizacij, strokovnih institucij 
in politične javnosti. Osrednja 
tema parlamenta so bile razpra-
ve: izzivi slovenskega podeželja, 

iskanje sožitja med podeželjem in 
kmetijstvom tudi v luči prihajajo-
čih sprememb skupne evropske 
kmetijske politike po letu 2020.
4. Slovenski podeželski parla-
ment se je z uvodnim delom začel 
že dan poprej, v četrtek, 21. sep-
tembra 2017, v Deželi kozolcev v 
Šentrupertu. Ogledali smo si dva 
primera dobro izvedenih LEADER 
projektov (Dežela kozolcev in Do-
brote Dolenjske) ter sodelovali na 

konferenci »Spodbujanje lokalnih 
in regionalnih ekonomij, kjer se 
nas je skoraj 90 akterjev lokalne-
ga razvoja iz enajstih evropskih 
držav posvetilo vprašanjeu kako 
naprej.
Aktualne novice spremljajte na 
www.las-stik.si. 

Zapisala:
Liljana Omerzu, koordinatorka

CIK Trebnje,  
Vodilni partner LAS STIK
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Našim podjetjem gre zelo dobro
Območna obrtno-podjetniška 
zbornica Grosuplje je pripravila 
analizo gospodarskih subjektov na 
svojem področju delovanja, to je 
občin Grosuplje, Ivančna Gorica in 
Dobrepolje. Gibanje najpomemb-
nejših gospodarskih kazalnikov 
zadnje analize zajema obdobje 
od leta 2013 do zadnjih podatkov 
iz leta 2016. In vse kaže na to, da 
gre Ivanškemu gospodarstvu zelo 
dobro. 
Glede na leto 2015 se je poslova-
nje podjetij v vseh treh občinah 
še izboljšalo. Število poslovnih su-
bjektov v vseh treh občinah se od 
leta 2013 dalje neprestano pove-
čuje in je konec leta 2016 preseglo 
3.000 poslovnih subjektov. Celotni 
prihodki obravnavanih poslovnih 
subjektov v vseh treh občinah sku-
paj, so v letu 2016 presegli mejo 1 
milijarde evrov, znašali so 1.013,4 
mio evrov in so se glede na leto 
2015 povečali kar za 176,7 milijona 
evrov oziroma za 21,1 %. Povečali 
so se tako prihodki gospodarskih 
družb (za 21,1 %) kot prihodki sa-
mostojnih podjetnikov (21,2 %). 
Dobiček obravnavanih poslovnih 
subjektov v vseh treh občinah je v 
vseh obravnavanih štirih letih po-
zitiven. V letu 2016 je znašal 58,8 
mio evrov in se je glede na leto 
2015, ko je znašal 28,5 mio evrov, 

več kot podvojil. Skupno povpreč-
no število zaposlenih v obravna-
vanih poslovnih subjektih iz leta v 
leto raste. Povprečna stopnja regi-
strirane brezposelnosti na obmo-
čju OOZ Grosuplje je nižja kot pov-
prečna stopnja brezposelnosti na 
področju celotne Slovenije, poleg 
tega se v zadnjih treh letih vztrajno 
zmanjšuje. 
Od vseh treh obravnavanih občin je 
občina Grosuplje še vedno gospo-
darsko najmočnejša občina, saj je 
najbližja našemu glavnemu mestu, 
v preteklosti pa je tudi predstavlja-
la upravno in gospodarsko središče 
skupne občine. Ivanška občina pa 
od vseh treh občin dosega naj-
večjo gospodarsko rast. Poslovni 
subjekti iz občine Ivančna Gorica 
so v zadnjih štirih letih izkazali viš-
ji dobiček kot poslovni subjekti iz 
občine Grosuplje. Poslovni subjekti 
iz občine Ivančna Gorica so v letu 
2016 izkazovali rekordnih 31,9 mio 
evrov dobička, kar pomeni več kot 
dvakratno povečanje glede na leto 
2015, ko je dobiček znašal 13,9 
mio evrov. Poleg tega ima občina 
Ivančna Gorica eno najnižjih pov-
prečnih letnih stopenj registrirane 
brezposelnosti v Sloveniji, v maju 
2017 je znašala zgolj 5,9 %. Poslov-
ni subjekti iz občine Ivančna Gorica 
so v letu 2016 nedvomno odlično 

poslovali. Ustvarili so za 354,3 mio 
evrov dobička oziroma za 12,2 % 
več kot v predhodnem letu ter v 
povprečju zaposlovali 2.888 oseb 
oz. 4,9 % več kot v letu 2015.  
Število poslovnih subjektov v ob-
čini Ivančna Gorica je konec leta 
2016 znašalo 1.086 enot, kar je 5,8 
% več kot konec leta 2015, ko jih je 
bilo 1.026. Povečalo se je tako šte-
vilo gospodarskih družb (za 2,9 %) 
kot tudi število samostojnih podje-
tnikov (za 7, 3%). V občini Ivančna 
Gorica je bilo v letu 2016 ustano-
vljenih 130 poslovnih subjektov, 
kar je zgolj za 1 enoto manj kot v 
letu 2015. V naši občini pa je v lan-
skem letu prenehalo poslovati 73 
poslovnih subjektov, v letu 2015 pa 
84 subjektov. 
Najvišjo povprečno mesečno bruto 
plačo na zaposlenega maja 2017 
je od vseh treh občin imela občina 
Ivančna Gorica, 1.509,29 EUR, kar 
je pa še vedno manj od slovenskega 
povprečja, ki znaša 1.613,73 evrov. 
Povprečno število zaposlenih v ob-
čini Ivančna Gorica je konec leta 
2016 znašalo 2.888 oseb, kar je 4,9 
% več zaposlenih kot v letu 2015, 
ko je povprečno število zaposlenih 
znašalo 2.752.
Celotni prihodki poslovnih subjek-
tov v občini Ivančna Gorica so v 
letu 2016 znašali 354,3 mio evrov 

in so presegli celo rekordne vre-
dnosti iz leta 2014, ko so prihodki 
znašali 326,1 mio evrov. Glede na 
leto 2015, ko so prihodki poslov-
nih subjektov v občini Ivančna 
Gorica znašali 315,7 mio evrov, so 
se v letu 2016 povečali za 12, 2 %. 
Prihodki gospodarskih družb so 
se v letu 2016 glede na leto 2015 
povečali za 13,8 % oz. za 38,1 mio 
evrov, medtem ko so se prihodki 
samostojnih podjetnikov ostali več 
ali manj nespremenjeni.
Občina Ivančna Gorica je konec leta 
2016 izkazovala slabih 31,9 mio 
evrov dobička vseh poslovnih su-
bjektov, kar pomeni kar 229,5-od-

stotno povečanje glede na leto 
2015, ko je dobiček znašal 13,9 
mio evrov. Zasluge za tako skoko-
vito rast dobička nosijo v precejšnji 
meri gospodarske družbe, saj se je 
dobiček samostojnih podjetnikov 
v letu 2016 glede na leto prej celo 
zmanjšal.
Sredstva poslovnih subjektov v ob-
čini Ivančna Gorica so konec leta 
2016 znašala 362,5 mio evrov, kar 
predstavlja 7,8-odstotno poveča-
nje glede na leto 2015.

OOZ Grosuplje in  
Franc Fritz Murgelj

Služnostna pot
V tokratnem prispevku se bomo po-
svetili ustanovitvi služnostne poti.

Kaj je služnostna pot?
Služnostna pot je stvarna pravi-
ca na tuji stvari. To tematiko ureja 
stvarnopravni zakonik, v katerem 
je navedeno, da je služnost pravica 
uporabljati tujo stvar ali izkorišča-
ti pravico oz. zahtevati od lastnika 
stvari, da opušča določena dejanja, 
ki bi jih sicer imel pravico izvrševati 
na svoji stvari. 
Sama služnost lahko nastane na 
več načinov, in sicer s pogodbo, z 
zakonom in z odločbo državnega 
organa.
Služnostna pot je pravica, ki la-
stniku nepremičnine (gospodujoče 
nepremičnine) dovoljuje izvrševati 
za njene potrebe določena dejanja 
(pozitivna služnost) na tuji nepre-
mičnini (služeča nepremičnina) ali 
zahtevati od lastnika služeče stvari, 
da opušča določena dejanja, ki bi 
jih sicer imel pravico izvrševati na 
svoji nepremičnini (negativna slu-
žnost). Torej je služnost poti to, da 
lahko nekdo prečka posestvo (ne-
premičnino) druge osebe, zato da 
pride na svojo. Ustanovljena pa je 
lahko kot služnostna pravica hoje 
ali pa vožnje (z vsemi ali pa le z do-
ločenimi tipi vozil).

Pridobitev služnostne poti
Kot sem navedel, se lahko pridobi 
služnostna pravica na več načinov. 
Služnostna pot, pridobljena s po-
godbo oziroma pravnim poslom, 
se pridobi s sklenitvijo pogodbe 
in z vpisom služnostne pravice na 
podlagi pogodbe v zemljiško knji-
go. Pogodba o ustanovitvi služnosti 
mora vsebovati ime lastnikov go-
spodujoče in služeče nepremični-

ne, zemljiškoknjižno oznako obeh 
nepremičnin, natančen opis služno-
sti in morebitno nadomestilo, ki ga 
mora plačati lastnik gospodujoče 
nepremičnine. Nadomestilo se lah-
ko določi v enkratnem znesku ali v 
periodično zapadlih obrokih.
Služnostna pot, pridobljena s pri-
posestvovanjem, se pridobi, če la-
stnik gospodujoče stvari dejansko 
izvršuje služnost v dobri veri deset 
let. Stvarna služnost nastane s pri-
posestvovanjem tudi, če lastnik go-
spodujoče stvari dejansko izvršuje 
služnost dvajset let, lastnik služeče 
stvari pa temu ni nasprotoval. Po-
membno je izpostaviti, da stvarne 
služnosti ni mogoče priposestvova-
ti, če je lastnik gospodujoče stvari 
zlorabljal zaupanje lastnika, če je 
služnost izvrševal s silo ali zvijačo 
ali če je bila služnost dovoljena do 
preklica. 

Kako se mora služnost izvrševati?
Stvarna služnost se mora izvrševati 
na način, ki najmanj obremenjuje 
služečo stvar. Torej je tudi pri slu-
žnostni poti tako, da se mora preč-

kati nepremičnino tako in na takšen 
način, da se najmanj obremenjuje 
služeče zemljišče.
Pomembno je tudi opozoriti, da 
ima lastnik gospodujočega zemlji-
šča pravno varstvo, v primeru, da 
mu lastnik služečega zemljišča one-
mogoča izvrševanje služnosti. Tako 
lahko zahteva, da se to preprečeva-
nje preneha.

Kako preneha služnostna pot?
Na enak način, kot služnostna pra-
vica nastane, lahko tudi preneha, 
torej na 3 načine, in sicer na podla-
gi zakona, na podlagi odločbe in na 
podlagi pravnega posla. Pravila za 
prenehanje služnostne pravice poti 
so enaka kot za njen nastanek. 

Vljudno vabljeni bralci Klasja k 
spremljanju rubrike Pravo na vaši 
strani še naprej. Če imate pravna 
vprašanja, jih lahko zastavite na 
urednistvo@klasje.net ali po pošti 
na naslov Klasja.

Odvetnik Jože Petek,
Odvetniška pisarna  

Tadeje Erzin Potočnik

IZPOSOJA GRADBENIH
STROJEV IN ORODJA

tel: 041 634 129
Jože Urbas s.p., Vrhpolje 1, 1295 Ivančna Gorica

- VIBRO PLOŠČE
- VALJARJI
- NABIJAČI
- ŽAGE ZA BETON
  IN ASFALT
- VIBRATORJI ZA 
  BETON
- SUŠILCI 
  PROSTOROV
- UDARNA KLADIVA
- RAVNALCI BETONA
- NAMIZNE ŽAGE
  ZA BETON

 
 
 
 

 

V podjetju Kovikor d.o.o. iščemo nove sodelavce: 
 

- vodja kakovosti 
- strojni inženir 
- strojni tehnik 
- strojni vzdrževalec 
- orodjar 
- delavec v proizvodnji 

 
Prošnje z življenjepisom sprejemamo na kovikor@siol.net 
ali pa pokličite v kadrovsko službo na 01 899 2100. 

 

Kovikor d.o.o., Dvor 21b, 1275 Šmartno pri Litiji 
www.kovikor.si 
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Krompir so najbolje pražile  
gospodinje iz Doba in stiški godbeniki
V soboto, 16. septembra, je Društvo podeželskih žena Ivanjščice v sodelovanju z Ob-
čino Ivančna Gorica in organizatorjem tržnice Mitjem Poljškom pripravilo tradicional-
ni Praznik krompirja, ki je letos potekal že peto leto. Vrhunec pestrega dogajanja je 
bilo tudi letos tekmovanje v pripravi praženega krompirja.
Kljub muhastemu vremenu je 
ivanška tržnica privabila številne 
obiskovalce, ki so lahko izbirali v 
pestri jesenski ponudbi domačih 
pridelkov in izdelkov. Še posebej je 
bila obiskana stojnica Zdravstvene-
ga doma Ivančna Gorica, na kateri 
so se obiskovalci lahko seznanili s 
praktičnim prikazom vsebnosti soli 
in sladkorja v živilih. Številni so se 
ustavili tudi na stojnici KO RK Ivanč-
na Gorica in opravili preventivno 
izmero krvnega tlaka in sladkorja.
Vsi obiskovalci pa so v dvorani 
kulturnega doma z zanimanjem 
spremljali živahno dogajanje na 
tekmovanju v pripravi praženega 
krompirja, v katerem je sodelovalo 
osem ekip. Predhodno so organi-
zatorji zbirali tudi vzorce domačih 
marmelad in vložene zelenjave, 
članice DPŽ Ivanjščice pa so pripra-
vile tudi priložnostno razstavo jedi 
iz buč in predstavitev vrst krompir-
ja. Najmlajši so se lahko pomerili v 
mini kmečkih igrah, skeč o kruhu 
pa je do solz nasmejal obiskovalce. 
Program sta popestrila še mlada 
harmonikarja in stiški godbeniki.
Praznik krompirja sta obiskala tudi 
župan Dušan Strnad in predsednik 
Kmetijsko-gozdarske zbornice Cvet-
ko Zupančič. Oba sta pohvalila pri-
zadevno Društvo podeželskih žena 
Ivanjščice in vse sodelujoče ekipe. 
Župan Strnad je zlasti poudaril ka-
kovost in vztrajnost naših kmetij, ki 
se morajo trdo boriti za zaslužek, 
tudi letos pa jim je pri letini pona-
gajalo vreme. Po besedah Cvet-
ka Zupančiča pa je ravno krompir 
pridelek, po katerem naša občina 
resnično slavi, saj ga številne naše 
kmetije pridelujejo za širšo proda-
jo. Praznik krompirja je torej pravi 
praznik za občino Ivančna Gorica.

Rezultati:
Strokovna komisija je ocenjevala 18 
vzorcev marmelad. 
Bronasto priznanje:
Marta Glavič, mešana marmelada
Petra Pevnik Okorn, ribezova mar-
melada z vanilijo
Anica Berčon, bezgova marmelada

Srebrno priznanje:
Anica Berčon, jagodna marmelada
Ljudmila Vovk, grozdnata marme-
lada
Marta Okorn, mešana marmelada
Mari Erjavec, malinova in marelična 
marmelada

Zlato priznanje:
Lučka Škufca, marelična marmela-
da
Anica Berčon, breskova in slivova 
marmelada
Marta Okorn, jagodna marmelada
Mari Erjavec, breskova in figova 
marmelada

Komisija je ocenjevala tudi 8 vzor-
cev vložene zelenjave. Priznanja so 
prejela:
Srebrno priznanje:
Damjana Ostanek Heric, paradižni-
kova omaka

Zlato priznanje:
Damjana Ostanek Heric, kisle ku-
marice, rdeča paprika, rumena pa-
prika in ajvar

Tekmovanje v pripravi praženega 
krompirja:
Bronasto priznanje:
Turistična kmetija Obolno
Izletniški turizem Okorn
Godba Stična
Ekipa »Fantje iz več vasi«

Srebrno priznanje:
Kulturno športno društvo Dob »Pa-
pirčkarji«
Vaška ekipa Škoflje
Turistična kmetija Fajdiga

Zlato priznanje:
Vaška ekipa Dob
Obiskovalci tržnice so lahko degu-
stirali pražen krompir sodelujočih 
ekip in s svojimi glasovi izbirali tiste-

ga, ki jim je bil najbolj všeč. In naj-
več glasov obiskovalcev je prejela 
ekipa Godbe Stična.

Matej Šteh

Shema časovnih prepovedi gnojenja v celinskem podnebju

Tudi letos smo izbirali 
naj pridelke občine
Turistično društvo Grča iz Lučarjevega Kala je 1. oktobra letos, v sodelo-
vanju s KZ Stična, pripravilo že 16. tradicionalno srečanje pridelovalcev 
pridelkov in vrtnin. Ti so se zbirali v Vrtnem centru KZ Stična, kjer so jih 
stehtali in izmerili, nagrade za NAJDALJŠE, NAJTEŽJE in še kako drugače 
posebne pridelke pa so bile podeljene na lepo jesensko nedeljo na Lučar-
jevem Kalu.

Pridelovalci so prejeli diplome in praktične nagrade, ki jih je prispevala 
KZ Stična, Drago Trlep iz Velikih Dol pri Temenici pa je prejel še POKAL za 
BUČO, težko 150 kg.
Praznih rok pa niso odšli niti pridelovalci, katerih pridelki se niso uvrstili 
v kategorijo »NAJ«, saj so za sodelovanje in trud prejeli priznanja in prav 
tako praktične nagrade KZ Stična. Ob koncu smo se vsi navzoči poslovili s 
skupinsko fotografijo.

V imenu TD Grča in KZ Stična zapisala Branka Kastelic

DOBITNIKI DIPLOM »NAJ PRIDELEK 2017«
NAJ PRIDELEK Teža/dolžina LASTNIK
1. BUČA 150 kg DRAGO TRLEP, Velike Dole pri Temenici
2. BUČA 57 kg MARKO ČERNIČ, Trebnja Gorica
3. BUČA 25 kg STANKA SADAR, Šentvid pri Stični
BUČA KOBRA ali 
STEKLENICA

4,30 kg ANICA KOŠAK, Tolčane 

BUČA LUNGO DI 
NAPOLI

13,90 kg JANJA MEDVED, Lučarjev Kal

BUČA HOKAIDO 2,10 kg JANJA MEDVED, Lučarjev Kal
BUČA BIG MAX 9,10 kg STANKA SADAR, Šentvid pri Stični
BUČA 1,40 m MARIJA MOSTAR, Velike Češnjice
ČEBULA Vez 1,60 m FELIKS KRALJ, Velike Vrhe
ČEBULA 0,6 kg BLAŽKA BREGAR, Bojanji Vrh
ČESEN Vez 5 m NADA PUŠ, Sušica
ČESEN-zimski Rastlina s 

semenom
ANICA MANDELJ, Lučarjev Kal

GROZD 1,25 kg RAJKO SINJUR, Radanja vas
JAJČEVEC 0,74 kg SADAR STANKA, Šentvid pri Stični
KOLERABA RUMENA 3,9 kg PATRICIJA ŠINKOVEC, Mali Korinj
KOLARABA- RDEČA, 
NADZEMNA

1,5 kg STANKA SADAR, Šentvid pri Stični

KORENJE RUMENO  1,35 kg MARIJA BREGAR, Bojanji Vrh
KORUZNI STORŽ  30 cm/0,55 

kg
MARTA GLAVIČ, Škoflje

KUMARA 1,50 kg ANICA ERJAVEC, Gorenja vas
LUBENICA 10 kg ANICA NOSE, Ivančna Gorica
PARADIŽNIK 0,45 kg ANICA ERJAVEC, Gorenja vas
PESA KRMNA 10,45 kg LIDIJA GRUM, Leskovec
PESA RDEČA 5,8 kg ANICA KOŠAK, Tolčane 
POR 0,8 kg FELIKS KRALJ, Velike Vrhe
ZELJE- glava 10,2 kg BLAŽKA BREGAR, Bojanji Vrh
ZELJE- KONIČASTO 9,7 kg BLAŽKA BREGAR, Bojanji Vrh

Komisija je največ glasov dala vaški ekipi iz Doba

Godbeniki iz Stične so pražili najboljši krompir po mnenju obiskovalcev

Članice DPŽ Ivančna Gorica
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Letos najbolje ocenjena Muljava in Metnaj
5. oktobra je na Polževem potekala razglasitev letošnjega ocenjevanja urejenosti krajevnih središč v občini Ivančna Gorica, ki ga je že peto leto 
organizirala Občinska turistična zveza Ivančna Gorica. Komisijo sta letos najbolj prepričala Muljava med večjimi kraji in Metnaj med manjšimi.
Občinska turistična zveza Ivančna 
Gorica vsako leto izvede ocenje-
vanje urejenosti 12-ih krajevnih 
središč v občini Ivančna Gorica, s 
posebnim poudarkom na stanju in 
urejenosti turistično-informacijskih 
točk in njihove bližnje okolice, ki se 
nahajajo v vsaki krajevni skupnosti. 
Komisija je tudi letos čez leto opra-
vila ocenjevanje v dveh različnih 
letnih terminih. Krajevna središča 
se ocenjujejo v dveh različnih kate-
gorijah, in sicer glede na velikost in 
turistično obiskanost. 
Razglasitev nagrajenih krajev je 
tudi letos potekala na prireditvi v 
počastitev Svetovnega dne turiz-
ma, ki sta jo v prostorih hotela na 
Polževem pripravila Turistično dru-
štvo Polževo in Občinska turistična 
zveza Ivančna Gorica. Predstavnike 
turističnih društev in krajevnih sku-
pnosti sta nagovorila predsednik 
Občinske turistične zveze Ivančna 
Gorica Pavel Groznik in župan ob-
čine Ivančna Gorica Dušan Strnad. 
Po besedah predsednika Groznika 
so se turistična društva in krajevne 
skupnosti tudi letos prizadevala, 
da so naša krajevna središča kaza-
la čim bolj urejeno podobo. To je 
zlasti potrebno tam, kjer je večje 
število obiskovalcev. Veseli ga tudi, 
da je Občina ravno letos pristopila 

k sprejemanju odloka, po katerem 
bo v prihodnje možna obnova oz. 
odstranitev propadajočih objektov 
v naseljih.
Zbrane je nagovoril tudi župan Du-
šan Strnad, ki se je zlasti zahvalil 
vsem tistim prostovoljcem, ki s svo-
jim delom pripomorejo k urejeni 
podobi naših krajev. Seveda se za-
veda, da je potrebno še veliko tru-
da, se pa prizadevanja, kot npr. ak-
cija »Za nami je čisto«, obrestujejo. 
Ob svetovnem dnevu turizma je če-
stital vsem, ki delujejo na področju 
turizma, ob tem pa predstavil tudi 
najnovejše aktivnosti Občine na 
tem področju. Občina Ivančna Go-
rica, Zavod Prijetno domače in Me-
stna knjižnica Grosuplje so namreč 
skupaj s Fakulteto za turizem Breži-
ce ter hrvaško občino Ivanec in nje-
nimi partnerji vstopili v partnerstvo 
za pridobitev sredstev iz projekta 
Interreg Slovenija-Hrvaška. Pred 
kratkim je bila uspešno oddana tudi 
prijava na ta razpis, z željo po finan-
ciranju modernizacije Jurčičeve 
domačije na Muljavi in nadgradnji 
nanjo vezane turistične ponudbe. 
Veliko aktivnosti pa je vloženih tudi 
v praznovanje prvega svetovnega 
dneva čebel maja prihodnje leto, ko 
bo v starem mestnem jedru Višnje 
Gore postavljeno obeležje kranjski 

sivki, ki po svetu slovi kot ena naj-
bolj marljivih čebel. Za njen razvoj 
je bila zaslužna čebelarska družina 
Rothschütz, ki je v 19. stoletju delo-
vala na gradu Podsmreka pri Višnji 
Gori. V ta namen Občina Ivančna 
Gorica že pripravlja načrte za oživi-
tev poslopja stare šole v Višnji Gori, 
ki bo v celoti namenjeno čebelar-
skemu turizmu.
Predsednik Groznik in župan Str-
nad sta opravila tudi slavnostno 
podelitev priznanj predstavnikom 
nagrajenih krajev, ki so prejeli tudi 
knjigo Šentviško tisočletje, izdano 
ob 1000-letnici župnije Šentvid pri 
Stični. 
Nagrajeni kraji v letu 2017 so:
Manjša krajevna središča:
METNAJ - zlato priznanje 
ZAGRADEC - srebrno priznanje
TEMENICA - bronasto priznanje

Večja krajevna središča:
MUJAVA - zlato priznanje
KRKA - srebrno priznanje
IVANČNA GORICA - bronasto pri-
znanje
V kulturnem programu so nastopili 
otroci iz Vrtca Polžek iz Višnje Gore, 
harmonikar Maks Šušteršič, recita-
torka Lojzka Avajanos in povezoval-
ka programa Manca Pirc.

Matej Šteh

Letošnja uspešnica Avirateka »zipline« 
nad motokros progo
Prostovoljno gasilsko društvo 
Šentvid pri Stični je tudi letos za 
vse ljubitelje rekreacije, predvsem 
za tiste željne novih dogodivščin, 
doživetij in nenavadnih izzivov pri-
pravilo že jubilejni peti tek z ovira-
mi po okoliških poljskih in gozdnih 
poteh, poimenovan po dolenjsko 
Aviratek. Tudi letos so organizator-
ji zabeležili več kot 500 udeležen-
cev z različnih koncev Slovenije, 
kot vsako leto pa so tudi letos del 
prijavnine namenili v dobrodelne 
namene. 

Aviratek je t. i. dolenjski tek s pre-
magovanjem najrazličnejših ovir, 
postavljenih na območju trase teka, 
ki je speljana med vasmi Šentvid, 
Velike Češnjice, Veliki Kal in Male 
Češnjice. Udeleženci so tudi letos 
na teku lahko preizkusili svojo vzdr-
žljivost in telesno moč, predvsem 
pa so se preizkusili v premagova-
nju strahu in ob tem doživeli obilo 
avanture. Na osem kilometrov dolgi 
progi po poljskih poteh in travnikih, 
delno pa tudi po motokros progi v 
»Cukarci«, so tekače pričakale naj-

različnejše ovire. Vse od bal sena in 
slame, do plezalnih ovir, drsalnic, 
blatne motokros proge, bazena z 
blatno kopeljo, prava uspešnica le-
tošnjih ovir pa je bil t. i. »zipline« 
nad motokros progo. 
Kot je v navadi že od prve izvedbe 
Avirateka, je bila tudi letošnja pri-
reditev dobrodelne narave. PGD 
Šentvid pri Stični je del prijavnin na-
menilo za potrebe Dnevnega centra 
za starejše, ki deluje v Šentvidu pri 
Stični. Varovanci centra se že veseli-
jo nove pridobitve, masažnega sto-
la. Gesto sta toplo pozdravila tudi 
župan Dušan Strnad in podžupan 
Tomaž Smole, ki sta prišla na start 
teka bodriti tudi ekipo »Abčinar-
jev«, ki je zastopala občinske barve. 
Dan poln adrenalina in smeha se je 
tudi letos zaključil z zabavnim Ok-
toberfejstom in ansamblom Franca 
Miheliča.

Matej Šteh

21. pohod po Lavričevi poti
Gradišče nad Šentvidom in Stično

nedelja, 15. oktobra 2017

Udeleženci 21. tradicio-
nalnega pohoda imajo 
startno mesto v gostilni 
Jankl v Šentvidu pri Stič-
ni, kjer najprej žigosajo 
dnevnik (prvi žig), pred 
odhodom pa se lahko tudi 
okrepčajo.

Pri vpisu se dobi kupon 
za topel obrok, mošt in 
kostanj, ki ga bodo ude-
leženci prejeli na koncu 
pohoda na Gradišču pri 
Lavričevi koči.

Pot poteka od Šentvida preko Velikih Češnjic in vasi Mali Kal. Nadaljuje 
se mimo potoka Bukovica do zaselka Cerovec, od tu pa do druge kon-
trolne točke Felič vrh. Markirana pot pripelje do vasi Debeče, od tam pa 
do Pristave nad Stično, kjer se nahaja tretji žig. S Pristave se pot spusti 
po edinem asfaltiranem odseku poti do Dobrave nad Stično nato levo 
čez gozdno pot do Gradišča.
Cilj pohoda Lavričeva koča Gradišče (519 m), kjer si boste lahko ogledali 
tudi razstavo buč.
Pri Lavričevi koči pa bo potekala tudi razstava gob, ki si jo lahko ogleda-
te od sobote 14. 10. do ponedeljka 16. 10. 2017.

Vljudno vabljeni!

RAZSTAVA IZDELKOV IZ BUČ IN  
JESENSKIH PRIDELKOV
Tudi letos bo v sklopu tradicionalnega Lavričevega po-
hoda na Gradišču nad Stično in Šentvidom potekala raz-
stava izdelkov iz buč, , ki se jim zadnja leta pridružijo 
tudi izdelki iz drugih jesenskih pridelkov. Domiselne iz-
delke si z zanimanjem ogledajo pohodniki ob zaključku 
pohoda in drugi obiskovalci Gradišča.
Tudi letos vabljeni k sodelovanju vsi, ki imate domiselne 
ideje in obilo umetniške žilice. Informacije: 041 456 914 
(Sonja Jerin).
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Pri Lavričevi koči na Gradišču je potekal 1. dan sekire
V soboto 16. in nedeljo 17. septembra 2017 je pri Lavričevi koči na Gradišču potekal 1. dan sekire. Prireditev je potekala v organizaciji Lavričeve 
koče na Gradišču, Občine Ivančna Gorica in Zavoda Prijetno domače.

Kljub slabemu vremenu je v sobo-
to zagorelo v rekonstruirani praz-
godovinski glineni peči za taljenje 
železove rude. Železova ruda je bila 
eden od glavnih razlogov, da je na 
Viru pri Stični pred 2800 leti nastalo 
mogočno prazgodovinsko gradišče, 
ki ga imenujemo Virski Cvinger ali 
kar Virsko mesto. Bogato prazgodo-
vinsko tradicijo pridobivanja železa 
smo organizatorji hoteli približati 
tudi današnjim ljudem z zelo nazor-
nim prikazom pridobivanja železa v 
talilni peči, kakršno so uporabljali 
starodavni metalurgi. Glavna »me-
talurga« Jernej Cortese in Timotej 
Kruška sta s pomočjo obiskovalcev 
stalila 30 kilogramov železove rude, 
pri tem pa sta uporabila kar 60 kilo-
gramov lesnega oglja. Ker je gradnja 
in priprava peči ter priprava rude, 
ki jo je bilo treba predhodno peči, 
dolgotrajen proces, sta metalurga 
peč zgradila ter jo s predhodnim 
žganjem utrdila že prej. Posebej je 
treba poudariti, da je bila glina za 
gradnjo peči in železova ruda na-
brana v neposredni bližini, in sicer v 
novo nastajajoči industrijski coni na 

Škrjančah, kjer so bili letos spomla-
di odkriti ostanki prazgodovinskih 
in rimskih železarskih obratov. Ob 
stalnem dovajanju zraka v peč ter 
ob izmeničnem nalaganju rude in 
oglja je temperatura v peči stalno 
naraščala in po dobrih petih urah 
dosegla primerno temperaturo, ki 
je dosegla vsaj 1200 °C. Preboj peči 
se je zgodil okoli 17. ure in iz nje je, 
ob glasnem aplavzu, kot v pravem 
plavžu pritekla tekoča kovina, ki je 
bila izredno čista in zato pripravlje-
na za nadaljnjo obdelavo.
Poleg tega dogodka je v šotoru po-
tekala tudi otroška delavnica pod 
vodstvom Dejana Sotirova, kjer so 
lahko najmlajši iz kamna lojevca 
izdelovali obeske. Otroci so se izka-
zali kot izredno spretni oblikovalci 
nakita. V šotoru pa je bil prisoten 
tudi čisto pravi srednjeveški vitez 
Jure Legan, ki je predstavil celotno 
opremo bojevnika in na veliko ve-
selje otrok – in tudi starejših – je 
opremo lahko vsak prijel v roke, si 
nadel težke rokavice, čelado in meč 
ter za kratek čas postal čisto pravi 
vitez.

Deževen dan smo sklenili s pouč-
nim predavanjem o vlogi in razvo-
ju sekire v prazgodovini. Izredno 
zanimivo predavanje z bogatim sli-
kovnim gradivom je vodil priznani 
strokovnjak dr. Peter Turk, kustos za 
prazgodovino v Narodnem muzeju 
Slovenije.

V nedeljo pa je bilo vse v znamenju 
težko pričakovanega tekmovanja v 
metanju dvorezne sekire, ki je po-
tekalo po mednarodnih pravilih, 
ki veljajo za tovrstna tekmovanja. 
Tekmovanja se je udeležilo 14 tek-
movalcev, ki so v preteklih tednih 
pridno vadili svoj met. Na predtek-
movanju so izpadli štirje tekmovalci 
in v finalu, ki je potekal ob 15. uri, 
se je pomerilo deset najboljših 
metalcev. Tekmovalci so dali vse 
od sebe in ob spodbujanju lepega 
števila obiskovalcev, poskusili na-
tančno zadeti tarčo. Tekma je bila 
izenačena in za zmago na prvem 
tekmovanju v metanju sekire je 
moral odločati dodatni met. Zma-
govalec je tako postal David Jerin, 
drugi je bil Robi Jerin in tretje me-
sto je osvojil Bine Rovanšek. Vsi tri-
je so prejeli medaljo, darilo Občine 
Ivančna Gorica in kvalitetno sekiro 

proizvajalca Stihl. Prvo tekmovanje 
v metanju sekire je uspelo, nihče ni 
bil poškodovan in nihče od tekmo-
valcev se ni sekiral.
Poleg tekmovanja v metanju seki-
re je v nedeljo ponovno potekala 
delavnica za otroke v izdelovanju 
obeskov iz kamna lojevca, na pro-
storu, kjer se je v soboto talila že-
lezova ruda, pa sta kovača Timotej 
Kruška in Dan Pečnik obdelovala 
pridobljeno talino in jo pripravljala 
za izdelavo uporabnega predmeta. 
Konec dneva so se lahko najmlajši 
na travniku pod cerkvijo sv. Miklav-
ža pomerili v pravem boju, in sicer v 
igri Gladiator. V popolni bojni opre-
mi (čelada, meč, ščit, kopje), ki je 
izdelana iz pene in tako ni nevarna 
za poškodbe, so se spopadli z na-
menom, da nasprotniku ukradejo 
zastavico. Ob glasnih bojnih vzkli-
kih, veliko tekanja ter spodbujanju 
staršev so otroci neizmerno uživali 
v trenutkih, ko so lahko postali pra-
vi vitezi in seveda tudi vitezinje.
1. dan sekire je izpolnil pričakova-
nja. Obiskovalci so lahko videli in 
izvedeli veliko novih stvari, ki jih v 
naših krajih še ni bilo. Tekmovalci 

so v športnem duhu metali sekiro 
in dokazali, da je potrebno veliko 
zbranosti in treninga, da met uspe. 
Dogodek pa ne bi bil tako uspešen, 
če nam na pomoč ne bi priskočili 
sponzorji: Kovaštvo Krmelj, ki je pri-
skrbelo sekire za metanje; podjetje 
Stihl, ki je priskrbelo nagradne se-
kire za najboljše tekmovalce; Milan 
Pušljar s. p., ki je dovolil izkop gline 
in železove rude za izdelavo peči, 
ter radio Sraka.
Zahvala gre seveda vsem, ki so na 
kakršenkoli način sodelovali pri 
dogodku, tako organizatorjem kot 
sodelujočim. Na tem mestu bi še 
posebej radi omenili oba metalur-
ga Jerneja Corteseja in Timoteja 
Kruško, ki sta vložila veliko energije 
in časa, da sta zapleten proces pri-
dobivanja železove litine speljala 
skoraj brezhibno in z besedami ene 
obiskovalke: »Čarobno!«
Fotografije, filmčke in drugo si lahko 
ogledate na FB Lavričeva koča Gra-
dišče. Upamo, da smo vas navdušili 
in nasvidenje prihodnje leto!!!

V imenu organizatorjev  
Sašo Porenta, Dejan Sotirov,  

Maks Jerin  

Višnja Gora in Tešanovci potrdili gasilsko prijateljstvo z listino
Sobota, 7. oktobra 2017, bo še posebej zapisana v zgodovino prostovoljnih gasilskih društev Višnja Gora in Tešanovci. Predsednika obeh dru-
štev, Miha Slapničar in Geza Grabar, sta v prostorih gasilskega doma Višnja Gora slavnostno podpisala listino o prijateljstvu. 

Odnosi, ki vključujejo pomoč, zave-
zništvo in spoštovanje, med gasilci 
gasilskih društev Višnja Gora in Te-
šanovci trajajo že lep čas. Začetki 
segajo v leto 1995, ko sta društvi 
obeleževali visoke jubileje delo-
vanja. O bližajočih se obletnicah 
društev je stekla beseda med Slav-
kom Dolinarjem iz Višnje Gore in 
Tončkom Ošlajem iz Tešanovcev, saj 
sta družini v ožjem sorodstvenem 
razmerju. Prav na njuno pobudo 
so predstavniki iz Tešanovcev leta 

1995 prišli na jubilej PGD Višnja 
Gora. Sledilo je povratno povabilo 
na slovesnost ob 100-letnici PGD 
Tešanovci, ki so se mu Višnjani z ve-
seljem odzvali. Po nekajletnem za-
tišju so leta 2010 sodelovanje začeli 
ponovno razvijati. 
Častni predsednik PGD Višnja Gora 
Jože Gros je povedal, da si v zadnjih 
letih na snidenjih izmenjujejo iz-
kušnje iz operativnega in preven-
tivnega področja, pa tudi samega 
vodenja društva. Stiki so v minulih 

obdobjih že prerasli gasilske okvire, 
saj se člani redno udeležujejo tradi-
cionalnih prireditev v krajih. Kako 
so potekale priprave na podpis li-
stine, pa je zbranim predstavil član 
pripravljalne ekipe Janez Podržaj. 
Predsednika obeh društev sta v 
nagovorih, ob podpisu listine o pri-
jateljstvu med PGD Višnja Gora in 
PGD Tešanovci, poudarila pomen 
prijateljstva in dejala, da društvi 
obračata nov list v bogatem delo-
vanju obeh organizacij. S podpisom 
listine dajeta zavezo sedanjim in 
prihodnjim rodovom o nadaljnjem 
skupnem sodelovanju in izmenjavi 
izkušenj na gasilskih ter drugih po-
dročjih. Še posebej sta se zahvalila 
četverici, takratnima predsedniko-
ma društev Jožetu Grosu in Fran-
cu Küčanu ter Janezu Podržaju in 
Majdi Ripič. Predsednik društva iz 
Tešanovcev je nagovor sklenil z be-
sedami: »Vedno trdim, da se mora-
mo kot gasilsko društvo primerjati 
z najboljšimi. Že zdavnaj smo spo-
znali, da ste Višnjani tisti, ki si zaslu-
žite tako pozornost. Zato smo ko-
nec lanskega leta kot snubci podali 
pobudo za podpis trdnejše listine o 

sodelovanju,« je še dodal Grabar. 
Dogodku sta prisostvovala tudi 
župana občin Ivančna Gorica in 
Moravske Toplice. Moravski župan 
Alojz Glavač se je vabilu z veseljem 
odzval, saj sta z županom Dušanom 
Strnadom dobra znanca in sodelav-
ca, zastopata namreč lokalne inte-
rese v Državnem svetu. RS. Zbranim 
gasilcem sta zaželela naj prijatelj-
stvo traja dolgo časa, tako na ga-
silskih in osebnih odnosih kot tudi 
na področju obeh občin. Vse dobro 

prijateljstvu so dodali še predse-
dnik GZ Ivančna Gorica Jure Strmo-
le, poveljnik GZ Moravske Toplice 
Štefan Cmor, podpredsednik KS 
Tešanovci Franc Küčan in predstav-
nik pobratenega gasilskega društva 
Piran Dušan Košir.
Kot zanimivost dodajmo, da sta si 
občini sorodni tudi po tem, da se na 
Krki snema slovenska nadaljevanka 
Reka ljubezni, v Moravskih Toplicah 
pa resničnostni šov Kmetija.

Gašper Stopar
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Požrtvovalnost, Gorečnost in Drznost 
imamo že v imenu (PGD Krka)
September je bil za PGD Krka spet v znamenju tekmovanj. Udeležili smo se državne-
ga tekmovanja iz gasilske orientacije in regijskega tekmovanja za memorial Matevža 
Haceta. Poleg tega smo in še vedno sodelujemo pri snemanju nove slovenske nada-
ljevanke Reka ljubezni.
Vsak ima svojo asociacijo, ko po-
misli na minuli september. Svojo 
bi rada delila z vami. Ko mislim na 
september, se spomnim na risanko 
Mala modra lokomotiva. Nekate-
ri jo poznate, drugi spet ne. Mene 
je spremljala celo otroštvo. Vedno 
sem jo z veseljem gledala, saj mi je 
poleg živih in lepo narisanih podob 
postregla s sporočilom, ki me spre-
mlja še vedno. Bistvo je, da so ji vsi 
govorili, da je premajhna in da ne 
bo zmogla vzpona na goro in dosta-
ve rojstnodnevnih daril otroku, ki je 
živel na drugi strani. A imela je vse, 
kar je potrebno za ignoriranje ne-
voščljivih oseb in dosego želenega 
cilja. Pogum, požrtvovalnost, sanje, 
nesebičnost in najboljšo ekipo, ki je 
vanjo verjela. Najbolj mi je pri srcu 
njena pesem, ki med drugimi pravi 
tudi: »... nobena gora ne ustavi me, 
nobena reka ni preveč deroča ...«
Domnevam, da vas že pošteno zani-
ma, kaj ima ta otroški spomin opra-
viti s PGD Krka. No, pravzaprav ve-
liko. PGD Krka se lahko poistoveti s 
to malo modro lokomotivo. Ali smo 
majhni? Da. Vendar imamo vse, da 
dosežemo velike stvari. To so v sep-
tembru dokazovali naši mladinci, 
pripravnice, pripravniki, članice in 
člani na dveh različnih tekmovanjih. 
Naše poletje ni minilo brez vsako-
tedenskih srečanj pred gasilskim 

domom, napornih treningov in 
merice zabave. Pripravljali smo se 
na državno tekmovanje iz gasilske 
orientacije, ki je potekalo 16. 9. v 
Gorici pri Slivnici, in regijsko tekmo-
vanje za memorial Matevža Haceta, 
ki je letos potekalo v Kočevju. Hiter 
namig ... Police s pokali so vse bolj 
polne.
Pa pojdimo po vrsti. Mladinci, pri-
pravniki in pripravnice so v soboto, 
16. 9. 2017, vzeli v roke kompas 
in zemljevid in se letos še zadnjič 
podali na teren. Tudi njih ni usta-
vila nobena gora in niti reka ni bila 
preveč deroča (Kajne pripravnice? 
). Premagali so vse ovire, izvedli 
vse vaje brezhibno in si pritekli res 
odlične rezultate. Pripravniki so do-
segli 9. mesto v državi, pripravni-
ce 8. mesto, mladinci pa so si z 2. 
mestom prislužili naslov državnih 
podprvakov. Torej na splošno je 
PGD Krka v gasilski orientaciji v prvi 
deseterici v Sloveniji. 
Vendar mladina še kar ni imela do-
volj. Prav tako ne članice in člani. 
Takoj naslednjo soboto, 23. 9. 2017, 
je potekalo že prej omenjeno regij-
sko tekmovanje. Barve PGD Krka so 
zastopali mladinci, člani in članice, 
ki so konkurenci povzročili nemalo 
sivih las. Mladinci so si priborili 10. 
mesto, članice so več kot blestele in 
dosegle 4. mesto, člani pa so, kot se 

za občinske prvake spodobi, posegli 
po pokalih in sicer dosegli 3. mesto 
v naši regiji.

In ne nazadnje ... Ste že gledali se-
rijo Reka ljubezni? Ne samo, da je 
dogajanje skoncentrirano na krško 
dolino. V njej nastopajo tudi krški 
gasilci, kjer poleg znanja o gašenju 
požarov kažejo tudi igralski talent. 
Dekleta in fantje so res vsestranski.
Vidite sedaj povezavo? Smo sicer 
majhno društvo. A nas odlikuje PO-
ŽRTVOVALNOST, saj nobeni ekipi 
ni bilo težko žrtvovati časa za vaje 
kljub poletju, GOREČNOST, saj se 
sleherni član zaveda, da pomeni biti 
gasilec, biti vedno na voljo ljudem 
in jim priskočiti na pomoč, in DR-
ZNOST, saj nobena ovira ni tako ve-
lika, da se je ne bi dalo premagati. 
Ne nazadnje pa še najbolj pomemb-
no - delujemo po principu: »Vsi za 
enega in eden za vse.« Vsaka ekipa 
in celotno društvo se zaveda, da je 
ekipno delo najpomembnejše. Sam 
si močan, a v skupini nepremagljiv. 
Še enkrat iskrene čestitke vsem 
tekmovalcem in celotnemu društvu 
PGD Krka. Naši domovi so bili, so 
in bodo tudi v prihodnosti povsem 
varni pred nesrečami, kar pa je od 
vsega najbolj pomembno. Z gasil-
skim pozdravom, na pomoč! 

Nina Strah 

V naših krajih poteka snemanje nadaljevanke 
Reka ljubezni. Turistično društvo Krka v sodelo-
vanju z Zavodom Prijetno domače organizira foto 
delavnico po poteh Reke ljubezni, kjer bo svoj čar 
dodalo tudi jesensko obarvano listje. 

Kako bo potekalo?
- Predavanje osnove digitalne fotografije
- Pregled osnovnih nastavitev fotoaparata
- Fotografiranje izvira reke Krke v Krški jami 
- Fotografiranje izvira Poltarice, kjer se bomo naučili fotogra-

firanja z daljšimi časi
- Fotografiranje Javornikovega mlina na Krki
- Topla malica
- Fotografiranje slapov , ki se predvajajo v nadaljevanki Reka 

Ljubezni
- Zaključek delavnic

Potrebna oprema:
-  fotografski aparat
- priporočeno stojalo za fotoaparat za igranje z daljšimi časi 

zajemanja fotografije
- primerna obutev (pohodniška)

Delavnice bo vodil Marjan Borovnik.

Cena foto delavnice je 25,00 €.

Prijave in informacije na telefonski številki 031 350 003. 

Skupaj po vrhovih Bolgarije































  

   
  




   
 
 

 
  


   


   
















Planinsko društvo Polž in skalaško 
društvo Limberk, s sedežem v ivanški 
občini smo se s Planinskim društvom 
Železničar letos konec meseca julija 
odpravili na enotedensko gorsko turo 
v Bolgarijo. Obiskali smo štiri najvišje 
vrhove Bolgarije. Prvi je bil najvišji Mu-
salo 2925 m, drugi Pirin 2914 m, tretji 
Bezbog 2649 m in četrti Poležen 2850 
m. V Bolgariji sta si društvi tako Polžki 
kot Skalaši Limberk, oboji z iste obči-
ne, malo merili moči, a vseeno smo si 
na vrhovih, ki smo jih skupaj prehodili, 
segli v roke in si rekli, da smo skupaj 
močnejši, in tako je med obema dru-
štvoma poleg zgodbic, takih in drugač-
nih, na temo pohodništvo nastalo še 
nekaj pristnih slik. V Bolgariji pa smo 
tudi promovirali našo občino, seveda 
obe društvi skupaj in postali smo pravi 
prijatelji.

Marta Rus
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Spominska slovesnost na Korinju
V teh oktobrskih dnevih, ko prebira-
mo te vrstice, je leta 1944 čisto bli-
zu nas, na Velikem Korinju nad reko 
Krko padlo 33 italijanskih in slo-
venskih partizanov. Spomine na te 
dogodke obujamo in negujemo že 
vrsto let, skupaj z italijanskimi pri-
jatelji, člani A.N.P.I. (Antifašistično 
združenje italijanskih partizanov). 
Letos je z donacijo italijanske zasta-
ve sodelovalo tudi veleposlaništvo 
Republike Italije v Sloveniji. 
Slovesnost smo ob spomeniku na 
Korinju organizirali: Krajevna or-
ganizacija KRKA (Združenja ZB za 
vrednote NOB Grosuplje), Kultur-
no društvo Korinj in Prostovoljno 
gasilsko društvo Korinj. V bogatem 
kulturnem programu, ki je pritegnil 
veliko število obiskovalcev, smo po-
slušali imenitni nastop Partizanske-
ga pevskega zbora pod vodstvom 
zborovodje Iztoka Kocena, prisluh-
nili priznani sopranistki Rebeki Ra-
dovan, uživali v ubranem muzicira-
nju rogistov LD Krka pod vodstvom 
Žana Puša. Še posebej moramo 
omeniti nastop učencev in učenk 
PŠ KRKA (OŠ Stična). Vedri, nasme-
jani otroški obrazi, spontanost in 
entuziazem, s katerim so izvajali 
svoje razigrane točke, nam vlivajo 
vero ter upanje, da bodo spomini 
in vedenje o dogodkih med drugo 
svetovno vojno živeli še naprej.  
Prireditev sta profesionalno pove-
zovala profesorica Mateja Jere Gr-
mek in Rok Godec, za prevode je 
poskrbela Vesna Bašin, predsedni-
ca KO ZB za vrednote NOB Solkan. 
Svečano noto prireditvi je s subtilno 
recitacijo dodala Tatjana Zadel.
Vsaka točka je bila nagrajena z 
burnim aplavzom velikega števila 

navzočih, ki so še zlasti pozdravili 
častno stražo Slovenske vojske, 1. 
spominski Dolenjski bataljon pod 
vodstvom Milana Baša in številne 
praporščake.
Uspešna proslava, ki ji je še deže-
ven september naklonil topli, sonč-
ni popoldan, se je zaključila s pogo-
stitvijo slastnih domačih dobrot, ki 
so jih izdatno in velikodušno pripra-
vili člani KD Korinj ob pomoči PGD 
Korinj. 
Razšli smo se z dobrimi občutki, iz-
polnjenimi pričakovanji in že se ve-
selimo naslednjega srečanja.
Z OŠ Stična, PŠ Krka sodelujemo 
skozi vse leto. Spomladi smo si sku-
paj ogledali partizansko bolnišnico 
na Jauhah. Nastali so zapisi na de-
sni strani.
Več informacij na spletni strani 
Združenja ZB za vrednote NOB Gro-
suplje
https://www.zb-nob-grosuplje.si

Za KO Krka Milica Mihelčič

Krajevne skupnosti

Tradicionalno srečanje 
upokojencev občin 
Grosuplje, Ivančna 
Gorica in Dobrepolje
Koordinacija društev upokojencev občin Grosuplje, 
Ivančna Gorica in Dobrepolje, je v soboto, 30. septem-
bra, v športni dvorani Osnovne šole Stična priredila tra-
dicionalno letno srečanje upokojencev. V koordinacijo 
je vključenih vseh sedem upokojenskih društev, od tega 
tudi vsa štiri iz občine Ivančna Gorica. 

Uvodna beseda je pripadla pred-
sednici združenih društev Malči 
Žitnik. Slednja se je še posebej za-
hvalila vsem županom in donator-
jem, ki vsakoletno pomagajo pri 
pokroviteljstvu srečanja starejših. 
Tudi letos je glavno pokroviteljstvo 
prevzela gostiteljica Občina Ivančna 
Gorica. Kot je še dodala Žitnikova, 
se bo Koordinacija društev upo-
kojencev v skladu z uveljavljenim 
piramidalnim sistemom organizira-
nosti upokojenskih društev v Slo-
veniji, reorganizirala v Območno 
zvezo upokojencev Dolenjska. S 
tem bodo sedanjo koordinacijsko 
in povezovalno vlogo še nadgradili.
Srečanja so se udeležili tudi številni 
gostje, župan občine Ivančna Go-
rica Dušan Strnad, župan občine 
Grosuplje dr. Peter Verlič, podžu-
panja občine Dobrepolje Neven-
ka Dolgan, predsednica ivanškega 
Sveta župana za starosti prijazno 
občino Milena Vrenčur, predsednik 
Mestne zveze upokojencev Lju-

bljana in predsednik Osrednjeslo-
venske pokrajinske zveze društev 
upokojencev Marjan Sedmak, pod-
predsednica Mestne zveze društev 
upokojencev Anka Tominšek in še 
nekateri. Župan Strnad je izrazil 
navdušenje nad tem, da se je sre-
čanja udeležilo tako veliko število 
upokojencev, ki so po njegovem 
videnju iz leta v leto mlajši in bolj 
aktivni. Na koncu jim je še zaželel 
predvsem veliko zdravja, volje, za-
gnanosti in energije pri vključeva-
nju v takšne in drugačne aktivnosti.
Prireditev je spremljal tudi bogat 
kulturni program. Nastopili so učen-
ci tretjega razreda matične šole OŠ 
Stična, pevka Ana Hudorovac iz OŠ 
Brinje Grosuplje, instrumentalna 
skupina Gross upi iz Glasbene šole 
Grosuplje – podružnica Ivančna Go-
rica ter tenorist Miloš Genorio ob 
spremljavi harmonike. Ob zaključku 
so se predstavili še združeni pevski 
zbori vseh upokojenskih društev. 

Gašper Stopar

Medvaški nogometni 
turnir za pokal KS Dob
Letošnji Medvaški nogometni turnir za pokal KS Dob, že enajsti po vrsti, je 
bil pred tedni zaradi mokrega vremena odpovedan, v soboto 7. oktobra 
pa je bil v lepem sončnem vremenu odigran na igrišču v Hrastovem dolu, 
tako kot vsa leta do sedaj. Med seboj se je pomerilo letos samo pet ekip 

Vtisi otrok s PŠ Krka:
»Prvič sem videl od blizu vojake in puško«. Lovro, 4. r
»Všeč mi je bilo, da so bili prisotni Italijani«. Jakob, 4. r
»Nastopali smo zato, da smo se spomnili padlih partizanov«. Lea, 4. r
»Všeč so mi bila vojaška povelja«. Žiga, 4. r
»Všeč mi je bilo, ker sem bila na nastopu vrana«. Ana, 4. r
»Rad igram na sintisajzer«. Klemen, 4. r
»Všeč mi je bil spomenik«. Jasmina, 4. r
»Tisti, ki so se tam borili, so zelo dolgo zdržali«. Neža, 3. r
»Všeč so mi bila darila«. Manca, 3. r
»Dobili smo veliko igrač in naš nastop je bil lep«. Tia, 3. r
»Pripravili so lepo in dobro pogostitev«. Žana, 2. r
»Všeč mi je bilo, da so bili tam tudi vojaki«. Urška, 2. r
»Všeč mi je bilo, da so nastopali tudi drugi, ne samo mi šolarji«. Marija, 
2. r
»Všeč so mi bili vojaški ukazi«. Monika, 2. r

8. 6. 2017 smo imeli športni dan. 
Šli smo na Jauhe v partizansko 
bolnico. Do lovske koče v Jauhah 
smo se peljali z avtobusom, na-
prej pa odšli peš. Hodili smo po 
gozdni poti in končno prišli do 
bolnice. Bolnica je bila dobro 
skrita. Nemci so velikokrat hodili 
po tisti poti, a niso slišali oz. od-
krili ranjencev. Gospod Štibernik 
nas je vodil in razlagal o bolni-
ci. Videli smo tudi napise umrlih 
ranjenih partizanov. Po ogledu 
bolnice smo se s pomočjo ze-
mljevida in kompasa še orienti-
rali. Na koncu smo pri lovski koči 
dobili piškote in skakali v travi v 
daljino. 
Vanja, 5. r
8. 6. 2017 smo šli na Jauhe. Tam 
smo se ustavili pred lovsko kočo. 
Nato smo odšli peš do vrtače, 
kjer je bila partizanska bolnica. 
Leta 1943 je tam nastala zača-
sna partizanska bolnica, saj je v 
tistem času divjala velika vojna 
za Ilovo Goro. Ker so Nemci za-
vzeli okoliško pokrajino, parti-
zani niso mogli odpeljati svojih 
ranjencev v Kočevski Rog. Zato 
so se umaknili v gozd v Jauhah v 
majno vrtačo. Ta bolnica je bila 
začasna, dokler niso prenehali 
boji v okolici. Ko je bilo varno, so 
ranjence premestili v Kočevski 
Rog. V tem času je umrlo sedem 
ranjenih vojakov, ki so jih v oko-
lici vrtače pokopali, kasneje pa 
premestili v domače grobove.  
Matija, 5. r
V četrtek, 8. 6. 2017, smo s šolo 
šli na ogled kraja, kjer je bila vo-
jaška bolnica v Jauhah. Bolnica 
je bila uporabljena v 2. svetovni 
vojni. Bolnica je nastala novem-
bra 1943. V tem času je umrlo 
nekaj ranjencev. Pokopali so jih v 
grobove nad bolnico. Vse to nam 
je razlagal gospod Štibernik. Ko 
smo hodili proti avtobusu, sva se 
z gospodom Štibernikom pogo-
varjala. Povedal sem mu, da tre-
niram smučarske skoke. Ko smo 
prišli do avtobusa, nam je poka-
zal vajo za skoke. V tekmovanju 
sem zmagal. Pojedli smo malico 
in se vrnili v šolo. 
Gal, 5. r

in sicer Rdeči kal, Podboršt, Hrastov 
dol, Dob in Breg - Boga vas. Slednji 
so pokazali največ in v finalu pre-
magali ekipo Doba. Tako je ekipa 
Breg – Boga vas prehodni pokal KS 
Dob osvojila že tretjič zapored in po 
pravilu je sedaj njihova last. Medva-
ški turnir nima samo tekmovalnega 
značaja, je tudi priložnost za druže-
nje, tega pa nam še kako primanj-
kuje. 

V tem času pa se za KS Dob dogaja 
še nekaj pomembnega, izgradnja 
novega igrišča za gasilnim domom v 
Dobu. Tudi to bo kraj za razvedrilo, 
za športne aktivnosti, za družabne 
dogodke. Občini Ivančna Gorica se 
zahvaljujemo, da je prisluhnila na-
šim željam in  pristopila k izgradnji 
igrišča. 

Silvo Škrabec

Mali oglas
V Ivančni Gorici oz. njeni bli-
žnji okolici iščemo manjšo 
sobo za bivanje študenta.  

Informacije: 031 586 173
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Evropski dan civilnega prava - 
vabljeni v notarske pisarne
Evropska komisija in Svet Evrope sta leta 2003 odločila, da naj bo okoli 25. oktobra v vseh 
državah članicah EU en dan posvečen dnevu civilnega prava. Temeljni namen tega dneva je, 
da se evropski državljani seznanijo s civilnim pravom in da bi le-to postalo dosegljivo vsem 
državljanom. Glede na to, da je civilno pravo prisotno v vsakdanjem življenju državljanov z 
delovno-pravnimi razmerji, porokami, ločitvami, dedovanjem, izmenjavo blaga ali storitev, 
je treba zagotoviti, da bo to enako dostopno vsem, ne glede na kraj bivanja. 

V »Evropski dan civilnega prava« se v zadnjih letih vključujejo tudi slovenski notarji, ki vam 
bodo 26. oktobra 2017 v času uradnih ur (od 9.00 do 12.00 in od 13.00 do 16.00) na voljo za 
odgovore na vsa vaša vprašanja, ki jih imate v zvezi z dedovanjem, oporokami, nepremični-
nami in ostalimi zadevami, ki se nanašajo na vaše premoženje. Oglasite se v eni od najbližjih 
notarskih pisarn in spoznajte, kaj lahko notar naredi za vas.

Za Notarsko zbornico Slovenije Pia Gaber

Upokojenci DU Višnja Gora smo bili v Primorju
Sredi septembra je Društvo upoko-
jencev Višnja Gora organiziralo izlet 
na Primorsko. Na pot z avtobusom 
smo se podali tega dne zjutraj iz-
pred vrtca v Višnji Gori. Za jutranjo 
kavico smo se na poti proti Primor-
ski ustavili na »Ravbarkomandi«. 
Po okrepčilu smo nadaljevali pot 
do Kopra, kjer smo si ogledali Luko 
Koper.
Razsežnost tega našega pristani-
šča je velika, zato smo imeli voden 
avtobusni ogled. Med vožnjo po 
pristanišču smo se na določenih 
pomembnih točkah ustavljali, kjer 
nam je prijazni vodič Viktor pred-
stavil pristanišče. Zelo zanimivo 
predstavitev, vse od nastanka luke 
do sedaj, je podprl s podatki o veli-
kosti in obsegu pristaniških zmoglji-
vosti, logistiki in kapaciteti skladišč 
ter primerjavo z ostalimi pristanišči 
v Jadranu in Sredozemlju. Podatke 
nam je nizal na pamet brez kakšne-
ga pripomočka, saj je bil vso svojo 

delovno dobo zaposlen na odgo-
vornejših mestih v koprski luki. 
Kljub ne najboljši vremenski napo-
vedi smo imeli lep dan, ne prevroč, 
vendar prijeten.
Naslednji podvig je bil zelo zanimiv 
ogled koprskega mestnega jedra. 
Večina je bila navdušena nad pre-
novo in urejenostjo starega dela 
Kopra. Še posebej nas je fascinirala 
pešpots pristaniške strani, kjer je 
tudi dvigalo za tiste, ki težko hodijo 
in smo ga ga seveda uporabili. Po 
ogledu Kopra smo se odpeljali proti 
Piranu, kjer smo ob čakanju na turi-
stično ladjico imeli čas za ogled me-
sta. Višnjanski gasilci smo pobrateni 
s piranskimi, zato tam vedno srečaš 
znance in pokramljaš z njimi in tudi 
tokrat je bilo tako.
Potem smo se v piranskem prista-
nišču vkrcali na ladjico »Resnik«, ki 
nas je popeljala do Izole. To je zelo 
zanimiva lesena ladjica. Lepo je re-
stavrirana in prirejena za turistično 

križarjenje ob slovenski obali. Seda-
nji lastnik in kapitan je Bojan Šmon. 
Povedal nam je, da je bila njegova 
ladja zgrajena davnega leta 1911, in 
sicer z namenom, da bo prevažala 
vino in olje. V svoji bogati zgodo-
vini je ladjica prevažala tudi druge 
stvari. Med drugim je nastopala 
v TV nadaljevankah »Bratovščina 
Sinjega galeba« in »Poletje v školj-
ki«. Vožnja s to starodobno ladjico 
je bila prijetna, še posebno nam jo 
je popestrila posadka s prigrizkom 
in pijačo. Med vožnjo po sloven-
skem morju si je marsikdo izmed 
nas lahko prvič v življenju ogledal 
našo obalo z morske strani, kot so 
piranska Punta, Strunjanski in Me-
sečev zaliv.
Komaj smo se dobro razgledali, že 
smo se približali Izoli, kjer smo po 
pristanku imeli čas za ogled okolice 
pristanišča. Po uri in pol ogleda smo 
se spet vkrcali na ladjico in se vrni-
li v Piran. Med postankom nam je 

posadka pripravila izvrstne pečene 
ribe na žaru z okusno prilogo, žejo 
pa smo lahko pogasili s kapljico do-
mačega vina. Seveda ni manjkalo 
piva, sokov in ostalih pijač. Ob spre-
mljavi harmonike se je oglasilo tudi 

ubrano petje, tako, da je vožnja ne-
verjetno hitro minila.
V Piranu nas je spet čakal avtobus, 
ki nas je polnih lepih vtisov in novih 
doživetij popeljal proti domu. 

Janez Podržaj

Izlet krvodajalcev in prostovoljcev 
RKS – Območnega združenja 
Grosuplje
Na lepo sončno soboto, 30. sep-
tembra 2017, se je avtobus krvo-
dajalcev in prostovoljcev RKS – OZ 
Grosuplje odpeljal na izlet proti Pri-
morski. Najprej smo se ustavili v Lo-
kvi na Krasu, kjer smo se okrepčali 
z rogljički, dar pekarne DON DON, 
potem pa si ogledali vojaški mu-
zej Tabor. Ob zanimivi razlagi smo 
si pogledali množico eksponatov, 
predvsem iz prve in druge svetov-
ne vojne. Zelo pa so nas pritegnile 
tudi freske v tamkajšnji cerkvi, ki jo 
je leta 1942 in na začetku 1943 po-
slikal rojak iz Dobrepolja Tone Kralj. 
S svojo umetnostjo se je v tej in še 
mnogih cerkvah na Primorskem 
boril proti fašizmu in nacizmu. Sve-
topisemske prizore je naslikal tako, 
da je slabe in zlobne like oblekel v 
barve italijanske zastave, dobre in 
trpeče pa v barve slovenske troboj-
nice.
Na Debelem Rtiču nam je vrtnarka 
Nataša razkazala park in predstavila 
najbolj tipične mediteranske rastli-
ne, za vsakega pa je pripravila tudi 
dišeči šopek iz mirte, lovorja in rož-

marina. Po kosilu smo se skozi Trst 
in mimo gradu Miramar odpeljali 
do Sesljana, kjer so bolj športni sto-
pili na Rilkejevo pot, drugi pa smo 
jih pričakali na pečini ob gradu De-
vin. Občudovali smo sinjino morja 
in se pustili božati soncu in nežne-
mu morskemu vetriču. Nazadnje 
smo obiskali še Sredipolje - veliča-
stno kostnico 100.187 italijanskih 
vojakov in ene same ženske - bolni-

čarke, ki so v prvi svetovni vojni pa-
dli na kraškem bojišču soške fronte. 
Koliko nesmiselnega trpljenja in ko-
liko mladih življenj so terjale vojne! 
Odhajali smo z upanjem in željo, da 
bi se podobne morije nikoli več ne 
ponovile.

Anica Smrekar, 
sekretarka RKS - OZ Grosuplje

KORK Ivančna Gorica na 
krompirjevem prazniku
 Tudi letos smo se odzvali in sodelovali na prazniku krompirja z merjenjem 
krvnega tlaka in sladkorja v krvi. Odziv obiskovalcev je bil glede na slabo 
vreme kar veliko, saj je bilo opravljenih 51 preventivnih meritev, od tega 
sta imela le dva obiskovalca precej povečan sladkor v krvi in sta bila na-
potena, da v naslednjih dneh ponovno preverita raven sladkorja v krvi pri 
osebnem zdravniku.
Za izvajanje meritev se zahvaljujemo prostovoljkama, diplomirani medicin-
ski sestri Tamari Grozde in Iris Grozde, ki je tehnik laboratorijske medicine. 
Hvala tudi za prostovoljne prispevke, ki jih bomo namenili za nakup ma-
teriala za naslednje meritve. Zahvaljujemo se organizatorjem, ki so nam 
kljub slabemu vremenu in prostorski stiski uredili suh kotiček.

za KORK Ivančna Gorica
Stanka Pajk

Srečanje Krajevne 
organizacije Rdečega 
križa Ivančna Gorica
V soboto, 7. oktobra, je v strelski koči Ivančna Gorica potekalo tradicio-
nalno osmo srečanje starejših, bolnih in invalidnih članov Krajevne orga-
nizacije Rdečega križa Ivančna Gorica. Vabilu se je z veseljem odzval tudi 
podžupan občine Ivančna Gorica Tomaž Smole.
Navzoče je najprej pozdravil predsednik Krajevne organizacije Rdečega kri-
ža Ivančna Gorica Uroš Kastrevc, ki se je prisotnim zahvalil za udeležbo in 
jim zaželel prijetno druženje. Člani KORK Ivančna Gorica so bili veseli, da 
se je srečanja udeležil tudi podžupan Tomaž Smole, ki je navzoče nagovoril 
v imenu Občine Ivančna Gorica ter poudaril prizadevnost organizatorja o 
skrbi za starejše. V imenu Rdečega križa Slovenije – OZ Grosuplje je zbrane 
pozdravil predsednik Franc Horvat. 
Dogodek so z nekaj zapetimi pesmimi popestrili učenci Osnove šole Stična, 
ki obiskujejo šolski krožek rdečega križa. Zbranim so povedali, da se pri po-
uku spoznavajo z različnimi osnovami prve pomoči in postopki oživljanja. 
Med prijetnim druženjem so si člani ob slovesu obljubili, da se drugo leto 
spet srečajo, v še večjem številu.

Gašper Stopar
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Prostovoljsko delo z 
romskimi otroki na 
terenu 
Programa Tikno Them (Mali Svet) in »jutRO nove MIsli« sta preventivna 
programa, namenjena romskim otrokom in mladostnikom, ki ju izvaja 
Center za socialno delo Grosuplje.

Področje dela prostovoljcev v naših programih:
- individualno in skupinsko druženje z romskimi predšolskimi in šol-

skimi otroki ter mladostniki v domačem okolju v okolici Grosuplje-
ga, 

- učna pomoč,
- sodelovanje pri načrtovanju in izvajanju skupinskih aktivnosti ter 

socialnem vključevanju (npr. decembrsko obdarovanje, obiski kul-
turnih ustanov, delavnice).

Od prostovoljcev in prostovoljk pričakujemo:
- veselje do dela z romskimi otroki in mladostniki,
- sodelovanje v programu vsaj 1x tedensko,
- resen in odgovoren odnos do dela,
- lasten prevoz.

Vaše delo bo otrokom in mladostnikom v veliko oporo, saj jim boste s 
svojo prisotnostjo lahko obogatili dneve in tako izboljšali kakovost pre-
življanja njihovega prostega časa. Pridobili boste nove izkušnje pri delu 
z mladimi, lahko boste izrazili svojo ustvarjalnost pri načrtovanju sku-
pinskih aktivnosti in razširjali njihove možnosti vključevanja v lokalno 
okolje. Ob tem vam nudimo mentorsko vodenje in redna srečanja.

Kontaktna oseba: Ana Vidovič, CSD Grosuplje, Adamičeva 51, 1290 Gro-
suplje, ana.vidovic@gov.si, 01 781 80 64.

Takole ohranjajo običaj ličkanja pri Pajkovih v 
Petrušnji vasi. Letos se je zbralo pri njih skoraj 
trideset sorodnikov in sovaščanov. Starejši so 
uživali v druženju, najmlajši pa v iskanju dobrot, 
ki jih je gospodar skril v kupu koruznih štokov. 
Med pridnimi sovaščani je bila tudi družina, ki 
se je letos priselila v Petrušnjo vas iz mesta. Še 
en dokaz kako prijetno in domače je lahko v naši 
občini. (Matej Šteh)

Društvo gojiteljev pasemskih 
malih živali Ivančna Gorica

vabi na

20. JUBILEJNO  
RAZSTAVO MALIH 

ŽIVALI,
v Kulturnem domu Ivančna Gorica,

sobota in nedelja,  
25. in 26. novembra 2017.

Vabljeni!

Po petinštiridesetih letih
Minilo je 45 let, odkar smo leta 
1972 končali šolanje na OŠ Stična. 
Da, minilo je 45 let, od kar smo šli 
vsi svojo nadaljnjo pot. V soboto, 7. 
oktobra, smo se zbrali v prijaznem 
gostišču. Vreme nam je bilo na-
klonjeno, zato smo zunaj pričakali 
vsakega posameznika. Le kdo je to, 
od kod prihaja, smo se spraševali? 
Nasmeh in izrečene besede so nas 
hitro izdali. Takoj so stekli pogovori 
in smo se prepoznali ter obujali sta-
re spomine. Vsak pa je imel svojo 
zgodbo in vsak drugačno. Dogod-
ki, ki so se nam dogajali v šoli, v 
stiškem samostanu, so bili prijetni, 
preprosti, pa tudi nagajivi. Obujali 
smo spomine na učitelje, tudi hišni-
ka, ravnatelj pa je bil ravnatelj reda 
in discipline. Sledilo je obilo smeha 
… Vsi smo bili enotnega mnenja, da 
smo bili skromni, živahni in športno 
aktivni, vendar naše osnovnošolsko 
življenje je bilo lepše in prijetnejše, 
kot ga živijo  zdajšnji šolarji. 

Stari spomini in pogovori se segli pozno v noč. Ob odhodu domov smo si 
vsi zaželeli ponovno srečanje ob 50. letnici. 

Za generacijo OŠ Stična 1972 zapisala Marina Koščak
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Živahen začetek šolskega leta  
na OŠ Stična
OŠ Stična v poletnih mesecih ni počivala. Na šolskih stavbah so se odvijala številna 
dela, ki predstavljajo materialno osnovo za kakovostno izvedbo pouka in dejavnosti. 

Na podružnični šoli v Višnji Gori, kjer je v novem šolskem 
letu vodja šole Barbara Pavovec, se je šolsko dogajanje raz-
širilo v prostore novega prizidka. Poleg treh novih učilnic 
sta v novem delu šole dobila svoje mesto tudi dva oddelka 
vrtca. 

Obnove so potekale tudi na drugih podružničnih šolah. Na 
PŠ Krka je bilo potrebno zaradi povečanega števila učencev 
dve učilnici predelati v eno, manjkajočo učilnico pa je šoli 
odstopila domača krajevna skupnost. Podružnična šola na 
Muljavi je dobila novo zunanjo podobo ter nova okna. Po-

družnična šola Stična je prav tako zablestela v obnovljeni podobi, z urejeno zunanjostjo, novo streho in novimi 
okni. Z novim šolskim letom je vodenje PŠ Stična prevzela nova vodja šole Simonca Barle Krese.

Na naši šoli smo predani tradiciji, domači kulturi in skrbi za dobre medsebojne odnose. Med najpomembnejši 
vrednoti štejemo znanje in spoštovanje. V spoštovanju do učencev, učiteljic in drugih delavcev šole se ustvar-
jajo pravi pogoji za učenje in napredovanje.  

Simonca Barle Krese, vodja PŠ Stična

Večja obnovitvena dela pa se izvajajo na stavbi podružnične šole Ambrus, ki bo poleg energetske sanacije doživela 
še druga potrebna obnovitvena dela. Učence in učiteljice iz ambruške podružnične šole so, do vrnitve v domače 
šolsko poslopje, prijazno sprejeli na PŠ Zagradec.
Ob pestrem gradbenem dogajanju se je 1. septembra začel pouk. S tem dnem je OŠ Stična po številu učencev 
postala največja osnovna šola v Sloveniji. Trenutno se na naši šoli izobražuje 1248 učencev, število pa tedensko 
narašča. 

Tako kot narašča število učencev, naj narašča naša odprtost in plemenitost, v skladu z našim zapisom v Rastoči 
knjigi – sodelovanje, zaupanje in odgovornost, tako nas zaposlenih, kot tudi vas, učencev in vaših staršev. S 
takšno popotnico vam želim čim bolj mirno, a zvedavo in ustvarjalno šolsko leto 2017/2018.

Marjan Potokar, ravnatelj

Pestro septembrsko dogajanje je prineslo številne projekte in dejavnosti, ki popestrijo in nadgradijo običajno 
šolsko dogajanje. Tako smo 26. septembra praznovali svetovni dan jezikov in na šoli izpeljali delavnice z naslovom 
Pisave sveta. Pod program in izvedbo delavnice se je podpisal aktiv učiteljev za tuje jezike, ob tem pa so nastali 
številni zanimivi citati v cirilici, kitajskih pismenkah in celo klinopisu.

Pestro je tudi dogajanje na športnem področju, ki prinaša v šolski prostor pomembne prvine gibanja, skrbi za 
zdravje in ne nazadnje tudi tekmovalnosti. Naši učenci so se udeležili ekipnega področnega tekmovanja osnovnih 
šol v atletiki, v Ljubljani. Fantje so osvojili 1. mesto, dekleta pa 4. mesto. Naslednja stopnička je ekipno državno 
prvenstvo v Velenju, 12. oktobra. 
Da je šolsko življenje sozvočje vzgoje in izobraževanja ni posebna skrivnost. Dejstvo pa je, da se širša javnost 
premalo zaveda, koliko vsebin in dejavnosti v šoli je namenjeno spodbujanju osebnega napredka, ustvarjalnosti 
in socialnih veščin vsakega posameznika. Teden, ki mu rečemo teden otroka, je v svoji osnovi posvečen povsem 
preprostim stvarem. Pogovoru, igri, doživetjem v naravi in umetniškemu ustvarjanju. A prav v tovrstnem dogaja-
nju lahko otroci še bolj izrazijo svoje doživljanje šole in sveta okrog sebe. Letošnji teden otroka se je odvijal pod 
geslom Povabimo sonce v šolo. 
 Na PŠ Zagradec so učenci skupaj z učenci PŠ Ambrus pod vodstvom učiteljic ustvarjali na temo »jesen«, se igrali 
družabne igre, obiskali otroke v vrtcu, se odpravili v naravo in uživali v šolski kino predstavi. Na PŠ Višnja Gora so 
se učenci prvega razreda spomnili svojih vrtčevskih dni in jih podoživeli z obiskom vrtca, prva triada se odpravila 
na pohod, nadarjeni učenci so spoznavali skrivnostni svet črk, zapisanih v kaligrafski pisavi, v zbiralni akciji starega 
papirja pa zbrali kar 9,3 tone papirja. Tudi na matični šoli so se otroci odpravili na obisk k prijateljem v bližnji vr-
tec, v gozdu so iz listja, vej in lubja izdelali pravcata bivališča, igrali so se z najljubšimi igračami in zaključili teden s 
prisrčno željo: »Ko bi bil vsak teden Teden otroka.«
Ob bok pestremu dogajanju pa ne smemo pozabiti, da smo 5. oktobra obeležili mednarodni dan učiteljev, ki ga 
od leta 1994 praznuje več kot sto držav. Geslo letošnjega dneva učiteljev je bilo: »Svobodno poučevanje, moč 
učiteljem.« Naše osnovno poslanstvo je namenjeno njim, ki ob našem zgledu, vzgoji in poučevanju odpirajo vrata 
učenosti in stopajo v svet odraslosti. Hvaležni in ponosni smo na zgodbo, ki jo na OŠ Stična pišemo skupaj. 

Juhu - spoznavanje 
Ljubljane v tujih jezikih  

Člani aktiva za tuje jezike na OŠ Stična smo se letos odločili, da okviru sve-
tovnega dneva jezikov, ki ga obeležujemo 26. septembra, organiziramo 
spoznavanje Ljubljane v tujih jezikih (angleščina, nemščina in španščina). 
Ta dogodek smo razdelili na dva popoldneva. Udeležilo se ga je 37 učencev 
in učitelji za tuje jezike. V četrtek, 28. septembra, smo se pripravljali v šoli, 
v petek, 29. septembra, pa smo teoretično znanje uporabili v praksi. Vsak 
učenec je imel svojo zadolžitev, prav tako pa so morali ustaviti naključne 
mimoidoče turiste in jih nagovoriti v enem od tujih jezikov ter jih vprašati o 
Ljubljani ali Sloveniji. Vsi učenci so z veliko vnemo in znanjem, ki ga imajo, 
opravili svoje delo več kot odlično. Ponosni smo na njihovo sproščenost 
komuniciranja v enem od tujih jezikov. 

Za aktiv učiteljev za tuje jezike Igor Rajner

Tisti dan je bil poseben. Ko smo govorili s tujci, sem se počutila, kot da sem 
del sveta in sem z njim tudi povezana. Bila je zelo prijetna izkušnja.
Tistega sončnega petka (28. septembra), se je matična šola skupaj z Za-
gradcem in Višnjo Goro odpravila na vlak proti Ljubljani. Na vlaku smo se 
smejali in tudi ponavljali tekst, ki ga naj bi uporabili ta dan. Po uri vožnje 
smo prispeli in dobili navodila. Odpravili smo se na Prešernov trg. Razdelili 
smo se po skupinah in v skupini nadaljevali pot do tržnice, Tromostovja, 
Frančinskanske cerkve, Šuštarskega in Mesarskega mostu, restavracije So-
kol, Julijinega spomenika, do spomenika Valentina Vodnika in do Robovega 
vodnjaka. Nekateri so se slikali s kraljem ulice, znanim nemškim arhitek-
tom in turisti. Ko smo prispeli do različnih točk, smo se morali snemati in 
besedilo povedati v nemščini, angleščini in španščini. Bilo je zelo zanimivo 
in zelo zabavno, pa tudi Ljubljano smo bolje spoznali. Nekateri posnetki 
niso najbolje nastali, zato pa smo se nasmejali do ušes. Učitelji so nam 
obljubili McDonalds in vsi smo ga nestrpno čakali. Ko smo končali z delom, 
smo končno lahko odšli v McDonalds. Vsi smo bili presrečni. Ko smo se 
najedli, smo se nekateri predčasno vrnili na dogovorjeno mesto. Izkoristili 
smo čas in turiste v angleščini povprašali o Ljubljani. Bili so navdušeni nad 
lepoto Ljubljane. Ko smo jih vprašali, kaj jim je najbolj všeč, so rekli da čo-
kolada. Povedali so nam, da bodo šli na Bled in na morje. Kasneje je prišla 
učiteljica in vsi skupaj smo se slikali. Ko smo se vsi zbrali, smo skupaj odšli 
na železniško postajo in počakali na vlak. V Ivančno Gorico smo prišli pozno 
zvečer. Nato smo odšli domov in lepo preživeli ostali petkov večer.

Lina Sekirnik, 7.b razred

V petek, 29. 9. 2017, smo učenci iz Višnje Gore, matične šole in Zagradca 
odšli v Ljubljano. Vseh skupaj nas je bilo 37, od tega 6 iz Višnje Gore. Učen-
ci smo bili seveda zelo zgovorni pri spraševanju tujcev o Ljubljani. Do glav-
nega mesta in nazaj smo se peljali z vlakom. Ves popoldan smo preživeli v 
Ljubljani, na koncu pa smo odšli še v McDonald's.

Nika Jaklič, 8. Razred, Višnja Gora

29. septembra smo se učenci OŠ Stična odpravili v Ljubljano na jezikovne 
delavnice. Do glavnega mesta smo se peljali z vlakom. Ko smo prispeli, so 
nam učitelji razložili pravila. Nato pa smo v dobri uri morali obiskati 7 točk 
po Ljubljani, se posneti s telefoni ter seveda tudi predstaviti znamenito-
sti Ljubljane v angleščini, nemščini in španščini. Kot dodaten izziv pa smo 
morali intervjuvati turiste. Bilo je zelo zabavno in poučno. Ob koncu pa je 
sledila še spodobna večerja. Zahvaljujemo se učiteljem Katji S. Rus, Katji 
Tomažinčič, Igorju Rajnerju, Alenki Kovač in Kristjanu Rešetiču za nepozab-
ni petek.

Tjaša Kastelic, 8. razred, Višnja Gora

Bil je petek, dan, ki ga ne bom nikoli pozabil.
Bili smo v Ljubljani in si ogledali največje znamenitosti tega mesta: Prešer-
nov trg, Tromostovje, mestno hišo, Šuštarski most, Ljubljanico ... Pri vsaki 
znamenitosti smo intervjuvali prijazne turiste iz vseh mogočih držav. Na 
koncu pa smo imeli prosti čas. Ali uganete, kam je šla večina učencev? Le 
kam drugam kot v McDonalds, jasno.
Imeli smo se odlično.

Jan Kušar, 8. razred, Višnja Gora

Veselimo se novega šolskega leta, ne samo novih pro-
storov in boljših delovnih pogojev, temveč tudi dejavno-
sti in dogodkov, na katere se pripravljamo. Še posebej 
s ponosom pričakujemo praznovanje svetovnega dneva 
čebel in počastitev 540-letnice višnjanskih mestnih pra-
vic.

Barbara Pavovec, vodja PŠ Višnja Gora

Hvala vam za vaš vsakodnevni trud in pozitivno energijo. Vse najboljše ob dnevu učiteljev. 
Želim se vam zahvaliti za vse, kar ste me naučili. In da ste potrpežljivo prenašali ves hrup, ki smo ga naredili. 
Učitelji na tej šoli so zelo prijazni in bi jim rad sporočil, da naj ostanejo taki kot so, samo včasih malo manj 
strogi.
Hvala vam za vaš vsakodnevni trud in pozitivno energijo. Vse najboljše ob dnevu učiteljev. 

Učenci 8. a, Zagradec, ob svetovnem dnevu učiteljev

Dragica Šteh
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Šentviška šola gostila 
učence iz pobratene 
občine Hirschaid
Osnovna šola Ferda Vesela Šentvid pri Stični je zadnji teden v septembru 
gostila učence iz partnerske šole iz Hirschaida. V mednarodni izmenjavi je 
tokrat sodelovalo 12 učencev iz šole Grund- und Mittelschule Hirschaid, ki 
so našo občino obiskali pod vodstvom njihovih profesorjev.
Učenci so v nekaj dneh dodobra spoznali Šentvid pri Stični in tamkajšnjo 
Osnovno šolo Ferda Vesela, turistične znamenitosti občine Ivančna Gori-
ca in glavnega mesta Ljubljana ter tudi delček prelepe slovenske obale. V 
ponedeljek, 25. septembra, so si poleg Krke in Krške jame ter Lavričeve 
koče na Gradišču, ogledali še muzej Josipa Jurčiča na Muljavi. Pri ogle-
du rojstne hiše pisatelja Jurčiča je zbrane pozdravil tudi podžupan občine 
Ivančna Gorica Tomaž Smole. Slednji je v nagovoru še posebej predstavil 
dobro sodelovanje občin Ivančna Gorica in Hirschaid ter poudaril njihovo 
pomembno vlogo v nadaljnjem povezovanju tako na področju izobraževa-
nja, kot ostalih področjih sodelovanja med občinama. 
Torkov dan je za učence minil v znamenju večjezičnosti, saj 26. septembra 
obeležujemo evropski dan jezikov. V popoldanskih urah pa so se podali 
proti glavnem mestu, kjer so si ogledali Ljubljano ter se z vzpenjačo pope-
ljali na ljubljanski grad. Zadnje dni so si ogledali še Postojnsko jamo ter se 
sprehodili po slovenski obali, najbolj pogumni pa so celo skočili v morje.

Gašper Stopar

Šentviška šola še bolj prijazna do kraja
Letošnje poletne počitnice so bile 
tudi na šentviški šoli gradbeno 
obarvane. Šoli je skupaj s finančno 
pomočjo Občine Ivančna Gorica v 
poletnih mesecih uspelo dogradi-
ti šolsko otroško igrišče, prenoviti 
in urediti vhode v šolske prostore 
in odpraviti težave v zvezi s pušča-
njem strehe. Najnovejša pridobitev 
pa je urejena ploščad ob šolskem 
igrišču, ki bo namenjena uporabi 
kot učilnica na prostem. Učenci jo 
bodo lahko uporabljali za učenje, 
raziskovanje, izvajanje kulturnih 
dejavnosti in igro. 
Uradna predaja v uporabo je po-
tekala pred septembrskim rodi-
teljskim sestankom, svečanemu 
dogodku pa je poleg staršev priso-
stvoval tudi župan Dušan Strnad. 
Ravnatelj OŠ Ferda Vesela Šentvid 
pri Stični Janez Peterlin se je zahva-
lil Občini Ivančna Gorica in vsem, 
ki so pripomogli k nastajanju novih 
pridobitev. Na šoli so še posebej 

veseli nove zunanje učilnice, ki je 
že postala osrednji šolski prostor za 
druženje učencev, učiteljev, staršev 
in vseh generacij Šentvida. »Naloga 
nas vseh pa je, da bomo znali šolski 
prostor in opremo ohranjati, poskr-
beli za vzdrževanje in urejenost«, je 
še dodal Peterlin. 
Po besedah župana Strnada so 
nove pridobitve šolo naredile še 
bolj prijazno. Kot je dejal, šolski 
prostor ni namenjen izključno šoli, 
ampak je to središče kraja za vse 

krajane. Ob zaključku je vsem uči-
teljem, delavcem šole, učencem in 
njihovim staršem še zaželel veliko 
medsebojnega spoštovanja, pošte-
nja in delavnosti. »Le tako bomo 
skupaj dosegli cilje, ki smo si jih za-
dali v življenju,« je še dodal Strnad, 
ki v prihodnje vidi enega od glavnih 
šentviških projektov v izgradnji no-
vega vrtca.
Za kulturno popestritev so poskr-
beli učenci domače šole.

Gašper Stopar 

Šolstvo

Ognjena stihija na Muljavi
»Ognjeni zublji so pogoltnili novo 
šolo na Muljavi. Stavba je, razen zu-
nanjih igral, pogorela do tal. Učenci 
in osebje šole in vrtca smo jo odne-
sli brez poškodb. Dim požara je bil 
viden vse do Mrzlega Polja ….«
Scenarij, ki se ne bo nikoli zgodil. O 
tem smo trdno prepričani. Ampak 
Muljavski šolarji in vrtičkarji z zapo-
slenimi vred smo se vseeno pripra-
vili tudi na to.
 V sodelovanju s PGD Muljava smo 
v četrtek, 5. 10. 2017, ob 10.15 iz-
vedli vajo evakuacije iz prostorov 
šole in vrtca. Evakuacija je potekala 
vzorno, kar so potrdili tudi sodelu-
joči pripadniki Prostovoljnega ga-
silskega društva Muljava pod vod-
stvom poveljnika Gašperja Erjavca. 
In ker so bili tako navdušeni nad 
videnim, so nas vljudno povabili še 
k novemu gasilskemu domu, kjer 

smo se pomerili v vaji z brentačo, 
predstavili so nam novo »Rosenba-
uerco«, nam razkazali nov gasilski 
dom ter nas postregli z bomboni in 
suhim sadjem.
Gasilci pa so si zaželeli, da nas ne 

bi bilo treba obiskati zaradi požara, 
ampak, da se obiščemo spet nasle-
dnje leto, v oktobru, mesecu požar-
ne varnosti.

Za PŠ Muljava, Andraž Čeligoj

Obisk ameriške 
diplomatke in marinca 
na PŠ Višnja Gora
V sredo, 4. oktobra 2017, smo na podružnični šoli v Višnji Gori gostili dva 
zanimiva in prijetna Američana, gospo Julio Stanley in marinca Nicholasa 
Jacksona, ki sta učencem predstavila njuno življenje, obveznosti in zani-
mivosti v njunem delu, tako doma v ZDA kot tudi v Sloveniji. Z učenci sta 
vzpostavila širokosrčni kontakt »po ameriško«, kot to Američani dobro 
znajo ter jih motivirala, da so se vključili v pogovor in brez zadržkov poka-
zali svoje jezikovne sposobnosti in spretnosti. 

Povedala sta, da jima bo obisk ostal v spominu tudi zato, ker so mnogi 
učenci postavljali zelo zanimiva vprašanja, kot na primer o njunem odnosu 
do Slovenije, o stereotipih Slovencev, o slovenskih besedah, ki lomijo jezik 
...
Vsekakor bomo še kdaj povabili zanimive predstavnike tujih držav.

Za aktiv učiteljev za tuje jezike Igor Rajner
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Evropski dan jezikov na OŠ Ferda Vesela Šentvid pri Stični
V okviru projekta JEZIKI IN MO-
STOVI smo na OŠ FERDA VESELA 
ŠENTVID PRI STIČNI v šolskem letu 
2017/2018 praznovali EVROPSKI 
DAN JEZIKOV (26. 9.), spodbujali 
učenje več jezikov in gradili na po-
zitivnem pristopu do učenja in pou-
čevanja jezikov.
Osrednji dogodek je bila med glav-
nim odmorom predvajana RADIJ-
SKA ODDAJA v več jezikih (v slo-
venskem, angleškem, nemškem, 
španskem, latinskem in ruskem je-
ziku), ki smo jo z učenci od 4. – 9. 
razreda (sodelovalo je 14 učencev) 
pripravili v sodelovanju z interesno 
dejavnostjo ŠOLSKI RADIO.

Vse učence in delavce šole smo po-
vabili, da prisluhnejo radijski oddaji 
na FERDOVI frekvenci. V goste smo 
celo povabili dva junaka evropskega 
prvenstva v košarki (Luko Dončića 
in trenerja Kokoškova). Le kaj pa je 
na njune zmagoslavne besede po-
vedal španski navijač? (igra vlog). 
Pustili smo se presenetiti. V oddaji 
smo z izštevanko in s pozdravom 
v nemškem jeziku prijazno prese-
netili tudi nemške obiskovalce na 
šoli, ter v angleškem in slovenskem 
jeziku napovedali vreme in vsem v 
latinskem jeziku zaželeli, naj užije-
jo dan, naj ga čim bolje izkoristijo. 
Manjkal pa ni niti RAP. Uganete v 

katerem jeziku so repali naši učen-
ci? Vam pomagamo z odgovorom? 
V angleškem jeziku. Proti koncu 
oddaje smo napovedali tudi teden 
otroka, ter pozdravili po rusko, sicer 
pa sta voditeljici oddaje skrbno iz-
birali besede v našem, slovenskem 
jeziku.
V okviru praznovanja dneva jezikov 
je bila v avli šole prikazana predsta-
vitev na platnu, v kateri smo opo-
zorili na cilje in razloge praznovanja 
evropskega dneva jezikov. Lahko 
smo si tudi ogledali razstavo, ki so 
jo ob vhodu v prvo triletje pripra-
vili učenci iz podaljšanega bivanja 
(Zakaj se učimo tuje jezike? Kako 

se lahko učimo tuje jezike? Bese-
da HVALA v več jezikih ter razstavo 
slovarčka v več jezikih in zgodbic 
učenke 4. razreda), v avli šole so bili 
tudi razstavljeni izdelki učencev 6. 
razreda (Dinozavrove zgodbice) ter 
promocijski plakati za dan jezikov, 
ki so jih pripravili učenci 9. razre-
da. Na vrata šolskih prostorov smo 
namestili tudi plakate s sloganom 
POGOVARJAJ SE Z MANO! (TALK TO 
ME!), ki se za DAN JEZIKOV upora-
blja že od leta 2003.
V sklopu evropskega dneva jezikov 
NA OŠ FERDA VESELA ŠENTVID PRI 
STIČNI in v okviru projekta JEZIKI IN 
MOSTOVI pa smo bili prav vsi lepo 

povabljeni, da prispevamo k spod-
bujanju učenja več jezikov in k ve-
čjezičnosti, saj se lahko ravno preko 
jezikov povezujemo tako na lokalni, 
nacionalni kot tudi na mednarodni 
ravni. Jezik je namreč tisti, ki ima 
povezovalno moč, da lahko soo-
blikujemo in bogatimo tako naše 
osebno kot tudi poklicno življenje.

Vodja projekta JEZIKI IN MOSTOVI: 
Jana Zupanc, prof. angleščine in 

nemščine

»Sončkov« teden na OŠ 
Ferda Vesela Šentvid pri 
Stični in PŠ Temenica
Letošnji teden otroka je 
potekal od 2. do 8. okto-
bra pod geslom »Pova-
bimo sonce v šolo«. Na 
osnovni šoli Ferda Vesela 
in podružnični šoli Te-
menica smo se skrbno 
lotili načrtovanja pestrih 
dejavnosti. Učenci so 
tako preko celega tedna 
spoznavali nekaj novega, 
raziskovali, rajali, se igrali, prebirali pravljice, prepevali »sončne« pesmi, 
likovno in besedno ustvarjali … V ponedeljek sta nas obiskala policista iz 
policijske pisarne Ivančna Gorica g. Mišigoj in g. Mahnič. Mlajše učence 
sta podučila, starejšim pa obnovila znanje o varnosti v prometu. Učenci 
razredne stopnje so bili navdušeni nad predstavo njihovih učiteljic Pod 
medvedovim dežnikom, svoje znanje pa je podelil tudi čebelar g. Prainfalk. 
Učencem predmetne stopnje je svoje uspehe in dosežke predstavil do-
mačin, ultramaratonec g. Vencelj. Zaposleni na šoli, g. Vodovnik je mlajše 
učence razveselil z ogledom voščenih reg, starejše pa z navadnim udavom. 
V petek je bilo na naši šoli še posebno svetlo in toplo, saj smo vsi strokovni 
delavci in učenci imeli na sebi nekaj rumenega. Ta dan smo na predmetni 

stopnji izvedli projekt »Za en dan postani del Ferdove ekipe«. Učenci so se 
predhodno lahko prijavili na prosta delovna mesta učiteljev, svetovalnih 
delavcev, tajnice, računovodkinje, hišnika, čistilke in pomočnice ravnatelja. 
Poštni nabiralnik se je s prošnjami hitro polnil in izbrani so tako v petek 
sodelovali s svojim mentorjem ter opravljali dogovorjena dela. S tem so 
učenci nadgradili delo na šoli, pridobili pa novo učno izkušnjo, ki jim bo 
zagotovo ostala v spominu.

Anja Praznik

Maturantska ekskurzija v Grčijo 2017

Pravijo, da je pametno združiti ko-
ristno z dobrim. Prav to smo nare-
dili dijaki tretjega letnika Srednje 
šole Josipa Jurčiča Ivančna Gorica. 
Od 27. 8 do 1. 9. smo se z agencijo 
Mondial odpravili na maturantsko 
ekskurzijo v Grčijo. Opazovali smo 
lepote Grčije, se učili mnogo stvari 
o njeni zgodovini, se naužili tople-
ga sonca, plavali v Sredozemskem 
morju ter predvsem ustvarjali spo-
mine, ki jih še dolgo ne bomo po-
zabili. 

Naše potovanje se je začelo v Ivanč-
ni Gorici, kjer smo se zbrali in z av-
tobusom v zgodnjih jutranjih urah 
odšli izpred šole. V italijanskem pri-
stanišču Ancona smo prestopili na 
ladjo, kjer smo se odpočili od dol-
ge vožnje, pojedli okusno večerjo, 
zvečer pa smo imeli prvi družabni 
večer. Zjutraj smo spočiti in polni 
energije prispeli v Grčijo, kjer smo 
si ogledali svetovno znano zname-
nitost: Meteora-»samostani na 
vrtoglavi višini«. Je ena izmed naj-
pomembnejših in največjih skupin 
samostanov v Grčiji. Posebnost je, 
da so samostani zgrajeni na narav-
nih skalah, katerih povprečna višina 
je 313 metrov. V skalo so vklesane 
stopnice, ki so vsekakor vredne 
hoje, saj je razgled iz samostana 
izjemen. Po ogledu samostana smo 
imeli čas za kosilo in ogled mesta, 
nato pa se odpravili do naše nasle-
dnje znamenitosti: Delfi oz. »popek 
sveta«. Te so bile več kot 1000 let 
najbolj slavno prenočišče antične 
Grčije, kjer so se zatekali mnogi 
Grki po prerokbe in nasvete. V Del-
fih je bilo versko središče Apolonov 
tempelj, kjer so njegove svečenice 
prerokovale prihodnost. V zgodo-
vini je bil večkrat porušen, danes 
zato vidimo le še ruševine. V antič-

nih Delfih so prirejali različne špor-
tne igre in kulturne prireditve, zato 
smo lahko videli tudi veliki stadion 
in gledališče. Po napornem dnevu 
smo se nastanili v hotelu in odpočili 
v pričakovanju na nov dan. 

Naslednji dan smo se odpravili v 
grško glavno mesto-Atene. Zibelko 
Antike smo spoznali preko lokalne-
ga vodiča, ki nam je najprej predsta-
vil Akropolo s Partenonom. Akro-
pola ali »visoko mesto« stoji nad 
mestom Atene, z ostanki več antič-
nih zgradb velike zgodovinskega in 
arheološkega pomena, med njimi 
je tudi Partenon, ki je ostanek ne-
koč veličastnega objekta z idealnimi 
arhitekturnimi proporci in stebri. 
Sledil je orientacijski ogled mesta z 
avtobusom, na katerem smo obču-
dovali še mnoge druge znamenito-
sti Aten, od Panathinaiko stadiona, 
ki je bil prizorišče prvih olimpijskih 
iger moderne dobe leta 1896, do 
parlamenta na trgu Sintagma ter 
vrtovi Zappion, Zevsov tempelj, Ha-
drijanov slavolok, Schliemannova 
hiša, Akademija, Univerza, Narodna 
knjižnica in kraljeva palača. Pod vti-
som Atenskih lepot smo se peljali 
na ogled Korintskega prekopa. Po-
vezuje Korintski zaliv s Saronskim 
oz. Jonsko morje z Egejskim. Naša 
naslednja postaja je bilo Dionizovo 
gledališče. To je veliko gledališče na 
prostem, ki ima odličen akustične 
lastnosti. Uporabljali so ga v času 
festivalov za počastitev boga Dioni-
za. Po dnevu polnih dejavnosti smo 
se vrnili v Atene, se namestili v ho-
telu in odšli na zaslužen počitek. 

Po zajtrku smo se odpravili proti 
naši zadnji postojanki na celinski 
Grčiji- Mikene. To je arheološko 
središče, v katerem lahko vidimo 

naprednost Mikenske civilizacije 
(1700-1200 pr. n. št.). Videli smo 
ogromna Levja vrata, ki so najsta-
rejša monumentalna vrata v Evropi, 
in Atreusovo grobnico, katere strop 
je zgrajen iz velikih blokov kamnov. 
Po končanem ogledu smo šli na 
trajekt, ki nas je zapeljal na otok 
Zakynthos. Tam smo se namestili v 
hotel, nato pa uživali v lepih pešče-
nih plažah in toplem morju ter se 
večer družili. Naslednji dan smo se 
z ladjico odpravili proti najbolj zna-
ni plaži-Zalivu tihotapcev. Če smo 
bili prej očarani nad zgodovinskimi 
dosežki ljudi, nas je tukaj navdušila 
lepota narave. Po vrnitvi nazaj smo 
imeli večerjo in čas za druženje. Na-
slednji dan smo imeli čas za sprosti-
tev, kupovanju spominkov in uživa-
nju v sončnem dnevu. Proti večeru 
smo se odpravili proti letališču in 
odleteli do Benetk, od tam pa smo 
se z avtobusom peljali do Ivančne 
Gorice. 

Ekskurzija je bila polna vsega: sme-
ha, vročine, petja, plesa, voženj z 
avtobusom, znamenitosti, neokr-
njene narave, velikega mesta, turi-
stov, odmaknjenosti, tablet za bo-
leče grlo, poizkušanja nove hrane, 
spoznavanja novih običajev in še 
marsikatera podrobnost bi se našla, 
ki je vsakemu udeležencu naredila 
»maturanc«. Mislim pa, da lahko 
trdim v imenu vseh udeležencev, da 
bo -maturantska ekskurzija še dol-
go v našem spominu in srcu.  

Konec koncev pa smo se tudi vsi 
veselili vrnitve domov, kot pravi 
George A. Moore: »A man travels 
the world over in search of what he 
needs and returns home to find it.«

Eva Žnidaršič, 4.a
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Kostanjev piknik na 
Obolnem
Ob tednu otroka je stiški vrtec Miška že skoraj tradicionalno pripravil sreča-
nje otrok in staršev. Letos smo ga preživeli še posebej prijetno, saj smo se 
vsi skupaj zbrali na Kmečkem turizmu Obolno, od koder smo se skupaj od-
pravili do razgledne točke – na najvišji vrh naše občine. Tam je sledil krajši 
program s podelitvijo medalj našim otrokom. Ob vrnitvi na kmetijo nas je 
pričakal že pečen kostanj in topel čaj, starši in otroci pa smo nadaljevali z 
druženjem, pogovori, smehom in igro.

Da je bilo res prijetno, gre zahvala vzgojiteljicam za njihov trud, Kmečkemu 
turizmu Berčon z Obolnega za gostoljubnost, očkom za peko in vsem star-
šem za kostanj in dobro voljo.

Maja Lampret

V Pikapolonici smo imeli 
ustvarjalne delavnice
V četrtek, 21. 9. 2017, so v Ivančni Gorici v vrtcu Pika-
polonica potekale ustvarjalne delavnice, s tematiko pri-
hajajoče jeseni.
Na sončno popoldne so 
otroci s pomočjo svojih 
staršev, bratcev, sestric 
in pod budno-spodbu-
dnim očesom vzgojiteljic 
ustvarjali raznovrstne 
umetnine, kot so izre-
zljane buče vseh oblik in 
velikosti, buče različnih 
podob ter strašila vseh 
velikosti. Pod spretnimi 
prsti staršev in navihanimi 
idejami otrok so se buče preobrazile v nasmejane, jezne, strašne in sme-
šne buče, ki bodo v naslednjem mesecu služile kot simbol naznanila priha-
jajočega dneva »Noč čarovnic«.
Otroci so se preizkusili tudi kot dobri prerisovalci, saj so bučam nadeli po-
dobe Disneyjevih risanih junakov kot npr.: Spiderman, Minionsi, Mickey 
Mouse in drugi. Poleg vsega naštetega so otroci s pomočjo raznih materia-
lov izdelali tudi umetelna strašila, ki bodo lahko opravljala svoje poslanstvo 
tudi na vrtovih njihovih dedkov in babic.
Med vsem dogajanjem, v okviru ustvarjalnih delavnic, pa seveda ni manj-
kalo otroške igrivosti, ko so se po uspešno končanem delu nagradili z vese-
lim tekanjem po igrišču vrtca.
Kot mamica dveh otrok in predstavnica skupine Krokodilčki z veseljem spo-
ročam, da smo 
s pomočjo in na predlog vzgojiteljic vrtca Pikapolonica, ponovno skupaj s 
svojimi otroki preživeli čudovito popoldne. Se že veselim novega srečanja!

Nika Lošić Ošlak

Kako montessori pristop vključiti v 
svoj dom?
»Pomagaj mi, da naredim sam!« je 
znana misel izjemne ženske dr. Ma-
rie Montessori. Njena odkritja in 
opazovanja lahko pomagajo vzgoji-
teljem, staršem pri učenju in vzgo-
ji otrok. Zasebni vrtec Hiša otrok 
Ivančna Gorica deluje po načelih 
pedagogike montessori. Montesso-
ri pristop temelji na opazovanju in 
medvrstniškem učenju. Otrok opa-
zuje druge otroke in se uči od njih. 
Naloga vzgojiteljice pa je, da pri-
pravi okolje na način, da bo otrok 
lahko samostojen. Pristop v skladu 
z metodo montessori je predvsem 
učenje za življenje. Vzgojitelj opa-
zuje otroka in mu ponudi ter poka-
že material (razvojni pripomoček), 
ki mu prinaša nov izziv. Ključni ele-
menti pedagogike montessori so 
torej opazovanje, red, pripravljeno 
okolje, tišina, mešana starost otrok, 
notranja motivacija otroka, srkajoči 
um in drugi.
Otrok v montessori okolju razvija 
svojo osebnost, se krepi v podalj-
ševanju koncentracije, razvija sa-
mostojnost in druge veščine, vre-
dnote. Zelo pomembno pa je tudi 
sodelovanje med vzgojiteljicami in 
starši, da je lahko viden razvojni 
napredek pri otrocih na že prej na-
štetih kvalitetah. Zato vzgojiteljice 
v Hiši otrok Ivančna Gorica želimo 
vsem staršem malčkov od rojstva 
do treh let približati, kako montes-
sori pristop vključiti v svoj dom. Za 
vas imamo poleg vrtca razpisane 
tudi dodatne dejavnosti. 
Svoje otroke lahko prijavite tudi 
na montessori urice, ki bodo od 9. 
januarja 2018 potekale ob torkih 
od 16.45 do 18.15 za otroke v sta-
rosti od 1 do 3 let s starši. Otroci 

bodo lahko delali z materiali, starši 
pa boste lahko opazovali otrokov 
razvoj. Urice bodo izvajale izkuše-
ne vzgojiteljice, ki jim boste lahko 
postavile vprašanja o vzgoji otrok, 
njihovi samostojnosti in pedagogiki 
montessori. 
Potekajo tudi montessori urice ob 
sredah od 16.45 do 18.15 za otroke 
od 3 do 6 let. Montessori urice že 
potekajo v mesecu oktobru, ven-
dar z veseljem sprejmemo medse 
vsakogar, ki se še prijavi. Ker so 
otroci že starejši, urice potekajo 
brez prisotnosti staršev. Otroci de-
lajo z materiali iz področja jezika, 
umetnosti, znanosti, matematike 
in vsakdanjega življenja. Program je 
pester in raznolik. Nekajkrat na leto 
je prisotna tudi angleško govoreča 
vzgojiteljica. 
Pri naši angleško govoreči vzgojite-
ljici Andreji pa lahko svoje otroke, 
ki so stari 5 let ali več prijavite na 
urice angleščine, ki poteka ob tor-

kih ob 17.30 do 18.15. Andreja bo 
otrokom poskušala približati do-
ločene teme skozi igro, materiale, 
pesmi. 
Dobrodošli, da nas obiščete v naši 
Hiši otrok Ivančna Gorica!

Vzgojiteljice Andreja, Marjetka, 
Ana, Kristina in Tanja

V GROŠ-u se že dogaja
Po počitnicah smo se GROŠ-evci hi-
tro ogreli na delovno temperaturo 
in začeli z organizacijo dogodkov. 
Žal nam vreme letos ni bilo naklo-
njeno za izvedbo naše največje 
prireditve GROŠ na ulici 2017, za 
katero že iščemo nov datum. Smo 
pa zato pripravili enodnevne do-
godke. V soboto 14.10. vas vabimo 
na karting, 28.10 pa na paintball. 
Cena posameznega dogodka je 10 
evrov. Ob začetku študijskega leta 
ne smemo izpustiti že tradicional-
nega GROŠ-evega brucovanja, ki se 
bo v prostorih kluba odvijalo v so-
boto 21. oktobra. 
Še vedno lahko brezplačno posta-
nete člani ŠK GROŠ in se z nami ce-
neje zabavate. Vsi dijaki in študenti 
iz upravne enote Grosuplje za član-
stvo oziroma podaljšanje članstva 
prinesite potrdilo o vpisu na novo 
šolsko/študijsko leto 2017/18. Vpis 
poteka do 13.10.2017 na študent-
skem servisu na Kolodvorski cesti v 
Grosuplju, z veseljem pa vas po 13. 
oktobru pričakujemo na uradnih 
urah v naših prostorih na Industrij-

ski cesti 1g v Grosupljem, in sicer 
vsak torek in četrtek med 10:00 in 
12:00 ter v ponedeljek, sredo in pe-
tek med 18:00 in 20:00.
Več informacij v zvezi z dogodki 
in ugodnostmi boste pravočasni 
našli na naši spletni strani (www.
klub-gros.com), spremljajte pa nas 
tudi na Facebooku (www.facebo-

ok.com/sk.gros). Bodite pozorni, 
približujejo se tudi občni zbor in 
volitve, ki bodo v torek 24. oktobra 
ob 19:00, v prostorih kluba GROŠ. 
Vse informacije v zvezi z volitvami 
so objavljene na naši spletni strani.
Groševcu ni nikoli dolgčas!

Urša Košak, ŠK GROŠ

PREDAVANJE: 16. 11 ob 16.30 Montessori doma  
(predava ga. Mojca Košič). 
Izdelovali bomo tudi material (razvojni pripomoček) za domačo rabo. Lepo vabljeni vsi star-
ši, ki vas dogodek zanima, da se prijavite na e-mail: info@rastem-z-montessori.si. Predava-
nje je brezplačno.
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Naše kašče
Domoznanski krožek Univerze ta tretje življenjsko obdobje v Ivančni Gorici je v šolskem letu 2016/2017 proučeval kašče v naši občini. Nekaj 
najzanimivejših primerkov te ljudske stavbne dediščine predstavljajo v našem glasilu.

Koblerjeva kašča v Marinči vasi

Mlajše lesene kašče so sestavljene iz plohov. Me smo našle samo take iz hrastovih plohov, de-
belih okoli 7 cm, čeprav so jih delali tudi iz smrekovih. Stojijo vedno na hrastovih legah. Našli 
smo samo kašče, kjer je bila večina plohov na robovih vezana na lastovičji rep. Ena najlepših 
kašč te vrste je v naši občini prav gotovo Koblerjeva kašča v Marinči vasi. 

Kašča stoji v središču vasi pred hišo, ki je zakoncema Petru in Marjeti Kobler iz Ljubljane služila 
za vikend. Peter Kobler je v letu 2016 umrl, njegova žena Marjeta pa biva v domu za starejše v 
Ljubljani. Zato smo za informacije o kašči zaprosili njuno hčer Alenko. Napisala je: »Moj oče je 
vedno občudoval ta del slovenske dediščine. Kaščo je pred dolgimi leti pripeljal v Marinčo vas 

iz Bele krajine. To je bil takrat cel projekt. Kaščo je bilo treba razstaviti, na njenem sedanjem 
mestu pa znova sestaviti in pokriti s slamo. Vse do danes je ostala natančno taka, kot jo je 
kupil oče. Uporabljali smo jo le za shranjevanje vrtnega orodja. Pred leti so jo opazili tudi stro-
kovnjaki iz Zavoda za varstvo kulturne dediščine in jo vpisali na seznam, tako da je zaščitena.«
Je enoprostorska z lopo in s streho na čop. Na čelu je slamnata kritina privezana z vrvjo na rob, 
kar deluje dekorativno. Ostrešje in nosilci lope so sestavljeni z lesenimi klini in ne z žeblji. Čelo 
lope je okrašeno z dekorativno nazobčanim opažem. 

Na zahodni strani strehe je z vejami na ostrešje pritrjen lesen žleb. Veje so okleščene tako, da 
glavna in stranska veja tvorita kljuko, v kateri leži žleb. Na enak način narejena veliko manjša 
kljuka služi v lopi za obešalnik.
Vratno krilo je iz dveh plohov in brez okraskov. Pač pa je dekorativno oblikovana preklada, ki 
je sestavljena iz dveh vrst lesa. Na zgornjem svetlejšem lesu je vrezana letnica 177? (zadnja 
številka ni čitljiva).                                                                  .                                                                                                                   

Tatjana Kordiš

CASTING THE FUTURE
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140-letnica rojstva pisatelja in duhovnika Pavla Perka (1877−1970)
Če bi naključnega občana občine Ivančna Gorica vprašali, kateri pisatelj je bil rojen na Muljavi, bi prav gotovo dobili hiter odgovor, da je bil to 
Josip Jurčič. Če pa bi vprašanje postavili nekoliko drugače – Kateri pisatelj je poleg Josipa Jurčiča živel in ustvarjal na Muljavi? – bi med občani 
občine Ivančna Gorica verjetno naleteli na nekaj več zadrege. Še zlasti, če bi spraševali mlajše prebivalce in tiste, ki so nekoliko oddaljeni od 
Muljave. 
In ker je pisatelj in župnik Pavel 
Perko pustil Slovencem kar nekaj 
literarnih del, nam Muljavcem pa 
veliko modrih misli in dobrih na-
svetov, je prav, da spoznamo malo 
bolje, kdo je bil Pavel Perko. 
Pavel Perko se je rodil 25. januarja 
1877 v Poljanah nad Škofjo Loko 
na srednje veliki kmetiji. Oče se je 
ukvarjal s prevozništvom in je bil 
v daljnem sorodstvu s pisateljem 
Ivanom Tavčarjem. Verjetno je po 
tej sorodstveni liniji zrasla tudi že-
lja po pisateljevanju pri mladem 
Pavlu.
Pavel je v ljudsko šolo hodil najprej 
v Poljanah, pozneje v Škofjo Loko, 
nato je oče sina poslal v gimnazijo 
v Ljubljano. Po končani gimnazi-
ji je leta 1898 stopil v ljubljansko 
bogoslovje in ga končal leta 1902. 
Kot kaplan je bil poslan v Škocjan 
pri Mokronogu, od tam je odšel na 
Rako, nato v Kranjsko Goro in od 
tam v Žiri. Leta 1910 je postal žu-
pnik na Češnjicah, kjer je ostal ce-
lih 25 let. Nato je eno leto služil v 
Veliki Nedelji. Od tam je 6. avgusta 
1936 prišel na Muljavo, kjer je služ-
boval več kot 35 let oziroma vse do 
svoje smrti leta 1970.
Perkov pisateljski talent se je že 
zgodaj prebudil, saj je že v nižji 
gimnaziji začel s pisanjem krajših 
povesti in humoresk. Nanj so prav 
gotovo vplivali sošolci, med kateri-
mi so bili Josip Murn Aleksandrov, 
Franc Grivec in Ivan Prijatelj. Prav 
tako so na njegovo ustvarjalnost 
in zanimanje za literaturo vplivali 
vrstniki Kette, Cankar, Murn in Žu-
pančič. Zlasti z Ivanom Cankarjem 
sta kupovala knjige v zbirki Recla-
move Univerzalke in si jih drug dru-
gemu posojala. Pri gospodinji, kjer 
je stanoval, je imel Perko za sosta-
novalca pesnika Cvetka Golarja, 
kasneje se jima je pridružil tudi ka-
sneje znani jezikoslovec Anton Bre-
znik. Izdajali so svoj leposlovni list, 
ki ga je urejal Cvetko Golar. V tem 
listu je Perko objavil črtico Gad, ki 
je leta 1899 izšla tudi v Domu in 
svetu.
Gimnazijec Perko je svoje prve po-
vesti objavil v Slovenskem narodu, 
saj je bil v uredništvu Cvetko Go-
lar, ki je hitro spoznal Perkov pri-
povedniški talent, ga spodbujal k 
pisanju in rad sprejemal njegove 
prispevke. V letih 1897 do 1904 
je Perko objavljal svoje povesti in 
črtice pod različnimi psevdonimi 
– Ivan Orlič, Ivan Gol, Franc Kočan. 
Tako so bile objavljena njegova 
kratka literarna dela v Slovenskem 
narodu: Naš prater, črtici Nad pre-
padom in Oglar Miha, novela Pi-
ščalka (objavljena tudi v Ljubljan-
skem Zvonu). 
V bogoslovju se je Perko spopri-
jateljil s pesnikom Silvinom Sar-
denkom. V teh letih je zelo veliko 
pisal in objavljal v Domu in svetu 
ter Mohorjevi družbi (koledar-
ji, Slovenske večernice). V Domu 
in svetu so izšle črtice: Ni kazalo, 
Gad, Prijazna, Puci, Gospa Marija, 
Usmiljenka, Carletto, Tinačka. Pri 
Mohorjevi družbi pa: Umrla, Slepa 
in povest Rotijin Blaže (Slovenske 

večernice). V drugih izdajah so iz-
šle še povesti in črtice: Polžar, Ko-
rošica, Zibelka, Na razstavo.
Obdobje med leti 1910 in 1925 so 
najbolj ustvarjalna leta kaplana in 
kasneje župnika Pavla Perka. Na-
stalo je preko 30 novel, črtic in po-
vesti, med katerimi so najbolj zna-
ne: Mrakov Tomaž, Doktor Lovro, 
Moj Tone, Miholov Mihola, Stric 
Žan, Kaprice, Goljuf, Na valovih, 
Snaha, Lovriček. 
Najznačilnejše pripovedne spise je 
zbral v knjigi Z naših gora, ki je izšla 
leta 1924, izbor novel in črtic pa je 
leta 1961 izdala Mohorjeva družba 
v uredništvu Jožeta Gregoriča.
Za Perka je značilno, da v svojih 
spisih s posebno ljubeznijo upo-
dablja bolj ali manj izjemne ljudi, 

posebneže in bolnike. Telesno in 
duševno prizadeti ljudje drugače 
čustvujejo in mislijo kot zdravi in 
krepki, drugače dojemajo svet in 
življenje. Največkrat so prikrajšani 
za človeške radosti, mučijo pa se s 
strahovi in stiskami, da se nikoli ne 
morejo do konca razživeti in uve-
ljaviti v družbi. Kot umetnik ima 
Perko bistro oko in razumevanje za 
vsako bolečino. »Da, ne le zdrav-
nik, tudi dobrotnik in svetovalec 
hočem biti temu ljudstvu.« (Dok-
tor Lovro).*
Perko je v Domu in svetu objavljal 
tudi kritične misli o leposlovju in 
njegovih nalogah. Objavil je več 
esejev in strokovnih ocen, med 
katerimi velja omeniti zelo obširno 
oceno, ki jo je napisal ob izidu Fin-
žgarjevega romana Pod svobodnim 
soncem. 
Kot omenjeno je v začetku avgusta 
1936 Pavel Perko prišel kot župnik 
na Muljavo in so ga domačini lepo 

sprejeli. Sicer je bil dokaj strog 
»gospod« in je pri ljudeh zbujal 
spoštovanje. Med Muljavci je kma-
lu pridobil ugled in priljubljenost, 
saj se je zelo aktivno vključil v delo 
in povezoval domačine v različnih 
vsebinah. Kmalu je organiziral prvi 
cerkveni pevski zbor na Muljavi in s 
pomočjo organista Pavla Koprivška 
organiziral pevske vaje. Organizi-
ral je tudi kuharski tečaj in še več 
drugih oblik sodelovanja in izobra-
ževanja.
Za vsako mašo je Perko pripravil 
»scenarij«, ki je vključeval tudi iz-
biro pesmi, zato je na kor poslal 
listek z naslovi za tisto nedeljo 
primernih pesmi. Ob nedeljskih 
mašah je pripravljal zelo poučne 
in zanimive pridige, da smo ga vsi 

zelo pozorno poslušali. Koncept 
pridige in ključnih sporočil si je 
zapisal dan prej, imele so vedno 
poučen pomen in jih je povezoval z 
vsakdanjim življenjem. Kot v svojih 
povestih in črticah hoče povedati 
»kaj pravega in dobrega«, tako je 
ob nedeljah pripovedoval pravo 
in dobro Muljavcem skozi 34 let 
svojega dela. Zato ga je posebna 
delegacija mladincev ob njegovi 
90-letnici obiskala v župnišču in 
mu v imenu vseh Muljavcev izra-
zila zahvalo za dolgoletno dobro 
delo in sodelovanje ter mu izrazila 
čestitke in mu zaželela zdravja. Res 
ga je takrat zdravje že zapuščalo, 
pogosto so ga obšle slabosti in zato 
je dobil posebno škofovo dovolje-
nje, da lahko mašuje sede.
Po pripovedovanju nekaterih sta-
rejših Muljavcev je menda Pavel 
najprej vpisal študij medicine in se 
zagledal v neko dekle. Ker pa mu 
je usoda preprečila srečo s tem de-
kletom, se je prepisal na bogoslov-
je. Zato je nekaj avtobiografskega 
prepoznati v povesti Doktor Lovro. 
Perko je bil res dober poznavalec 
medicine in je bolnim in poškodo-
vanim Muljavcem velikokrat sveto-
val razna domača zdravila in načine 
zdravljenja. Ob zdravstvenih teža-
vah so se domačini najprej zatekli 
k njemu, poslušali njegove nasvete 
in tudi napotek, kadar je bilo nujno 
potrebno k zdravniku. Tako je po-
leg dušnega pastirstva Perko mno-
gim pomagal kar doma ozdraviti 
bolezen ali poškodbo. Spomnim 
se, da je tudi meni pomagal z na-

svetom, kakšni obkladki bodo naj-
hitreje pozdravili moj poškodovani 
kolenski sklep. Pri nakladanju sena 
so se vanj po nesreči zapičile vile in 
koleno je močno oteklo, bolečine 
so bile hude, noga pa je po kaki uri 
postala popolnoma trda.
Perko je bil poln modrosti, ki jih je 
v svojih literarnih delih, pridigah ali 
pa kar med pogovori z domačini 
delil z drugimi. Meni je ostal v spo-
minu njegov izrek: »Z leti vse člo-
veške strasti popustijo, le pohlep 
po denarju se poveča.« Zdi se, da 
marsikatera Perkova modrost, ki 
jo je izrekel pred več kot 50 leti, še 
vedno drži.
Želja Pavla Perka je bila, da je po-
kopan na Muljavi, saj se je med 
nami počutil dobro in domače. 
Kljub temu, da ga mlade gene-
racije Muljavcev niso poznale, je 
med nami še vedno živ spomin na 
njegovo bivanje in ustvarjanje ter 
zdravniško pomoč ljudem.
Letos smo se v okviru Turističnega 
društva Muljava spomnili nanj, na 
njegovo 140-letnico rojstva ter bo-
gato življenjsko in ustvarjalno pot. 
Z obujanjem spomina na našega, v 
javnosti manj znanega pisatelja in 
modreca krepimo svojo narodno 
zavest in človeške vrednote, ki jih 
je izražal in so dandanes mnogo-
krat na preizkušnji. 

Danijel Zupančič

*Vir: Jože Gregorič: Uvodnik k iz-
daji Pavel Perko: Novele in črtice, 
Mohorjeva družba, 1961

UGODNE CENE ZIMSKIH PNEVMATIK

Zbirka Z naših gora, 1924 

Cerkveni pevski zbor na Muljavi, okrog leta 1941 (iz zbirke družine Zajc) 

Čestitke ob 90-letnici Pavla Perka (iz zbirke družine Zupančič)
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NOHTNA PROTETIKA

Ponujamo vam najsodobnejše, celostne in strokovne storitve 
na področju nege:

• sanacija vraščenega nohta s 3TO sponko
• nohtna protetika (namestitev umetnega nohta)
• nega in oskrba problematičnega stopala
• medicinska pedikura diabetičnega stopala
• medicinska in klasična pedikura
• sanacija glivičnega nohta
• sanacija kurjih očes brez bolečin
• sanacija ragad (razpoke na peti)
• kozmetična pedikura z lakiranjem
• dezinfekcija obutve
• pregled in svetovanje
• brezplačni pregled in svetovanje za otroke

MEDICINSKA PEDIKURA
Medicinska pedikura Centra Pedimed rešuje problematična stopa-
la in nohte na nogah. Z medicinsko pedikuro odstranjujemo trdo 
kožo, otiščance, kurja očesa ter saniramo vraščene nohte, glivice 
na nohtih in oskrbujemo diabetična stopala.

Medicinsko pedikuro izvajamo s 
kiru-rško sterilnimi instrumenti in 
sodobno opremo medicinske 
pedikure.

Pomagamo izbrati prave kreme 
za ljudi z različnimi težavami: 
glivice, prekomerno potenje, 
mrzle in utrujene noge …

VRAŠČENI NOHTI
Unguis incarnatus je medicinski izraz za vraščen noht. Noht se 
vrašča v okoliško mehko tkivo, kar povzroča bolečino in vnetje, 
včasih pa tudi bakterijsko okužbo. Vraščen noht je najbolj pogost 
pri palcu in prizadane tako moške kot ženske, celo majhne in 
večje otroke.

3TO sponka
Medicinska 3TO sponka pomeni sponko, ki korigira nohte na 
rokah ali nogah – sponka je slična sponki, ki korigira zobe. Ta 
medicinska sponka je ključnega pomena pri reguliranju naravne 
rasti nohtov. Namestitev poteka posamično, kjer stranka ne čuti 
bolečin in ni potrebe po lokalni anesteziji. To je inovativna 
metoda in pomeni alternativo operacijam.

Primer terapije s 3TO sponko na začetku ter stanje po 
4 tednih:

GLIVICE NA NOHTIH
Glivice na nohtih – ONIHOMIKOZE – spreminjajo strukturo nohta, ki se sčaso-
ma začne debeliti, drobiti in lahko povzroča različne deformacije nohtov, kot je 
vraščenje nohtov, neprijeten vonj in izgled nohta. 

Kako saniramo glivice na nohtih?

Metode sanacije glivice na nohtih, ki jih uspešno uporabljamo, so:
• čiščenje nohta in nohtnega kanala,
• brušenje in odstranjevanje glivičnega dela ter lokalno

saniranje z antimikotičnimi sredstvi,
• fotodinamična terapija Pact Med.

Glivice na nohtih so ena izmed 
najbolj pogostih težav nohtov. 
Glivična obolenja uspešno sanira-
mo že vrsto let. 

Glivice na nohtih lahko odpravimo! Uspešna fotodinamična terapija saniranja

Uspešna in nova metoda saniran-
ja glivic na nohtih se je izkazala 
za zelo uspešno metodo.

Stanje pred začetkom, 5 tednov po implementaciji metode Pact Med in 11 tednov 
po implementaciji fotodinamične metode.

EKIPA PEDIMED
Center PEDIMED deluje pod okriljem Karmen Perko, pedikerke, kozmetičarke, 
učiteljice in specialistke na področju problematičnih stopal, vraščenih nohtov in 
nohtne protetike.
Smo strokovnjaki, ki jih področje nege nog zanima, ki se nenehno izobražujemo 
doma in v tujini priznanih podologov. V ta namen VAM ŽELIMO PONUDITI na-
jsodobnejše strokovne storitve na področju nege nog.

Vse za nego nog na enem mestu!

Komu je namenjena 3TO sponka?
3TO SPONKA JE IZREDNA POMOČ ČLOVEKU S TAKŠNIMI 
TEŽAVAMI: vraščeni nohti, močno zakrivljeni nohti, rahlo 
vraščeni nohti kot preventiva, deformacija nohtov. Sicer je prak-
sa, da vraščen noht zdravijo kirurško z operacijo nohta, vendar so 
pogoste ponovitve, poseg je tudi zelo boleč!! 

Nohtna protetika pomeni storitev namestitve umetne plošče nohta, ker je prišlo 
do mehanske poškodbe nohta oz. gre za nohtno bolezen.

Takšno je bilo stanje pacienta pred 
začetkom terapije. Zaradi nohtne 
bolezni ali mehanske poškodbe la-
hko pride do odločitve za nohtno 
protetiko.

Stanje po namestitvi nohtne plošče. 
Nohtna plošča ni moteča pri iz-
vajanju življenjskih aktivnosti, ni 
boleča in uspešno korigira nohte.

Naročanje: Vsak dan od 8. do 20. ure
Tel. št.: 031 796 740,  059 050 055

PEDIMED, medicinska nega nog 
Peričeva ulica 21, 1000 Ljubljana 

E-pošta: info@pedimed.si
www.pedimed.si

CENTER PEDIMED.  VSE ZA NEGO NOG NA ENEM MESTU.

S kuponom pregled in svetovanje brezplačno!
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Pevci in literati Kulturnega društva 
Krka obeležili 20-obletnico delovanja
»Vem za dolino, ki je lepša od drugih dolin« se je glasilo geslo koncerta ob 20-letnici 
delovanja Mešanega in Otroškega pevskega zbora ter Literarne sekcije, ki delujejo v 
okviru Kulturnega društva Krka. Narava je v septembrskih dneh pokazala svojo moč 
in organizatorje prisilila, do so praznik glasbe in igre iz podzemnega kraljestva Krške 
jame, prestavili v zavetje cerkve sv. Kozma in Damijana.   

Nabito polno krško cerkev so na-
polnili glasovi kar šestih pevskih 
zborov. Poleg domačega Mešanega 
in Otroškega pevskega zbora, so v 
goste povabili še sosednji Mešani 
pevski zbor Zagradec, Moški pevski 
zbor Samorastnik iz KD Samora-
stnik Žalna, Mešani mladinski pev-
ski zbor KD Sv. Mihaela Grosuplje 
in novoustanovljeni Moški pevski 
zbor Prijetno domače. Večer so 
popestrili še recitatorji, za minute 
smeha in dobre volje pa sta s hudo-
mušnimi vložki poskrbela Damjan 
Zajc in Jurij Piškur.  
Na prireditvi je zbrane nagovorila 

predsednica Zveze kulturnih dru-
štev Ivančna Gorica Maja Lampret, 

ki pogosto pravi, da so krški kul-
turniki svetel zgled marsikateremu 
društvu. »Ne samo, da imate odlič-
ne pevske zbore, literarno sekcijo 
in gledališče, imate tisto nekaj več. 
Imate prijateljstvo, spoštovanje, 
medsebojno sodelovanje, kreativ-
nost in tisto, kar šteje največ – od-
prtost za nove ideje in nove ljudi,« 
je še dejala predsednica ZKD Ivanč-
na Gorica. Ob tej priložnosti je Zve-
za kulturnih društev, skupaj z Jav-
nim skladom za kulturne dejavnosti 
OI Ivančna Gorica podelila jubilejna 
priznanja nekaterim najbolj zaslu-
žnim posameznikom, ki so pustili iz-
jemen pečat na področju kulture na 

Krki. Plaketo ob 20-letnici sekcij KD 
Krka za uspešno, predano, ustvar-
jalno in srčno delo v društvu so 
prejeli Mojca Zajc, Tina Strah, Rok 
Godec, Suzana Kocmur, Anita Per-
par, Lucija Slana in Danijela Slana. 
Kulturno društvo Krka pa je prejelo 
izobraževalno delavnico po lastni 
meri, za spodbudo in motivacijo za 
nadaljnje delo. 
Bogat repertoar ljudskih in zi-
mzelenih uspešnic se je zaključil z 
ubranim petjem združenih pevskih 
zborov. Neformalno druženje pa se 
je nadaljevalo pod kozolcem na Ču-
kovini.

Gašper Stopar 

Univerza za tretje 
življenjsko obdobje 
Ivančna Gorica gre v 
novo šolsko leto
V torek, 3. oktobra, smo na Univerzi za tretje življenjsko obdobje Ivančna 
Gorica v župnijski dvorani v Stični začeli šolsko leto 2017/2018. Stari in novi 
člani smo dodobra napolnili dvorano in izvedeli, s čim vse si bomo širili 
obzorja v naslednjih osmih mesecih.

Prisotne je najprej nagovorila predsednica UTŽO Jožica Lampret. Poslan-
stvo univerze je po njenih besedah, da širi znanje starejših in jim z de-
javnim staranjem omogoči, da ostanejo aktivni člani družbe. Kulturni del 
srečanja je izvedla skupina »Jaga babe«. Štiri jage babe in en jaga dedec so 
nas z vokali in različnimi glasbili popeljali v svet obrednega petja in staro-
verskih bogov. Umirjeni ritmi pesmi so nas za nekaj časa popeljali stran od 
ponorelega današnjega časa, zato so si prislužili močan aplavz.
V »tu in danes« nas je prestavil gost naš župan Dušan Strnad. Zahvalil se je 
predsednici in mentorjem za predano delo. Ugotavlja, da je med starejši-
mi toliko pozitivne energije, da so lahko zgled mlajšim. Razveselil nas je z 
načrtom, da bo občina v petih letih zgradila nov poslovno-kulturni objekt, 
kjer bo svoje prostore dobila knjižnica, za kulturne dejavnosti bo nova dvo-
rana, pa še občinske strokovne službe bodo dobile nove pisarne. Sedanji 
prostori knjižnice bodo na razpolago za druge, tudi naše, dejavnosti.
V nadaljevanju srečanja je predsednica predstavila letošnji program. Poleg 
utečenih jezikovnih in računalniških krožkov bo nov začetni krožek angle-
ščine, ki ga že nekaj let ni bilo. Novost je krožek jazz-dance, ki ga je pred-
stavila mentorica Slavica. Fotografski krožek bo letos vodil Matjaž. Domo-
znanski krožek se bo, kot je povedala njegova mentorica Tatjana, ukvarjal 
z zgodovino Ivančne Gorice. V novem krožku Urjenje spomina in logike bo 
mentorica Metka Šajn. 
Vsak prvi torek v mesecu se bo zvrstilo šest predavanj. Poleg tega bosta or-
ganizirani še dve delavnici, in to peka iz kvašenega testa na Muljavi in EFT 
tehnika sproščanja. V načrtu sta tudi dve ekskurziji, prva v Štanjel že v ok-
tobru in druga na Ptuj v januarju ter obisk kulturnega dogodka v Ljubljani. 
Ponudbe je torej dovolj, treba se je le odločiti! V sredo so se že začela prva 
srečanja krožkov, čemur bo sledilo resno delo z odkrivanjem novih znanj 
in spoznanj. 
Če se morda vpisa niste mogli udeležiti, ste pa upokojenec in željni novih 
znanj, se še vedno lahko prijavite po telefonu 031 730 575 ali po elektron-
ski pošti lampret@gmail.com.

Joža Železnikar

LIKOVNO USTVARJANJE ZA ODRASLE
Delavnice so namenjene vsem odraslim, ki slutite, ali že veste, da vam slikarsko ustvarjanje prinaša srečo in 
veselje.
Pridružite se nam, če si želite razviti veščo roko, jasno misel in oko, ki zna opazovati.
Predvideni sta dve srečanji, in sicer 9. 11. in 16. 11.2017, ob 19. uri.
Dobimo se v prostorih Doma krajanov v Temenici.
Ustvarjali bomo v mešani tehniki – akril in kolaž.
Pridite vsi, ne glede na predznanje in skupaj se bomo podali v svet neznanega.
Prijave do 7. 11. 2017 sprejemamo na telefon 051 343 085 oziroma kd.temenica@gmail.com .
Delavnice organizira Kulturno društvo Temenica in so brezplačne.

Že osemnajsti mednarodni Festival Stična svoja vrata 
odpira med 17. 11. in 2. 12. 2017
Festival kot vedno prinaša pestro bero kulturnih dogodkov, od likovnih 
in fotografskih razstav, koncertov različnih glasbenih slogov, gledaliških 
predstav, predstav za otoke in dneva knjižnice do potopisnih in filmskih 
večerov ter še mnogo drugih zanimivih dogodkov. Pričakujemo več kot 
sto petdeset domačih in tujih umetnikov in pestro festivalsko dogaja-
nje.
Festival Stična želi s kulturno ponudbo poskrbeti za čim širši spekter 
obiskovalcev ter promovirati prepoznavno in kakovostno neuveljavlje-
no kulturno produkcijo. Poleg tega želimo ustvarjati močno mednaro-
dno umetniško mrežo, ki lahko bistveno pripomore k razvoju scene v 
domačem okolju.
Spremljajte nas lahko na www.festival-sticna.si.

Kulturno društvo Temenica organizira v petek, 13. 10. 2017, ob 19. uri predavanje

NARAVNE REŠITVE ZA OHRANJANJE MOŽGANOV IN ŽIVČEVJA
Kaj načenja naše možgane? Zakaj smo priča epidemičnemu razmahu degenerativnih bolezni živčevja? Kako 
je mogoče preprečiti, ustaviti in celo zdraviti propadanje možganov? Naši predniki so poznali koristi ra-
stlinskih moči v boju proti tovrstnim tegobam, sodobna znanost pa njihovim ugotovitvam pritrjuje in celo 
razkriva mehanizme, s katerimi rastlinami ji uspeva pomagati tudi na tem področju. 
Predava: Sanja Lončar. 
Vstop prost.
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Gledališče Vidovo s »Partnersko 
poroko« na Štajerskem
Veliko truda je bilo vloženega v pri-
pravo igre »Partnerska poroka«, 
zato smo se člani Gledališča Vido-
vo odločili, da po uspešno izvedeni 
premieri igro predstavimo še dru-
gje po Sloveniji. Glede gostovanja v 
drugih občinah kulturniki z nasme-
hom pravijo, da se dober glas širi v 
deveto vas in zato so za nas slišali 
tudi v osrednjem delu Štajerske. 
Na začetku avgusta nas je pot naj-
prej vodila V Lovrenc na Pohorju, 
kjer smo z uprizoritvijo svoje igre 
otvorili občinski festival »Jezerni-
kovi dnevi«. Jezernikovi dnevi so 
tradicionalna pohorska prireditev, 
katere namen je prebivalcem ob-
čine Lovrenc na Pohorju in drugim 
obiskovalcem ponuditi vrsto zani-
mivih dogodkov. Prireditev zajema 
kulturne, športne, rekreativne in 
druge zanimive prireditve, zaključi 
pa se izborom »Jezernika«, ki je na-
slednje leto »odgovoren«, za izved-
bo dnevov. Gledališče Vidovo se je 
tako odzvalo vabilu organizatorja in 
obiskovalcem pripravilo nepozabni 
dogodek. V največjem pričakovanju 
na odziv polne dvorane publike je 
bila poleg režiserke Anice Čuček 
cela igralska zasedba, saj je med 
občinstvom sedel tudi avtor ome-
njenega dela gospod Tone Partljič. 
Aplavz publike ob koncu igre, ki je 

kar trajal in trajal, je na oder pope-
ljal tudi avtorja. Gospod Partljič je 
pred gledalci nagovoril tako reži-
serko kot vsakega igralca posebej, 
kakor tudi člane odgovorne za teh-
nični del igre. Z navdušenjem smo 
srkali njegove pohvale in spodbu-
dne besede za nadaljnje delo. 
Po uspešnem nastopu V Lovrencu 
na Pohorju smo se naslednji dan 
odpravili v osrčje Slovenskih goric 
na poletni kulturni festival »LEN-
-ART 2017«. V kulturnem domu v 
Lenartu se je že pred začetkom igre 
med nami, po Partljičevih spodbu-
dnih besedah, prepletala pozitivna 
energija in dobra volja, zato smo 
bili prepričani o ponovnem uspehu. 

Uživali smo ob pripovedovanju in 
uprizoritvi igre, predvsem pa smo 
bili zadovoljni ob zaključnem apla-
vzu, ko se nam je odprl pogled na 
dvorano. Z veseljem smo zaznavali 
zvok aplavza, ki je prihajal iz polne 
dvorane. To nam je dalo potrditev, 
da so se vsi odlično zabavali.
S pozitivnimi vtisi gostovanja na 
Štajerskem in šumenjem aplavzov 
zadovoljnih gledalcev seveda ne 
zaključujemo sezone igre »Partner-
ska poroka«. Jeseni nas čakajo nova 
gostovanja na Posoškem, Notranj-
skem in Dolenjskem in morda še 
kje v tujini.

Alina Cunk Perklič

Slavna violinistka Anja Bukovec 
nastopila v Višnji Gori
Višnja Gora je bila v petek, 29. 9. 
2017, gostitelj izjemnega glasbene-
ga dogodka, kakršnega v Višnji Gori 
še ni bilo. Med mogočnimi zidovi 
nekdanjega Auerspergovega dvor-
ca, v katerem je sedaj Vzgojno izo-
braževalni zavod Višnja Gora, smo 
prisluhnili svetovno znani violinistki 
Anji Bukovec ob spremljavi pianista 
Igorja Vićentića. V dobro uro traja-
jočem nastopu, ki sta ga umetni-
ka naslovila »Mini koncert«, smo 
lahko prisluhnili skrbno izbranim 
skladbam iz sveta klasične, filmske, 
gledališke in etno glasbe. Vsak po-
samezen sklop skladb je violinistka 
z izbranimi besedami predstavila 
avtorja in samo skladbo, nato pa 
skladbe ob spremljavi pianista iz-
vedla prepričljivo in virtuozno. Izve-
dene so bile znane skladbe Čajko-
vskega, Ravela, Brahmsa, Goloba, 
Williamsa in drugih avtorjev. Kar 
lepo število poslušalcev je pozorno 
in v popolni tišini sledilo posamezni 
izvedbi in na koncu vsake skladbe 
umetnika nagradilo z dolgim, hva-
ležnim aplavzom.
V uvodu je umetnikoma dobrodo-
šlico v Višnji Gori zaželel Peter Pal, 
ravnatelj Vzgojno-izobraževalne-
ga zavoda, in na kratko predstavil 
oba umetnika. VIZ je razumevajoče 
sprejel koncert pod svojo streho, 
saj Višnja Gora kljub svojim me-
stnim pravicam, nima kulturne dvo-
rane.
Slovenska violinistka Anja Bukovec 
je po zaključku šolanja v Ljubljani 
pri prof. Vasiliju Meljnikovu nada-
ljevala šolanje na Konservatoriju v 
Pragi ter na Visoki šoli za glasbo v 
Kölnu pri prof. Igorju Ozimu. Podi-
plomski študij je zaključila pri prof. 

Vasiliju Meljnikovu na Akademiji za 
glasbo v Ljubljani. Je dobitnica več 
priznanj na mednarodnih tekmova-
njih violinistov. Nastopa kot solistka 
in v komornih zasedbah v Evropi, 
Avstraliji ter na Kitajskem. Kot so-
listka je večkrat nastopila ob spre-
mljavi orkestra Slovenske filharmo-
nije in simfonikov RTV Slovenija.
Pianist Igor Vićentić, je šolanje na 
londonskem Trinity Collegeu in iz-
popolnjevanje na Julliard School v 
New Yorku nadgradil kot profesor 
na Konservatoriju za glasbo in balet 
v Ljubljani. Je redni sodelavec vr-
hunskih domačih glasbenikov.
Predsednik Turističnega društva 
Višnja Gora Jože Gros se je na ob 
koncu koncerta v imenu občinstva 
in organizatorja zahvalil umetniko-
ma za čudovit in nepozaben večer, 
ki je bil uvertura v prihajajoče leto 

praznovanja 540-letnice pridobitve 
mestnih pravic Višnje Gore in jima 
izročil priložnostna darila. Oba iz-
vajalca sta bila nad sprejemom in 
publiko navdušena in sta se po kon-
certu še kar nekaj časa zadržala v 
naši družbi. Ob slovesu sta izrazila 
upanje na ponoven obisk našega 
mesta.
Ta čudoviti in nepozabni koncert 
je organiziralo Turistično društvo 
Višnja Gora, zahvala pa gre tudi do-
brotnikom, ki so s svojim prispev-
kom koncert omogočili: Krajevna 
skupnost Višnja Gora, Peskokop 
Univerzal d. o. o., Ecoplin Zadel d. 
o. o., Mesarstvo Maver, g. Robert 
Kuhar, Vzgojno izobraževalni zavod 
Višnja Gora in Občina Ivančna Go-
rica. 

Tekst in foto Jože Gros

GLASBENA SKUPINA 

AMABILE
 

Vljudno vabljeni na 2. samostojni koncert, ki bo:
21. oktobra v Kulturnem domu Ambrus ob 18.00 in

28. oktobra v grajski kleti Žužemberk ob 18.00

Kulturno društvo Ambrus
Likovna sekcija
Ambrus 56, 1303 Zagradec
www.kd-ambrus.si
  

Razpis

7. OTROŠKEGA EX-TEMPORA  
KERAMIKE AMBRUS 2017,

z naslovom

»MOZAIK SMO VSI MI«
KDAJ: 
sobota, 21. oktober in nedelja, 22. oktober 2017 od 9. do 13. ure

KJE: 
Kulturni dom Ambrus

ŠTEVILO UDELEŽENCEV: 
Ni omejeno. Na projektu lahko sodelujejo otroci od 5. do 18. leta sta-
rosti. Če bo prijavljenih več otrok, bomo zagotovili dodatne mentorje.

OBRAZLOŽITEV TEME: 
Izdelovali bomo glinene plošče z odtisi rok, ki jih bomo kasneje umestili 
v prostor v središču Ambrusa.

PRIJAVNINA: 
Prispevek na posameznika za udeležbo na EX-temporu keramike je 
10,00 EUR. 

Plačilo je možno:
- na račun društva: KD Ambrus, Ambrus 56, 1303 Zagradec, T.R. 02041-
0013578059 NLB Ivančna Gorica,, sklic: EX-tempore 2017 ali
- ob samem prihodu na EX-tempore.

LIKOVNI MATERIAL IN IZVEDBA: 
Glinene svaljke bomo s pomočjo različnih pripomočkov (kalupov) sesta-
vljali v celoto. Za lepilo bomo uporabili glineno kašico.

ZAGOTOVITEV POGOJEV ZA DELO: 
Organizator EX-tempora zagotovi malico, potreben material in vse de-
lovne pripomočke, mentorje, pripravo in izvedbo umestitve v prostor 
(kar je všteto v prijavnino). Udeleženci poskrbijo za primerno obleko 
in prevoz.

STROKOVNO VODSTVO: 
Marjeta Baša – samostojna kulturna delavka

PRIJAVE: marjeta.basa@gmail.com ali na GSM: 041/938558.
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Knjižnica Ivančna Gorica
Enota Ivančna Gorica
Cesta II. Grupe odredov 17
1295 Ivančna Gorica
tel. št.: 787 81 21
sikivancna@gro.sik.si

PON., TOR., SRE., PET. 
od 9. do 19. ure
ČET. od 9. do 14. ure 
SOBOTA od 8. do 13. ure

KRAJEVNE KNJIŽNICE
Odprte so ob četrtkih popoldne, in sicer: 
Višnja Gora: od 13. do 15. ure 
(788 45 88)
Stična: od 13. do 15. ure 
(051 236 436)
Šentvid: od 16. do 18. ure 
(051 236 436)
Krka: od 16. do 18. ure (780 20 91)

KNJIŽNIČNO DOGAJANJE V NO-
VEMBRU
Kot ste opazili, so se dela za razširitev knjižni-
ce že začela. O tem, kdaj bo knjižnica zaprta, 
smo vas že obveščali (od 16. do 21.10.), če bo 
potrebno še kaj, vas obvestimo in prosimo za 
razumevanje. V tem času zamudnine ne bo, 
vse potrebno se lahko z isto člansko izkaznico 
ureja tudi v Grosuplju in Dobrepolju. 

PRAVLJIČNO Z MUCO COPATARICO 
NA STIŠKEM FESTIVALU 
bo v soboto, 18. 11., od 9. do 12. ure v dvora-
ni KD Stična, ko bo potekal »Dan knjižnice«. 
Sovpada z vseslovenskim praznikom splošnih 
knjižnic, pa tudi s praznovanjem šestdesete 
obletnice rojstva Muce Copatarice. Tako kot 
doslej bo na to soboto pred dvorano knjižnič-
na kavarna, kjer boste lahko poklepetali, ob 
9. uri bo ura pravljic, ob 10. uri slovensko-

-angleška ura pravljic, ob 11. uri pa socialne 
igre, vse bo povezano s tematiko Muce Copa-
tarice. Tudi letos bodo dejavnosti brezplačne, 
prijave zbirajo na FS (031 350 706) oz. na  . 
Dejavnosti so primerne za predšolske in šol-
ske otroke, mogoče le namig, da naj bodo za 
mlajše otroke od 5 let pred vrati (v kavarni) 
tudi starši. Med odmori (ob 8.45 in 9.45) se 
boste z Muco Copatarico (maskoto Mladin-
ske knjige) lahko fotografirali tudi za spomin. 
Možno bo kupiti knjigo, izdelke Muce Copa-
tarice, pa tudi še kak drug maček, npr. Maček 
Muri, se bo našel. Se vidimo. 

BRALNA SREČANJA »BEREMO Z DR. 
IZTOKOM OSOJNIKOM« 
V soorganizaciji z Založbo Polica Dubova na-
daljujemo tudi v letošnji sezoni. Projekt je v 
okviru programa Ustvarjalna Evropa podprla 
EU. Vabimo vas na literarna srečanja, nasle-

dnje letos pa bo 12. decembra, ob 17. uri. 
Napovedujemo ga že sedaj, da boste lahko 
v miru prebrali knjigo, o kateri se bomo po-
govarjali. Gre za delo Egona Bondyja: Bratje 
Ramazovi. Srečujemo se bralci različnih ge-
neracij in poklicev, ki nas druži ljubezen do 
knjig. Vabimo vas, da se pridružite sprošče-
nim pogovorom,tudi če se niste utegnili ude-
ležiti prejšnjih srečanj ali če vam ne uspe v 
celoti prebrati predlaganega dela – vsak glas 
je dobrodošel ;). Vstopnine ni.

SREČANJE BRALNEGA KLUBA 
»KRANJSKA ČBELICA« 
poteka vsak prvi torek v mesecu, ob 17. uri. 
Trenutno so mesta zapolnjena, je pa vstop še 
prost pri bralnih srečanjih z dr. Iztokom Osoj-
nikom. 
Čbeličarji se spet dobimo 7. 11., beremo pa 
knjigo Nobelove nagrajenke Toni Morrison: 
Bog pomagaj otroku. 

SOCIALNE IGRE OB KNJIGI Z NA-
SLOVOM KOGNICIJA – MUNICIJA  
v sezoni jesen 2017 – pomlad 2018 potekajo 
vsako drugo soboto v mesecu od 10. do 12. 
ure.  Primerne so za otroke v prvi in drugi tri-
adi. Tematski sklopi v tej sezoni so: 14. OKTO-
BER: NABRUŠEN JEZIK (uporaba jezika), 11. 
NOVEMBER : POGLED ČEZ RAMO (spomin), 
9. DECEMBER: OČI NA PREŽO (pozornost), 
13. JANUAR:  KATERA JE PRAVA? (orientacija), 
10. FEBRUAR: VSEVED (učenje), 10. MAREC: 
VSEMU BOM KOS (reševanje problemov), 14. 
APRIL: OD 1 DO 10 (vrednotenje). Naslednje 
srečanje je torej 11. novembra. Posebnost 
te sezone je, da so izhodišče za dejavnost 
ljudske pesmi. Sklop iger v tej sezoni je sicer 
malce šaljivo poimenovan »Kognicija – mu-
nicija«. Kognitivne sposobnosti so mentalni 
procesi, ki nam pomagajo, da se lažje znajde-

mo v prostoru in času, sami in med drugimi. V 
vsaki situaciji potrebujemo eno ali več različ-
nih sposobnosti, ki jih kot vojak potegnemo 
iz svojih žepov. Ti žepi so možgani in v njih 
sposobnosti hranimo, varujemo in nadgraju-
jemo. Najlažje to naredimo preko iger in za-
bave, zato vabljeni. 

URA PRAVLJIC S PRAVLJIČARKO 
ANITO 
poteka vsako tretjo sredo v mesecu, ob 17. 
uri. Pravljice so primerne za otroke od 6. do 
99. leta starosti. Pravljičarka izbira sezonsko 
primerne pravljice, včasih iz zakladnice ljud-
skih pravljic, včasih med novostmi. Prijave 
zbiramo do zasedbe mest na tel. št. 01/7878 
121 ali osebno pri izposojevalnem pultu v 
knjižnici. Ko otroka vpišete, vas na termin 
spomnimo. Naslednje pravljice »Iz Zakla-
dnice škotskih pravljic in pripovedk« bodo 
15. 11. Pravljičarka zgodbe pripoveduje na 
pamet. Pred začetkom je umirjanje s spo-
znavanjem prisotnih in besednimi igrami (iz-
števanke, uganke, pesmice, piškotki iz kape 
Bralnega Palčka, beseda na črko, vislice ipd.) 
Otrokom pustimo, da v miru podoživljajo pra-
vljico, zato jih o slišanem ne sprašujemo takoj 
in ne pozivamo k takojšnjemu poustvarjanju. 
Za zaključek se spet gremo besedne igre. 
Vstopnine ni. 

URA S POUČNO KNJIGO in SLOVEN-
SKO-ANGLEŠKE URE PRAVLJIC 
so že polno zasedene. Interesenti se vseeno 
prijavite, vas pokličemo, kadar se kdo opra-
viči, odpove ipd. Za »Ure s poučno knjigo« 
se dogovarjajte z Marušo Pušnik, za »Sloven-
sko-angleške ure« pa z Anjo Thaler-Zupan na 
7878 121.  

Ksenija Medved

Zabavna drama 
NAJLEPŠE, NAJBOLJŠE IN NAJBOLJ 
SLEČENE
Gledališče Toneta Čufarja Jesenice

GLEDALIŠKI 
ABONMA 
Ivančna Gorica

Igrajo: 
Milena Šimnic, Andreja Uršič, Miroslava Novak, Vanja Simeonov, Metka Šuligoj, Cvetka Puhar,  
Marjeta Verovšek, Danila Koselj, Milica Berlot, Jolanda Urek, Marija Legat, Stanislava Ogrin,  
Polonca Jan, Zdenka Volk.

Štirinajst žensk, starih med 58 in 83 let, ki je obiskovalo gledališko šolo od februarja 2015 do maja 2016, 
je z vsem srcem, dušo in telesom doživelo norost, ki jo ponuja le teater. Vsaka na svoj način se je skozi 
serijo gledaliških vaj predstavila s tistim, kar rada dela in vsaka je dala velik pečat navideznemu ženskemu 
društvu in se popolnoma razgalila, tako kot se za igralca tudi spodobi. Le vsaka zase pa ve, zakaj je prišla v 
gledališče; mogoče si je končno uresničila življenjski izziv, mogoče ji je bilo dolgčas, mogoče je iskala nove 
prijatelje, mogoče je samo nora ali pa si je uresničila željo.

Kot pravita režiserki Katja Stušek in Nika Brgant »pa so vse ženske sebi in vsem nam dokazale, da so 
izredno pogumne in si zaslužijo velik aplavz. V najinih očeh so najboljše, najlepše in ja, najbolj slečene.«

Petek
10. 11. 2017
ob 20.00

Družbeni dom na Krki

Režija: Katja Stušek in Nika Brgant
Kostumografija: Žensko društvo
Oblikovanje luči: Miha Šest
Foto (koledar): Silva Resman

Sezona 
2017/18

Komedija
VSE O ŽENSKAH
Mestno gledališče ljubljansko

Igrajo: 
Lada, Greta, Nena, Karolina – Karin Komljanec | Anita, Dubravka, Marija, Agneza –Jette Ostan Verjup | 
Stela, Olga, Jasna, Luiza – Bernarda Oman

Tri igralke, vsaka v vlogi petih, po značaju in problemih zelo različnih žensk v starosti od treh do dvaindevetdeset 
let, bodo v najrazličnejših življenjskih situacijah razkrivale ženski  princip sveta. Spoznali jih boste kot dobre 
in malo manj dobre prijateljice, posesivne in požrtvovalne matere, hvaležne in nehvaležne hčere, ljubeče in 
poskočne vdove, povsem ali pa tudi ne povsem zakrknjene samske ženske, iskrene in zahrbtne sodelavke, bolj 
ali manj spretne karieristke, pa tašče, svakinje, tete, babice, prababice, …

Cela paleta ženskih likov, čeprav ne gre pozabiti, da se vse vrti predvsem okrog – moških. Ogled priporočamo 
vsem ženskam, ki bi rade podrobneje spoznale vzvode svoje psihe, pa tudi vsem moškim, ki bi želeli globlje 
prodreti v to večno jim uganko – žensko dušo. Tisti, ki boste želeli, se boste ob gledanju lahko tudi malo zamislili, 
saj ne gre pozabiti, da je v vsaki komediji vedno vsaj kanček resnice. Vendar zagotavljajo, da ob iskrivih in 
duhovitih dialogih lekcija ne bo prenaporna, za smeh pa vsekakor jamčijo. 

Petek
8. 12. 2017
ob 20.00

Kulturni dom Šentvid 
pri Stični

Avtor: Miro Gavran
Režija: Barbara Hieng Samobor
Scenografija: Andrej Erjavec
Kostumografija: Alan Hranitelj
Glasba: Milko Lazar
Lektoriranje: Barbara Rogelj
Snemalec videa: Tone Stojko
Luči: Andrej Koležnik
Prevod: Alenka Klabus Vesel

Komedija
MARATONCI TEČEJO ČASTNI KROG
Šentjakobsko gledališče Ljubljana

Komedija
ZAGRAŠKA MAMA
Kulturno društvo Zagradec

Igrajo:
Maksimiljan Topalović, 126 let, sin velikega Pantelejmona, hrom v obe nogi, ne more govoriti, skoraj 
povsem gluh – Božo Okorn | Aksentij Topalović, 102 leti, sin nepokretnega Maksimiljana, hrom v eno nogo, 
slabih živcev, po srcu zelo dober – Bojan Vister | Milan Topalović, 79 let, Aksentijev sin, mož, ki ima glavno 
besedo v hiši, po srcu dober – Saša Klančnik | Laki Topalovič, 44 let, Milanov sin, od vseh v družini največ 
dela, tudi on po srcu… – Srečko Laki Kermavner | Mirko Topalović, 24 let, sin marljivega Lakija, družinski 
problem, tudi on… – Elias Rudolf | Kristina, velika ljubezen najmlajšega Topalovića, po srcu seveda dobra 
– Nina Igrutinovič | Stane Satan, Mirkov prijatelj. Čista baraba. Zase bi dal vse. Po srcu dober – Samo 
Ravnikar | Bili Kobra, družinski in poslovni prijatelj Topalovićev. Zelo, zelo… – Tomaž Urgl | Olga, dela pri 
družini Topalović, Stanetova punca, nežno bitje. V srcu dobra – Pika Mihelič Kadunec | Tjaša Valentinčič | 
Povožen možakar, bil zelo dober – Jože Pavšič | Žalovalke, po srcu dobre – Lenka Blejec, Nina Igrutinovič, 
Luka Marcen, Pika Mihelič Kadunec, Marko Skok.

Maratonci tečejo častni krog srbskega komediografa Dušana Kovačevića je zgodba o neumrljivem in 
neuničljivem klanu Topalovićev, kriminalne združbe, formirane znotraj pogrebnega podjetja, ki se bolj kot z 
izdelavo krst ukvarja z njihovo reciklažo. Njihovi »centri ponovne uporabe« so pokopališča, kjer krste kradejo 
in jih na novo prebarvane prodajajo dalje. S spretnim »poslovanjem« podjetje raste in se razvija, dokler 
nenadoma, v 155. letu ne umre ustanovitelj podjetja, Veliki Pantelejmon Topalović. Takrat pridejo na dan vsa 
nesoglasja med vsemi petimi generacijami Topalovićev – od reakcionarja Aksentija, diktatorja Milana pa 
do tehnokrata Lakija in znanilca nove dobe, najmlajšega Mirka, ki po tem, ko njegovi načrti o modernizaciji 
podjetja ne padejo na plodna tla, prihodnost načrtuje v tujini – klasična »normalna« država torej.

Igrajo:
Anita Globokar, Davor Žnidaršič, Manca Perko, Luka Kuhelj, Eva Erjavec, Maruša Kastelic, Sabina Vovk, Robi 
Kastelic, Žan Strmec, Zoja Jernejčič, Žiga Jernejčič, Vanja Erjavec Strmec, Luka Šinkovec, Anja Lekan.

»Mama iz Zagraške daline je en mou gluha. I no, kr orngi. Sej zdravje ji kr dobru služ za svuja lejta, edin 
ta njena ušesa rejs slabu slišja. Vse kar ji paveja, čist narobe zastop. Ta damačm je kr težku – morja orngi 
upt, da jh sliši, pa še tu pol čist nekej tretga vn pride. Ampak vejste, mami je težku. Zatu se adloč, da treba 
nekej ukrent, pr vsm tem ji bo pa sigurnu znala sasedava Pepca pamagat. I Jezs, le kuga bosta ušpičli u 
tej tehnaloški dobi. Pa še rojstn dan bo mela. Le kga ji boda kpil za darilu? K se bo rejs izselila? Use boste 
zvejdli…« Dragica Šteh, avtorica

Avtorska komedija pisateljice, pesnice in nasploh kulturne ustvarjalke ter profesorice matematike, Dragice 
Šteh, vam dodobra strenira trebušne mišice od začetka pa vse do konca prigod »Zagraške mame«. Mama, 
ki živi skupaj s hčerko, njenim možem in tremi vnuki, kuje načrt, kako bi si olajšala življenje – tudi zato, da 
bi končno lahko slišala, kaj se »ta mladi« menijo za njenim hrbtom. Na koncu se vse težave rešijo in rojstni 
dan lahko proslavijo v velikem slogu – kot se za okroglih 80 let tudi spodobi. 

Petek 
19. 1. 2018
ob 20.00 

Kulturni dom Stična

Petek 
23. 2. 2018
ob 20.00 

Kulturni dom Muljava

Avtor: Dušan Kovačević
Prevod: Primož Vitez
Režija: Matjaž Šmalc
Asistent režiserja: Luka Marcen
Scenografija: Ana Rahela Klopčič
Kostumografija: Katarina Zalar
Asistent kostumografke: Bojan Vister
Koreografija: Nina Igrutinovič
Svetovalec za gib: Brane Završan

Avtorica: Dragica Šteh
Vodja skupine: Sabina Vovk

Gledališki abonma zajema ogled štirih gledaliških predstav, ki vključujejo tako 
profesionalno kot tudi ljubiteljsko gledališče. Potekal bo ob petkih ob 20. uri, 
cena abonmaja pa je 20 €. Vstopnice so prenosljive. To pomeni, da če na katero 
izmed predstav ne utegnete, lahko vaše vstopnice podarite drugi osebi.

Predprodaja vstopnic: Knjižnica Ivančna Gorica 

Informacije:
T: 031 843 900 | 041 846 674 | 040 525 280
maja.lampret@gmail.com | oi.ivanca.gorica@jskd.si

Uredila: Maja Lampret | Oblikovanje: Ambrosia d.o.o. | Naklada: 1000 izvodov
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1. SLOVENSKA FUTSAL LIGA

Ivančani še brez točk, a z nekaj 
predstavami, ki vlivajo upanje za 
naprej
Po petih krogih najmočnejše slo-
venske futsal (malonogometne) 
lige je ekipa FC Ivančna Gorica si-
cer še brez točk, a sem prepričan, 
da bodo v prihodnje presenetili 
kakšno ekipo in ji odvzeli kakšno 
točko. V 5. krogu so v telovadnici 
Srednje šole Josipa Jurčiča igrali z 
ekipo KMN Bronx iz Škofij in izgubili 
z rezultatom 3:7. Strelca za doma-
čo ekipo sta bila Kristijan Čož 2x in 
Robi Glavan- 1x. V letošnji sezoni je 
za našo ekipo zelo pomembno, da 
si nabere novih izkušenj in ostane 
trdno skupaj kot ekipa. Prav gotovo 
bodo napredovali in drugo sezono, 
če ostanejo v 1. ligi, bodo gotovo še 
trši oreh. Letos je namreč v 1. ligi po 
(zelo pozni) odpovedi ekipe Puntar 
samo 9 ekip in zadnja ne bo izpa-
dla neposredno, ampak bo imela 
po koncu rednega dela kvalifikaci-
je z drugouvrščeno ekipo iz druge 
lige. Tako se naši ekipi tudi v pri-
meru, da bi zasedla zadnje mesto, 
nakazuje lepa možnost, da v 1. ligi 
ostane tudi v naslednji sezoni. A to 
ne pomeni, da so se naši fantje že 
kar sprijaznili z dejstvom, da bodo 
zadnji. Poskušali bodo prav vse, da 
se temu izognejo. 
Ta vikend (6.-8. 10.) sta boje v naj-
močnejših slovenskih kadetskih in 
mladinskih ligah- zahod začeli tudi 
mlajši selekciji FC Ivančna Gorica. 
Mladinci so bili v Škofijah odlični in 
so z rezultatom 5:2 premagali do-

mače Bronxe, dan prej pa so kadeti 
gostovali v Tolminu pri ekipi Puntar 
in kljub zelo dobri igri izgubili s 3:4. 
Kljub porazu so zapustili odličen 
vtis. 

V petek, 22. 9. se je pred Srednjo 
šolo Josipa Jurčiča in OŠ Stična v 
okviru turneje po nekaterih slo-
venskih krajih ustavil tudi pokal, ki 
ga februarja naslednje leto prejme 
ekipa, ki bo postala evropski prvak 
v futsalu. Karavana imenovana tudi 
“Trophy tour”, ima namen po Slove-
niji promovirati futsal in spodbuditi 
zanimanje mladih za to prvenstvo, 
ki ga bo januarja in februarja gosti-
la Ljubljana. Prireditve so se med 
drugim udeležili tudi naš župan in 
podžupan, ravnatelja SŠ Josipa Jur-
čiča in OŠ Stična, brata Gačnik, ki 
sta alfa in omega tega športa v na-

šem okolju, nekateri najboljši igralci 
ekipe FC Iv. Gorica, predsednik NK 
Ivančna Gorica ter številni šolar-
ji tako z osnovne kot srednje šole. 
Le-ti so se lahko fotografirali s po-
kalom, našimi najboljšimi igralci in 
se pomerili v posebni igri, pri kateri 
si si lahko prislužil tudi brezplačno 
vstopnico za tekme EP. 
Skratka, v naši občini futsal postaja 
vse bolj prepoznaven. Konec kon-
cev je FC Ivančna Gorica, kot je v 
nagovoru dejal tudi župan, naš (v 
občini Ivančna Gorica) edini prvoli-
gaški klub. 
 
Naša srednješolska ekipa v malem 
nogometu s pokalom za prvaka EP 
in nekaterimi igralci naše prvoliga-
ške ekipe FC Ivančna Gorica

Simon Bregar

OBČINSKA LIGA V MALEM NOGOMETU

VIP ŠPORTNI STUDIO v 
1. ligi in ŠD AMBRUS v 2. 
ligi prvaka občine za leto 
2017
V nedeljo, 8. oktobra, se je zaključila občinska liga ob-
čine Ivančna Gorica v malem nogometu. Kot vedno v 
dosedanjih 23 izvedbah je bila tudi letos zanimiva. 
V 1. ligi je bil boj za 1. mesto sicer hitro odločen, za ostala mesta pod vr-
hom pa je bilo zelo izenačeno. Kar 4 ekipe, ki v bodočnosti lahko posežejo 
tudi na sam vrh so se precej na tesno zvrstile za letošnjimi prvaki, ki so 
zadnja leta neprekosljivi. Verjetno so jih medsebojni boji preveč utrudili, 
da bi bolj resno napadli ekipo VIP športni studio. Za temi 4 ekipami sta se 
zvrstili ekipi iz Hrastovega Dola in Krke, ki sta lahko ob dobrem dnevu in 
popolni sestavi neugodni za vsakega. Mladi Ambrušani pa so predvsem 
plačali davek neizkušenosti in tudi nerednemu prihajanju na tekme v polni 
sestavi.  Toliko bolj uspešni pa so bili v 2. ligi njihovi starejši kolegi, ki so 
začeli zelo slabo, končali pa odlično in zasluženo osvojili 1. mesto, ki nasle-
dnje leto vodi v 1. ligo. Zelo tesno sta jim sledili ekipi Kavarne pri  Joži in 
Raja Višnja Gora. Dobro so se odrezali mladi fantje iz ekipe Kaligula, pa tudi 
Veterani. Nekaj slabše od pričakovanj so se odrezali Zagradčani in novinci 
v ligi- ekipa A1 Finance, ki pa je letos predvsem nabirala izkušnje za drugo 
leto, ko bodo gotovo osvojili kakšno točko. 
Najboljši strelec v prvi ligi je tudi letos Kristjan Čož iz ekipe VIP športni 
studio. Tudi tokrat je  lovoriko osvojil zelo prepričljivo. Dosegel je 26 golov. 
Na drugem mestu je Robi Glavan iz iste ekipe, tretje mesto pa sta si razde-
lila Simon Ostanek in Tilen Jenko (oba FSK Mafijozi). V drugi ligi je »kralj« 
strelcev ponovno postal nepopustljivi Mitja Hrovat (Kavarna pri Joži), ki je 
dosegel 16 golov. Drugi je bil Dominik Horvat (Raja Višnja Gora) s 13 goli, 
tretji pa Aljaž Kutnar (Kaligula) z 9 doseženimi goli.  

Končni vrstni red v občinski ligi v malem nogome-
tu za leto 2017: 

1. liga: 
o.t. zmaga remi poraz goli + goli - razlika točke

1. V.I.P. Športni 
Studio

14 12 2 0 60 15 +45 38

2. Avtostoritve 
Sadar

14 8 2 4 23 18 +5 26

3. MSU team 14 8 1 5 33 26 +7 25

4. Bar pri Livarni 14 7 2 5 33 26 +7 23

5. FSK Mafijozi 14 7 2 5 44 21 +23 23

6. Fortuna no.1 14 4 1 9 23 47 -24 13

7. ŠDM Krka 14 4 1 9 21 38 -17 13

8. ŠDM Ambrus 
Empis*

14 0 1 13 16 62 -46 0

• Ekipi ŠDM Ambrus Empis je bila odvzeta ena točka zaradi neodigrane 
tekme 8. kroga 

• Bar pri Livarni je pred ekipo FSK Mafijozi zaradi boljšega izkupička iz 
medsebojnih tekem, iz enakega razloga je ekipa Fortuna no1 pred eki-
po ŠDM Krka. 

2. liga: 
o.t. zmaga remi poraz goli + goli - razlika točke

1. Žogca bar & ŠD 
Ambrus

12 9 1 2 37 18 + 19 28

2. Kavarna pri Joži 12 8 0 4 37 29 +8 24

3. Raja Višnja Gora 12 8 0 4 49 33 +16 24

4. Kaligula 12 6 0 6 37 31 + 6 18

5. Veterani NK 
Ivančna Gorica*

12 5 1 6 33 29 +4 15

6. Bencinski ser. ŠD 
Zagradec*

12 5 0 7 19 33 -14 13

7. A1 Finance 12 0 0 12 12 52 -40 0

• Ekipi BS ŠD Zagradec sta bili odvzeti dve točki zaradi dveh neodigranih 
tekem, zaradi ene neodigrane tekme pa je bila ena točka odvzeta tudi 
ekipi Veterani NK Iv. Gorica.

• Kavarna pri Joži je zaradi boljšega izkupička iz medsebojnih tekem na 
končni lestvici pred ekipo Raja Višnja Gora.  

Več informacij o ligi dobite na spletni strani Zveze športnih organizacij 
Ivančna Gorica  zso.prijetnodomace.si.                                                                                                                                      

Za Klasje: Simon Bregar

Predstavljamo vam mlade perspektivne športnice

Atletinja Tjaša Zajc
Vsak leto v naši občini kakšen mladi športnik oz. športnica z odličnimi rezultati na državni ravni opozori nase. Nič 
drugače ni letos. Tjaša Zajc z Muljave, stara 15 let, je na državnem prvenstvu za pionirke mlajše od 16 let pošteno 
opozorila nase. Sicer je dijakinja 1. letnika Srednje kmetijske šole in biotehniške gimnazije Grm Novo mesto. V 

lanskem letu je po uspešnem šolskem 
tekmovanju v suvanju krogle pričela s 
treningi te discipline. Vadi in tekmuje 
za atletski klub MASS Ljubljana. Njen 
trener je Lovro Umek, ki je zelo cenjen 
strokovnjak, pod okriljem ima tudi našo 
uspešno metalko kopja Martino Ratej. 
9. in 10. septembra letos je v Velenju 
potekalo državno prvenstvo za pionir-
je in pionirke U16. Že prvi dan je Tjaša 
v metu kladiva in diska zabeležila dve 
tretji mesti. Drugi dan je na vrsto prišla 
njena paradna disciplina- suvanje kro-
gle in tudi tu je zaključila kot tretja. Iz 
Velenja je tako domov prinesla kar tri 
bronaste medalje na kar je seveda zelo 
ponosna. Zaradi rezultatov na držav-
nem prvenstvu se je prvič uvrstila celo v 
državno reprezentanco Slovenije. Zanjo 
je 30. 9. letos  v Varaždinu na Hrvaškem 
prvič tudi nastopila. V metu kladiva je 
bila sedma, skupno kot ekipa – repre-
zentanca Slovenije pa so bili peti. 
Kljub temu, da je sedaj konec sezone, 
se že zelo intenzivno pripravlja na na-
slednjo. Ima kar pet treningov po dve 
uri na teden in upa, da ji bo v naslednji 
sezoni uspelo doseči normo za evropsko 
prvenstvo.
Seveda ji želimo, da bi se ji to uresničilo 
in da bi čim bolj napredovala. 

Simon Bregar
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40 let Cukarce in šest državnih prvakov za ivanško občino
Nedeljo 24. septembra so na koledarju imeli označeno vsi ljubitelji motokrosa, na sporedu je bila namreč finalna dirka letošnjega državnega prvenstva, 
ki so jo v Šentvidu pri Stični na motokros progi v Dolini pod Kalom organizirali prizadevni člani AMD Šentvid pri Stični. Finalna dirka državnega prvenstva 
v motokrosu je okronala nove državne prvake, kar šest od osmih naslovov pa so letos osvojili člani AMD Šentvid pri Stični in MK Fire Group, ki delujejo v 
občini Ivančna Gorica.

Čeprav slovenski motokros doživlja 
preporod zlasti po zaslugi velikih 
uspehov Tima Gajserja, pa bo se-
zona 2017 ostala zaznamovana tudi 
po uspehih dolenjskih motokrosis-
tov, natančneje članov AMD Šent-
vid pri Stični in MK Fire Group iz 
Ivančne Gorice. Zadnja dirka sezone 
na domači progi je prinesla uspehe, 
ki so dokaz, kako dolga in uspešna 
je tradicija motokrosa v naši občini 
in njeni bližnji okolici. Brez dvoma 
ima za to zasluge avtomoto društvo 
iz Šentvida, ki goji dolgoletno tra-
dicijo organiziranja dirk. Letošnja 

prireditev pa je bila praznik tudi 
za organizatorje v AMD Šentvid pri 
Stični, saj letos mineva ravno 40 let 
od prve dirke v znameniti Cukarci, 
kakor domačini imenujejo progo v 
Dolini pod Kalom.
Nastop lanskoletnega svetovnega 
prvaka Tima Gajserja je še dodatno 
privabil številne ljubitelje motokro-
sa, domačini pa so zlasti stiskali pe-
sti za domače adute. Veliko pozor-
nosti je bil deležen Luka Kutnar (MK 
Fire Group), ki si je v letošnji sezoni 
privozil prvi, težko pričakovani na-
slov državnega prvaka in to v elitni 

kategoriji Open. V Cukarci je sicer 
moral priznati premoč Timu Gaj-
serju, ki pa je letos zaradi poškodbe 
izpustil del prvenstva in točke so 
se na koncu izšle v prid Kutnarju. Z 
zmago so se novega naslova držav-
nega prvaka veselili tudi štirje člani 
AMD Šentvid pri Stični; Jaka Peklaj 
(MX 65), Gal Hauptman (MX 85) in 
Jan Pancar (MX 2) in Borut Koščak 
(MX Veterani 40). Za Jaka, Gala in 
Boruta je to drugi naslov, za Jana že 
šesti. Do uspeha kariere je že pred 
zadnjo dirko prišel še en domačin 
v kategoriji MX 125 Matevž Robek 
(MK Fire Group).
Omeniti je potrebno še druge prav 
tako izvrstne rezultate. Žiga Gre-
benc iz Ivančne Gorice (MSK No-
tranjska) je bil drugi za Peklajem, na 
zmagovalni oder pa sta stopila tudi 
veterana Igor Pancar (AMD Šent-
vid pri Stični) in Andrej Rus (MK 
Fire Group). Ljubljančan v šentvi-
ških barvah Rok Virant je bil 8. (MX 
Open), Jan Hribar 6. (MX 2), prav 
tako pa 6. tudi veteran Bojan Gori-
šek (MX Veterani 50). 

Dirko si je kljub nekoliko muhaste-
mu vremenu ogledalo številno ob-
činstvo, ki je bilo zadovoljno nad 
celotnim dogajanjem, organizatorji 
so namreč, kljub daljšemu obdo-
bju dežja odlično pripravili progo 
in poskrbeli tudi za zanimivo spre-
mljevalno dogajanje. Na otvoritve-
ni svečanosti je tekmovalce in gle-
dalce nagovoril tudi župan Dušan 
Strnad, ki je vsem izrekel dobrodo-
šlico v naši občini ter tekmovalce 
pospremil na dirko s spodbudnimi 
besedami. AMD Šentvid pri Stični in 
ekipa Tima Gajserja GT243 sta tudi 
letos prepoznala stisko nekaterih v 
lokalnem okolju. Tako je društvo ob 
tej priložnosti predalo vrednostni 
bon družini Kutnar iz Temenice, Tim 
Gajser pa Porodnišnici Maribor - 
oddelek Perinatologija.

Generalka za Pokal narodov
Šentviška dirka pa je bila general-
ka za dirko vseh dirk v sezoni, t. i. 
Pokal narodov, ki se je teden dni po 
Šentvidu odvijal v Angliji, na njem 
pa sta slovenske barve zastopala 

Tim Gajser in član AMD Šentvid pri 
Stični Jan Pancar. Tretji član ekipe je 
bil Peter Irt. Selektor reprezentance 
Bogomir Gajser je že drugo leto za-
pored izbral v reprezentanco 17-le-
tnega Pancarja, ki ta čas velja za 
enega najbolj perspektivnih mladih 
motokrosistov v Sloveniji. Sloven-
ska ekipa se je po nekaj letih suše 
ponovno uvrstila v t. i. A finale in 
na koncu zasedla visoko 12. mesto. 
Točke, ki jih je privozil Sloveniji mla-
denič s Čateža pod Zaplazom, ki že 
od svojega 6. leta starosti domuje 
tudi na progi v Cukarci, so potrditev 
talenta in truda ter obet za prihaja-
jočo novo sezono. 

Matej Šteh 

Izjemen uspeh motokros dirkačev 
Moto kluba Fire Group Ivančna Gorica
Člani Moto kluba Fire Group smo se 
pred leti odločili, da poleg osnovne 
dejavnosti društva ustanovimo tudi 
motokros sekcijo, ki deluje pod 
okriljem matičnega kluba. Odlo-
čitev je bila prava, kajti že kmalu 
smo imeli člane v vseh kategorijah 
od najmlajših do veteranov. Tudi 
uspehi niso izostali. Kljub doseda-
njim odličnim rezultatom pa lahko 
rečemo, da je letošnje leto izjemno. 
Imamo namreč kar dva državna pr-
vaka. To sta Luka Kutnar v kategoriji 
MX Open in Matevž Robek v kate-
goriji MX 125. 
Uspehi obeh niso prišli čez noč. Po 
letih trdega dela je Luka lani osvojil 
priznanje za športnika leta občine 
Ivančna Gorica za osvojeno prvo 
mesto na državnem nivoju v kate-
goriji Crosscountry in 4. mesto v 
motokrosu, 14-letni Matevž pa je 
v letošnji sezoni osvojil že tretji na-
slov državnega prvaka v motokro-
su. Prvi naslov je osvojil v kategoriji 
do 50 ccm leta 2011, drugi naslov 
je osvojil lansko leto, v kategoriji do 
85 ccm in letos, kot najmlajši dir-
kač, v kategoriji do 125 ccm.
In kaj o Luki pravi mama Helena, ki 
ga najbolje pozna? 
»Leta 1936 je Lukov pradedek od-

peljal prvo dirko okrog Šentvida. 
Motokros sta vozila tudi Drago in 
Lojze Kovačič, kar nekaj kilometrov 
z motorjem pa je naredila tudi stara 
mama Jerica. Oče Robert bi dal vse 
za motokros, tu blizu pa je še najza-
služnejši trener za Lukov uspeh Jož-
ko Praznik. To povem zato, da boste 
razumeli, da nisem imela moči, da 
bi preprečila, da se Luka ukvarja s 
tem »nevarnim« športom.
Danes ne obžalujemo nobenega 
trenutka, čeprav je bilo veliko solz, 
različnih podtikanj, veliko prevo-
ženih kilometrov, veliko obiskov 
urgence, veliko delovnih vikendov, 
veliko smeha in druženja.
Vse to pa je bilo poplačano v nede-
ljo, 24. 9. 2017, ko je bilo dokončno 
potrjeno, da je Luka državni prvak. 
Ja, piše se zgodovina. Naše veselje 
je bilo nepopisno. Luka je obne-
mel, ko je videl vse svoje navijače v 
enakih majicah, ko so prišli navijat 
s traktorjem, ko se je mami Heleni 
čisto »odpulilo«. Res je, bilo je ne-
pozabno.
Na koncu pa bi se rada zahvali-
la Luku, da je zdržal vse pritiske in 
ostal preprost fant, celi moji družini 
ter mami Jerci za vztrajnost. Od srca 
hvala Jožkotu Prazniku, Gregorju 
Štepcu, Toniju Medvedu, ki so ver-
jeli v Luko od vseh začetkov. Hvala 
tudi zvestim navijačem, hvala tudi 
Jaki Selesu in Frenku Smerkolju«.
Matevž Robek se je že kot začetnik 
pokazal kot pravi talent in neustra-
šen voznik, kar pričajo dosedanji 
rezultati. O njegovi vrhunski pripra-
vljenosti priča dejstvo, da je lahko 
slavil že na predzadnji državni dirki, 
avgusta v Radizlu, saj je z osvojenim 
2. mestom nabral dovolj točk, da 
je postal absolutni državni prvak, 
tudi v primeru, da se zadnje dirke 
ne udeleži – kar se je na žalost tudi 
zgodilo, saj je zaradi bolezni zadnjo 

dirko moral izpustiti. Sam pravi: 
»Rezultata sem zelo vesel, z osvo-
jitvijo naslova državnega prvaka je 
moj trud poplačan in cilj za to sezo-
no dosežen. Rad bi se zahvalil celo-
tni ekipi, ki me podpira in spremlja 
na treningih in dirkah. Še pose-
bej, bi se rad zahvalil moji družini, 
Mihi Migliču in mehaniku Jožkotu 
Prazniku. Zahvala gre tudi mojim 
navijačem, ki me pridejo podpirat 
na dirke – brez njih zagotovo ne 
bi tako užival«. O načrtih po koncu 
sezone pa: » Kljub temu, da je dirk 
konec, se moji treningi in priprave 
za prihodnjo sezono niso zaključili. 
Čez zimo me čakajo treningi v fitne-
su, kjer bom opravljal kondicijsko 
pripravo in delal na moči. Druga 
sezona bo prav tako, če ne še bolj 
zahtevna, kot je bila letošnja, zato 
se moram nanjo dobro pripraviti.«

Na koncu lahko rečemo, da sta Luka 
in Matevž pravi dokaz, da se s trdim 
delom, predanostjo cilju, obilici 
talenta in podpore predvsem do-
mačih da doseči izjemne uspehe. 
Iskrene čestitke obema in vsem, ki 
so verjeli vanju.

Zvone Zupančič,
predsednik MK Fire Group

Po velikem uspehu košarkarske reprezentance 
začetek tekmovanja za mlajše kategorije
V mesecu septembru smo bili priča 
zgodovinskemu uspehu za slovenski 
šport, saj je naša košarkarska repre-
zentanca postala evropski prvak. Do-
sežek, ki mu v zgodovini slovenske dr-
žave ni para. Uspeh reprezentance je 
dal novega vetra v hrbet tudi slovenski 
klubski košarki, saj je in bo ta never-
jetni uspeh k ukvarjanju s košarko na 
kakršenkoli način pritegnil večje šte-
vilo športnih navdušencev, predvsem 
pa otrok, ki so v naših zlatih junakih 
prepoznali svoje idole. Tudi v Košar-
karskem klubu Ivančna Gorica se vese-
limo uspeha slovenske košarke, pred-
vsem pa dejstva, da je zanimanje za ta 
prelep šport tudi v naši občini precej 
v porastu in se treningov košarke v 
našem klubu udeležuje veliko število 
otrok. Žal smo bili ravno v času veli-
kega uspeha priča prestavitvi začetka 
tekmovanj pod okriljem Košarkarske 
zveze Slovenije za vse mlajše starostne 
kategorije, saj se je nenadejano zgodi-
la sodniška stavka, ki je bila posledica 
nesporazumov med sodniki in košar-
karsko zvezo. 
Po treh tednih zamude se bodo tek-
movanja s prihajajočim koncem tedna 
vendarle začela. Na parket bodo sto-
pile štiri selekcije našega mladinskega 
pogona, ki so v času pavze dodobra 
izpilile košarkarsko tehniko in se odlič-
no uigrale, zato se že veselimo prvega 
kola. Članska ekipa začne s tekmami 
šele v mesecu novembru. Letos se je 
ekipi pridružilo kar nekaj novih imen, 
ki dopolnjujejo jedro iz preteklih se-
zon, mesto v ekipi pa si je priborilo že 
kar nekaj doma vzgojenih mladincev. 
Konkurenca na treningu je tako velika, 
trener Ulčar pa bo tako imel kar nekaj 

sladkih skrbi, kako sestaviti dvanajste-
rico, ki bo v 4. SKL v svoji jubilejni 10. 
sezoni naskakovala sam vrh lige. 
VABIMO NOVE PRVAKE, DA SE PRI-
DRUŽIJO KOŠARKARSKIM TRENIN-
GOM
Šola košarke je namenjena vsem otro-
kom, ki želijo aktivno preživljati prosti 
čas, obenem pa se zabavati ob igranju 
najboljšega ekipnega športa, kjer se 
poleg fizičnih in miselnih sposobnosti 
razvija tudi čut za timsko delo. Šolo 
košarke izvajamo na treh lokacijah, in 
sicer v OŠ Šentvid pri Stični (vsak po-
nedeljek in torek od 14.30 do 15.30), 
v PŠ Zagradec (vsak torek in četrtek 
od 15.30 do 17.30) ter PŠ Višnja Gora 
(sreda od 16.00 do 17.30 ter petek od 
16.30 do 18.00).
OBVESTILO ZA STARŠE: Vpis opravite 
kar na enem od treningov pri naših 
trenerjih (Bojan Vaupotič - 041 402 
110, Žiga Erčulj - 040 880 775, Patrik 
Horvat - 068 669 288, Marjan Kralj 
031 734 993), zato nikar ne odlašajte 
in svojega nadobudneža čim prej pri-
peljite na trening. 
Lahko se prijavite tudi s poslanim ele-
ktronskim sporočilom na info@kki-
vancna.si. 
Dodatne informacije o vpisu in prijav-
nico pa lahko najdete tudi na spletni 
strani www.kkivancna.si, kjer si lahko 
natisnete prijavnico, in jo izpolnjeno 
prinesete na trening. Vse novice in 
ostale informacije o delovanju kluba 
pa lahko najdete tudi na naših Facebo-
ok in Twitter profilih.

Jernej Strnad,
Košarkarski klub Ivančna Gorica
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Telesna in duševna sprostitev in okrepitev človeka prinaša 
prednosti celotni družbi. Sproščen človek v delovnem oko-
lju ustvarja več in bolje. Vse več ljudi na svojem delovnem 
mestu sedi, težka fizična dela so nadomestili stroji, ki jih 
upravlja človek sede. Telesna aktivnost poveča odpornost 
organizma. Karate vadba pomaga pri izgorevanju kalorij, 
zato je dobra za ohranitev telesne teže. Istočasno pa naredi 
um buden, oster in razvija  bistroumno opažanje. Človek 
z vadbo postane odpornejši, zato je manjša verjetnost, da 
zboli in če že zboli, je čas zdravljenja krajši. Karate je pri-
meren za vse starostne skupine. Dosežki posameznika niso 
selektivni v smislu uvrstitve v izbrano vrsto, ki je omejena 
na najboljše. Karate je priložnost, da mladi postanejo zasvo-
jeni s športom, ki ne pušča negativnih posledic. Spodbuja 
socialno zdravje, kar pomeni, da smo sami srečni in da osre-
čujemo druge. Pomeni, da smo sposobni navezovati stike 
z drugimi ljudmi, se z njimi sporazumevati in prevzemati 
odgovornost za svoja dejanja. Skozi treninge se mladi na-
učijo: samostojnosti, odgovornosti, discipline, samozavesti, 
sodelovanja, skupinskega dela in vztrajnosti. Spoprimejo pa 
se s strahom, porazom, neuspehom, bojazljivostjo, agresiv-
nostjo, trmo … Tako jih metode treninga z delom na sebi 
pripeljejo do želenega cilja.

Za tiste, ki manj časa, pa 
organiziramo DVOME-
SEČNI  TEČAJ  SAMOO-
BRAMBE (nad 16 let).
Cilj našega šolanja je, 
da vas naučimo tehnik, 
s katerimi se obranite v 
slučaju napada, da bo-
ste odvrnili napadalca ali 
se obranili pred nekom, 
ki grozi vaši osebnosti 
in varnosti. Že samo po-
znavanje dobrih, čeprav 
osnovnih tehnik, vas 
lahko nekega dne ob-
varuje nevšečnosti. Na 
tečaju boste pridobili na 
kondiciji, istočasno se 
boste naučili  reševati iz 
zapletenih situacij, bodisi 
padca na poledeneli cesti 

ali  nezaželenega prijema,  izgubili kak odvečni kilogram, se 
seznanili s pravilnim dihanjem in popravili držo.  
Nudimo vam dvomesečni tečaj osnovne samoobrambe in 
nadaljevalni tečaj samoobrambe (za vse, ki imate opravljen 
osnovni tečaj). Samoobramba se izvaja po tematskih sklo-
pih, od pasivnih do aktivnih obramb, ter glede na psihofizič-
no sposobnost tečajnikov (moški, ženske, starostniki). 

K vpisu v začetniške in nadaljevalne tečaje SANKUKAI KA-
RATEJA vabimo vse, ki vas zanima ta prečudovita veščina 
kjer ni starostnih  omejitev. Potreben je le začeten pogum, 
želja in veselje do gibanja. Treningi  so prilagojeni posa-
mezni starostni kategoriji in so primerni za moški in seve-
da tudi ženski del populacije. 
Treningi potekajo v skupinah: 
• cicibanov (5-7 let) - 1x tedensko (OŠ Stična v Ivančni 

Gorici , PŠ Zagradec)
• otrok (7-14 let) -2-3x tedensko (OŠ Stična v Ivančni Go-

rici, OŠ Šentvid, PŠ Zagradec) 
• mladine (14-18 let)- 2-4x tedensko (OŠ Stična v Ivančni 

Gorici)                  
• članov (od 18 let dalje) - 2-3x tedensko (OŠ Stična v 

Ivančni Gorici)                  

• veteranov (nad 40 let) - 1-2x tedensko  (OŠ Ivančna Go-
rica)                  

• dvomesečni tečaj samoobrambe 1x tedensko  (OŠ 
Ivančna Gorica)                  

Karate klub Ivančna Gorica je bil ustanovljen daljnega leta 
1977, tako da smo letos praznovali 40-letnico delovanja 
kluba. Spomnim se prvega vpisa in prvega treninga, ki je 
potekal le v skupini odraslih, saj je takrat prevladovalo mi-
šljenje, da je karate prenevaren šport za otroke.  Večina lju-
di je imelo takrat negativno mnenje o karateju, saj jih je bilo 
strah, da bi posamezniki to pridobljeno znanje izrabljali za 
uspešnejše pretepanje in ustrahovanje okolice. Ti strahovi 
so bili odveč, saj v vseh letih delovanja, predvsem po zaslugi 
trenerskega kadra, nismo vzgojili pretepačev in nasilnežev, 
temveč ljudi, ki so skozi trening karateja izboljšali svojo sa-
mopodobo in psihofizične sposobnosti. Borilne veščine so 
bile zelo dolgo privilegij moških, v našem klubu smo ženske 
vključili v trening že prvo leto. Ženskam, ki jim redna vadba 
borilnih športov poleg zabave in ohranjanja lepega telesa, 
pomeni tudi možnost učinkovite samoobrambe. Že leta 
1982 smo organizirali prvi trening tudi za otroke. Vsekakor 
je bil za takratne trenerje in demonstratorje kluba velik iz-
ziv prilagoditi metode treniranja najmlajšim. Po tolikih letih 
delovanja lahko trdimo, da je to šport za otroke, saj se prav 
skozi trening otroci srečajo z borilnimi gibi, padci, prema-
govanjem lastnih omejitev ter samodisciplino, ki je še kako 
pomembna pri izgradnji celostne osebnosti otrok. Izkazalo 
se je, da je karate pomembna terapija za vse hiperaktivne 
otroke, saj zahteva disciplino in poslušnost, obenem pa ve-
čjo aktivnost telesa. Vseskozi pa je pri delu z najmlajšimi 
velik poudarek na vzgoji in korektivni gimnastiki, ki vpliva 
na lepšo in pravilnejšo držo telesa.
Vsi treningi se od samega začetka odvijajo pod vodstvom iz-
kušenih trenerjev z licenco SKZS, pod vodstvom tehničnega 
mentorja Vlada Paradižnika – 5 dan.
  

Slika iz predstavitve karateja osnovnošolcem v septembru 
2017: Dario in Luka

Vpis poteka v telovadnicah:  
- OŠ Stična, Cesta občine Hirschaid 1, Ivančna Gorica - ob 
torkih in četrtkih ob 18.00
- OŠ Stična, Cesta občine Hirschaid 1; Ivančna Gorica - ob 
sredah ob 17. 00- cicibani.
- OŠ Ferda Vesela Šentvid pri Stični - sreda in petek ob 14
.00.                             
- PŠ Zagradec - torek in četrtek ob 18.00.                                                         

Vse dodatne informacije dobite na naši internetni strani: 
http://www.sankukai-karate.info/

Jože Kastelic 2. DAN, trener SANKUKAI KARATEJA

Trener svetuje

Na smučišče nikar brez 
predhodne fizične priprave!
V prejšnji številki Klasja smo omenili pomen vadbe moči pri tekačih. Glede 
na to, da smo že konkretno vstopili v jesen in da se približuje zima, name-
nimo nekaj besed še vajam za pripravo na smučanje ali deskanje. 
Če izvzamemo padce in slabo opremo, največ smučarskih poškodb nastane 
zaradi slabe fizične priprave, ker ljudje »iz pisarne stopijo na smučišče«. 
Poskrbimo, da bomo že pred prvim obiskom smučišča v dovolj dobri formi 
za izbran šport. Opisanih je samo nekaj vaj, ki jih je pametno izvajati kot 
pripravo na smučanje, za katere ne potrebujete specialnih rekvizitov in jih 
lahko opravite kjerkoli. Če se držimo pravila, da naj bi vaje izvajali cca. 6 te-
dnov vsaj 3x na teden, bo razlika vsekakor očitna. Vaje na treningu ciklično 
ponavljamo cca. 15 - 20 minut, vsak teden pa lahko (glede na napredek in 
sposobnosti) trening podaljšamo za 5 minut. Za vse razlage, video napotke 
in demonstracije vaj, me lahko kontaktirate na elektronski naslov ali se 
osebno oglasite v Fitnes studiu Energy.

SMUČARSKA PREŽA
Osnovna izvedba: postavimo se 
v globoko smučarsko prežo, kot 
bi vozili smuk. Stegna naj bodo 
vzporedno s tlemi, roke pa pred 
telesom, ne uporabljajte jih za 
naslanjanje. Položaj zadržimo 
vsaj 30 sekund, vsak naslednji 
trening pa ta čas podaljšujemo.

Lažja izvedba: preža naj bo višja.
Težja izvedba: v roke vzamemo breme, ki nam še dodatno oteži vajo.

LATERALNI PRESKOKI
Osnovna izvedba: na tla si nari-
šemo črto, postavimo se v rahlo 
prežo in sonožno preskakujemo 
črto. Pazimo, da se odrivamo in 
pristajamo sonožno. Izvedemo 
2x po 12 do 15 preskokov, z vme-
snim odmorom 30 sekund.
Lažja izvedba: črto preskakujemo 

z eno nogo.
Težja izvedba: namesto črte sonožno preskakujemo klopco/oviro.

ZASUKI TRUPA SEDE
Osnovna izvedba: usedemo se na 
tla s pokrčenimi nogami, z ravnim 
hrbtom se nagnemo dovolj na-
zaj, da začutimo stisk trebušnih 
mišic. Zasukamo zgornji del tako, 
kot bi želeli na tla ob bok odloži-
ti breme, enako preko stegen in 
kolen na drugo stran. Poskrbimo 
za raven hrbet in zasuke preko osi 
hrbtenice levo-desno v zgornjem 

delu. Breme izberemo tako težko, da lahko opravimo po 12 do 15 zasukov 
na vsako stran.
Lažja izvedba: vajo izvajamo brez bremena.
Težja izvedba: dvignemo stopala in jih med izvajanjem vaje držimo v zraku 
(med zasuki še držimo ravnotežje), lahko izberemo tudi težje breme, s tem 
bomo krepili še mišice rok in ramen.

POČEPI Z DVIGOM NAD GLAVO
Osnovna izvedba: izberemo si ta-
kšno breme, ki ga lahko vsaj 10x 
dvignemo nad glavo brez pomoči 
nog. V pokončni drži ga zadrži-
mo v višini prsnega koša. V tem 
položaju se spustimo v počep, 
pri dvigu s počepa pa aktiviramo 
tudi mišice rok, da dvignemo bre-
me s prsnega koša z iztegnjenimi 
rokami nad glavo. Gibanje skoor-
diniramo v tekoče ponovitve dvi-

ganja in spuščanja. S pomočjo nog vsaj 12x dvignemo breme nad glavo.
Lažja izvedba: izberemo lažje breme in vajo izvajamo brez dvigov nad glavo 
ali pa brez bremena med počepanjem dvigujemo nad glavo samo roke.
Težja izvedba: izberemo težje breme ali vajo izvajamo tako, da imamo ves 
čas nad glavo iztegnjene roke.
Verjamem, da imate tudi vi kakšno vprašanje ali potrebujete razlago. Va-
bim vas, da jih pošljete na uredništvo Klasja (urednistvo@klasje.net) ali 
direktno na moj naslov (matej.dremelj@gmail.com), kjer vam bom z vese-
ljem odgovoril. Če bo odgovor lahko pomagal še komu, ga bomo objavili v 
Klasju, vi pa boste seveda ostali anonimni. Vabljeni k sodelovanju.

Matej Dremelj, prof. šp. vzg., mentor in trener fitnesa pri FZS,
vodja Fitnes studia Energy Ivančna Gorica

Namizni tenis na Krki
Na medobčinskem tekmovanju v igri parov na Krki sta 
se v kategoriji veteranov nad 50 let najbolje odrezala 
igralca ŠD Krke Kozinc in Globokar, ki sta osvojila prvo 
mesto. V absolutni kategoriji sta do zmage prišla Mla-
kar in Vokal. Na tekmi za prvo mesto sta Omahen in 
Smrekar že vodila z 2:0 v nizih, a na koncu popustila in 
z izidom 2:3 priznala premoč Mlakarju in Vokalu. Tretje 
mesto sta osvojila Kuhelj in Lampret.
V medobčinski ligi je v prvem krogu jesenskega dela 
prva ekipa KGG Krka premagala drugo z rezultatom 7:3. 
Najzaslužnejša za zmago sta Omahen in Mali, svoje pa 
je dodal tudi kapetan Kozinc z zmago v parih. Pri drugi 
ekipi Kuhelj ni imel ravno svojega dne, za nameček pa 
je nekoliko presenetljivo še Mlakar izgubil z Omahnom. 
V drugem krogu je prva ekipa KGG Krka kljub odsotno-
sti kapetana Kozinca odšla na gostovanje v Velike La-
šče. Še s to zmago je Krka I le utrdila prvo mesto na le-
stvici medobčinske lige, druga je Krka II s tekmo manj, 
tretji pa so Laščani. 
V Ljubljanski ligi bomo nastopili s tremi nekoliko spre-
menjenimi ekipami. Po odhodu Bojana Kuhlja iz druge 

ekipe v Stično je nastalo vrzel zapolnil Omahen, prvi 
ekipi pa se je pridružil Aleš Smrekar iz Lašč. V peti ligi 
bo ekipo veteranov vodil Jože Kozinc. Za uvod v to tek-
movanje pa smo na Krki imeli čast organizirati uvodni 
turnir. Zmagala je najboljša ekipa lige Mušketirji, pred 
Krko 1 in presenečenjem turnirja Krko 3 v postavi Ko-
zinc Mestnik.

Igralci zmagovalnih ekip na uvodnem turnirju
Bojan Vokal, ŠD Krka

SANKUKAI KARATE
KLUB Ivančna Gorica

Že 40 let spodbujamo mlade in 
manj mlade k telesni aktivnosti
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ZAHVALA
Ob smrti očeta, dedija in pradedija

FELIKSA PEČJAKA
(1949-2017)
z Vrhpolja pri Šentvidu 18

se zahvaljujemo Občini Ivančna Gorica, Pogrebnim storitvam Perpar, župniku Juriju Zadniku, DSO Loški Potok, CSD Grosu-
plje ter njegovim sošolkam in sošolcem.

Sinova Robert in Feliks, 
ter hči Melita z družinami

Dolg je lahko nepopisan list,
vendar ko ga začneš popisovati,
lahko prehitro zmanjka črnila,
kot lahko prehitro preide trenutek, 
ko zadnjič zabije srce.
pa vendar to ni konec,
je šele začetek prelepega spomina 
na vse, kar je bilo …

ZAHVALA
FRANC HOČEVAR
18. 6. 1951–31. 7. 2017

Iskrena hvala vsem sorodnikom, prijateljem, sosedom 
in znancem za izrečeno sožalje, za prelepe rože, sveče 
in namenjen poklon. Za bolečino, ki ste jo delili z nami, 
za težke trenutke, ki smo jih lahko prebili z vami. Vsaka 
poklonjena beseda se je dotaknila našega srca.
Hvala gospodu župniku Florjanu Božnarju za organizira-
no zadnje slovo in ambruškim pevcem, ki so peli prele-
po. Hvala gasilcem za častni poklon, zelo smo bili po-
nosni, še bolj bi bil on. Hvala za vse prelepe govore, saj 
segli so globoko nam v srce in hkrati spomnili so nas na 
to, kako radi smo ga imeli močno.
Hvala … Še enkrat hvala VSEM.

Robert z družino

Tiho teče našega življenja reka,
tiho teče solza lepega spomina,
umre srce, a ostane bolečina
v srcu dragega in večnega spomi-
na.

ZAHVALA
V 75. letu nas je zapustila naša draga mami

MARIJA PEVEC
(1942–2017)

po domače Rogleva Minka iz Velikega Gabra

Iz srca se zahvaljujemo sorodnikom, sosedom, prija-
teljem in znancem za vsak stisk roke, besede, tolažbe, 
podarjeno cvetje in sveče, mašne namene in potrebe 
cerkve.
Hvala PGD Veliki Gaber in ostalim društvom za sprem-
stvo k zadnjemu počitku, pevcem Prijatelji za sočutno 
odpete pesmi, gos. župniku Janezu Jeromnu za lepo 
opravljen pogrebni obred, govornikoma Luciji in Jožetu 
za ganljive besede slovesa, izvajalcu Tišine, cvetličarki 
Jani Žurga in Pogrebni službi Janez Perpar za pomoč pri 
organizaciji pogreba.
Hvala sodelavcem Elvez d. o. o. Višnja Gora, delavkam 
Mercator iz Ivančne Gorice in vsem, ki ste jo radi obiskali 
v času njene bolezni v Domu starejših občanov Trebnje.
Lepa hvala tudi vsem tistim, ki vas nismo imenovali, pa 
ste nam kakor koli pomagali.

Žalujoči vsi njeni

Zdaj se spočij, izmučeno srce,
zdaj se spočijte, zdelane roke.
Zaprte so utrujene oči,
le drobna lučka še brli.

ZAHVALA
V 84. letu starosti nas je zapustil

VINCENC ŠEPEC
17. 2. 1934 – 18. 9. 2017

iz Šentjurja 6, Šentvid pri Stični

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, 
prijateljem in znancem, ki ste darovali sveče, prispevali 
za sv. maše in ga pospremili na njegovi zadnji poti.
Srčna hvala Jožetu Lavrihu za nesebično pomoč.
Hvala pogrebnemu zavodu Perpar, trobentaču za zaigra-
no Tišino in župniku za vse obiske na domu ter darovano 
pogrebno svečanost.

Vinko, naj ti sveti večna luč.

Vsi tvoji

Vaša pot do zdravega nasmeha.Vaša pot do zdravega nasmeha.
Franci Hočevar,
dr. dent. med.

Zobozdravstvena
ordinacija Dentalis

Na novi lokaciji v Novem mestu - Kočevarjeva ulica 2.

082 051 151
041 303 444

info@dentalis.si
narocanje@dentalis.si

www.dentalis.si
/dentalisnovomesto

brezplačen pregled
in posvet

celostna rentgenska
diagnostika

celosten pristop k zdravju
zob in ustne votline

CENIK OGLASOV IN POGOJI OGLAŠEVANJA V 
OBČINSKEM GLASILU KLASJE 

KOMERCIALNI OGLASI:

VELIKOST OGLASA                   CENA (EUR)
(glede na format časopisa A3)                            brez DDV               
cela stran 271 x 374 mm   440,66
polovica strani 271 x 184 mm  276,33
četrtina strani  160 x 155 mm  144,46
osmina strani  106 x 150 ali 161 x 95 mm  106,03
šestnajstina strani 106 x 70 ali 51 x 140 mm 61,05
»vizitka« 51 mm x 35 mm   31,51
NASLOVNICA* 65 x 31 mm   63,02
 * Oglasni prostor na naslovnici je omejen in je na razpolago do za-
kupa. 

1. Za večkratno oglaševanje se naročniku prizna popust. Za 
prvo objavo velja osnovna cena, vsaka nadaljnja objava 
oglasa je cenejša za 5 % od osnovne cene, do največ 30 %. 
Za 6 ali več objav se avtomatično upošteva 30 % popust pri 
vsaki objavi. 

2. Oglaševalec mora pred objavo posredovati podpisano in ži-
gosano naročilnico, iz katere je razvidno število objav in di-
menzije oglasa. Podlaga za izstavitev računa je naročilnica, v 
primeru naročila šest oz. več objav pa se sklene pogodba o 
oglaševanju.

3. Uredništvo si pridržuje pravico do prilagajanja dimenzij 
oglasov, ker včasih to zahteva tehnična izvedba postavitve 
člankov in oglasov v časopisu.

 
4. Izdelane oglase sprejemamo v digitalni obliki, bodisi po ele-

ktronski pošti ali na ostalih digitalnih nosilcih (CD, USB …).
5. Informacije: (01) 781 21 30, urednistvo@klasje.net

MALI OGLASI:
Mali oglasi so brezplačni in so namenjeni le fizičnim osebam. 
Uredništvo si pridržuje pravico skrajšanja malega oglasa in 
spremembe teksta brez obvestila naročnika, če je to zaradi 
prostorske omejenosti potrebno. Pridržuje si pravico, da zaradi 
zakonskih obveznosti ne objavi oglasov, ki oglašujejo storitvene 
dejavnosti. 

ZAHVALE:
Fizične osebe lahko objavijo zahvalo ob smrti svojcev, velikosti 
cca. 100 cm². Zahvala lahko obsega največ 100 besed (cca. 600 
znakov) + fotografija. Cena je 13,77 EUR + DDV. Zahvala se lahko 
odda in plača v sprejemni pisarni občine ali po elektronski pošti.

Tehnični podatki:
Naklada: 6.150 izvodov, časopis prejemajo vsa gospodinjstva v 
občini Ivančna Gorica brezplačno
Format: A3, prepognjen na A4
Tisk: barvni
Izid: do 10 številk letno
Rok za oddajo materialov: po dogovoru
Ivančna Gorica, oktober 2017
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Kdor ga zmore, je od sile  
KVIZ, KI SKUŠA BITI MALCE HUDOMUŠEN

1. Kolikšna je praviloma življenj-
ska doba slušnega aparata:
     a) deset let
     b) osem let
     c) šest let

2. Kadar nas namerava pes ugri-
zniti, ima rep:
    a) povešen
    b) dvignjen
    c) valovit

3. Označi les, ki najdlje kljubuje 
času!
     a) leskovina
     b) lipovina
     c) hrastovina

4. Koliko zvezd je v ozvezdju Ve-
likega voza, če je eno kolo sne-
to?
     a) šest
     b) sedem
     c) osem

5. Poišči besedo, ki nima dvoj-
nega pomena!
    a) mesec
    b) prst
    c) gora

6. Kje je domovina plesa »po-
čučke«?
    a) na Kitajskem
    b) v Rusiji
    c) v Braziliji

7. Kam so padali udarci, ki jih je 
humano višnjansko sodišče pri-
sodilo kozlu Liscu? 
    a) po grbi
    b) po senceh
    c) po senci

8. Kateri tolovaj je največkrat 
ušel policiji?
    a) Mataj
    b) Cefizelj
    c) Brdavs

9. Zapiši ime gore, ki je politično 
samostojna! 

............................................…
    
10. Katero ime so pri krstu dali 
dvakrat upodobljenemu moži-
cu?
a) Čarli
b) Korli
c) Maksi 

Hudomušnice
         »Ima zdravilo, ki ste mi ga predpisali, kaj nezaželenih stranskih učinkov?« vpraša 

Janez zdravnika, ki mu je odobril teden dni bolniškega dopusta.
          »Enega ima zanesljivo,« odkrito prizna doktor, »ni zdravila brez stranskega učinka.«
          »Kako pa se lahko pokaže?,« je Janez prestrašen.
          »Tako, da boste morali čez teden dni spet delat.«

         Mlada žena je povsem obupana: »Lojze, pred poroko si mi zagotavljal, da sem 
sonce tvojega življenja, sedaj pa me komaj opaziš in stalno sediš v gostilni!«

        »Draga moja, to je povsem naraven pojav – na soncu vendar postaneš žejen.«

         Branko pride na obisk k Jurčku in se pohvali: »Včeraj sem dobil sestrico.« Bilo je 
zelo preprosto, priletela je štorklja in jo skozi dimnik spustila v hišo.«

        »Upam, da jo dobim tudi jaz,«, z malce zavisti pripomni Jurček.
        »Nemogoče,« odvrne Branko, »pri vas je daljinsko ogrevanje in nimate dimnika.«

          Popotnik pride prvič v pristanišče in vidi ladjo z veliko rdečo črto, ki je določala 
ugrez pri polni obremenitvi. »Zakaj ima ladja tole rdečo črto,« vpraša kapitana, 
slonečega na ladijski ograji. 

        »Nekoč smo pluli skozi Rdeče morje, pa je na trupu ostalo nekaj barve,« odgovori 
mornar.

         Popotnik je uvidel, da se kapitan norčuje, zato mu ni ostal dolžan: »Zanimivo, zani-
mivo; le tega ne razumem, zakaj ste tedaj tudi vaš nos tiščali v vodo.« 

        Novopečeni pisatelj prinese knjigotržcu svoje knjige v prodajo. Ker literat še ni bil 
uveljavljen, mu je trgovec namesto denarja dal  ceneno uro. Že čez nekaj dni pride 
pisatelj nazaj in se pritoži: 

       »Gospod trgovec, ura ne gre.« Trgovec pa nazaj: »Vaše knjige tudi ne!« 
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Stara »novica« s podobo 

Razvaline starega gradu v Višnji gori
Od XII. do XVI. stoletja sedež višnjegorskih gospodov

Ilustrirani Slovenec, 10. julij 1927

Komentar: Članek je izšel pred devetdesetimi leti. V primerjavi z da-
našnjim stanjem je očitno, da je zidovje dosti bolj načeto.                                                                                                                                     

Leopold Sever

Materi v spomin
DARINKA VIDIC

Gledam sliko iz otroštva,
ko si mati še živela,

pestovala me v naročju,
 kakor angel si se zdela.

Prazna je ostala hiša,
otroci smo od doma šli,

 polkna zdavnaj so zbledela,
le veter v njih še šelesti.

Drobne gavtrože rdeče,
 na tvojem vrtu kdaj dobim,

cvet z ljubeznijo utrgam,
z njim tvojo sliko krasim.

Včasih v sanjah se prikažeš,
morda zato, da spomniš me,

da čeprav te ni med nami,
ljubezni moč nikdar ne umre.

Iz zakladnice naših 
domačij
Naši stari so bi pridni in so za preživetje delali različne stvari. To je še sreča, 
sicer bi za našo narodopisno rubriko že zdavnaj zmanjkalo tvarine. Tako pa 
se še zmeraj najde kaj zanimivega iz njihovega početja. Gotovo vas je kaj, 
ki boste prepoznali preprosto napravo, prikazano na priobčeni podobi. Po-
vem naj le, da je pripomoček povezan s predelavo lesa in da ima več imen. 
Kot je že tretje desetletje v navadi, sporočite vse kar veste o tej klopci s pri-
trjenim rezilom. Nestrpno pričakujoč odgovorov, vas prijazno pozdravljam.

Leopold Sever

Paberkovanje obledelih sledi iz  
1. svetovne vojne
Avstrijska vojaška komanda se je 
bala demoralizacije v zaledju, zato 
so pisma strogo cenzurirali. 
Manjše »prestopke« v pismih so 
enostavno izbrisali, večjim pa so 
sledile kazenske sankcije. Zato 
so vojaki pisali domov le običaj-
ne stvari, ki niso kazale stvarne-
ga stanja. Včasih je kdo kakšno 
pismo komu pritihotapil, ko je 
odšel na dopust, čeprav je bilo to 
jako nevarno početje. Dopustniki 
so bili tudi doma zavezani strogi 
molčečnosti o vseh vojaških skriv-
nostih.
Na podobi vidimo razglednico, ki 
jo je svoji  ženi Micki pred sto leti 
iz Sarajeva poslal Andrej Pirnat v 
Višnjo Goro. Andrej je bil šarža – 
narednik (Feldwebel) avstrijske 
vojske. Služil je pri trdnjavski stra-
ži (Festungkompani). 
Takole piše svoji ženi: »Draga 
Mici.Ali dobiš moje karte in pi-
sma, katere sem ti poslal? Jaz ne 
dobim nobenega odgovora. Meni 
gre zdaj dobro, smo v vojašnici. Tu 
ti pošiljam moje kolege. Piši mi na 
ta naslov. Drugače ne dobim nič.                           
Zaenkrat sem še zdrav, hvala 
bogu. Pozdravljam tudi druge do-
mače.
Andrej Pirnat. Festungkompanie 
I. B H 3 Filippovičlager Sarajevo.« 

Prednja stran razglednice z Andrejevimi Krigskammeradi. Sedi spredaj. Bil 
je visok človek – menda okoli dveh metrov, kar je bilo tiste čase redek pri-
mer. Razen častnika, ki je pokrit z avstrijsko šiltovko, vsi drugi nosijo rdeče 
turške fese.

Zadnja stran razglednice z Andrejevim sporočilom. Takoj opazimo, da je 
vsebina povsem »sprejemljiva«. Vojaki imajo noge povite z ovojkami (»ko-
mašnami«). 

Pomagajmo jih prepoznati
Vse manj in manj je ljudi, ki lahko prepoznajo osebe na starih, bolje rečeno 
na starejših črno-belih fotografijah. Ljudje imamo namreč neljubo navado, 
da na zadnjih straneh posnetkov ne zapišemo osnovnih podatkov, hočeš, 
saj vse dobro poznam. Z leti že sami lahko marsikaj pozabimo, s prehodom 
fotografskega arhiva na naslednike, pa ostane slikovno gradivo neprepo-
znano in zato skoraj neuporabno. V prihajajoči zimski dobi, ko bo več časa, 
odprimo stare škatle, preglejmo vsebino in prepoznano fotografsko gradi-
vo dopolnimo s podatki. Poleg prepoznanih oseb je dobro dodati še čas, 
kraj in priliko, ob kateri je posnetek nastal. Če na posnetku ni »uradnega« 
zapisa o fotografu, ni odveč dodati tudi tega podatka. V primeru, da o čem 
nismo povsem prepričani, ob zapisu postavimo (?). Pri prepoznavanju se 
lahko posvetujemo z drugimi člani družine, s sorodniki in starejšimi okoli-
čani. Ob »obdelavi« svojega dokaj obsežnega fotografskega arhiva se zelo 
razveselim, če naletim na posnetek s podatki. Tudi vi pričakujte hvaležnost 
večine svojih naslednikov, če bodo naleteli na obdelano fototeko. Prošnja 
in nasvet sta namenjena vsem, ki jim je kaj do ohranitve spomina na pred-
nike in s tem na vso slovensko srenjo. Veseli bomo kajpak tudi sodelovanja 
v pričujočem kotičku našega časnika. 
Današnjo slikovno poizvedbo predstavlja fotografija, ki je zelo verjetno 
nastala na ozemlju naše občine. Po oblačilih in vozilu sklepam, da je bila 
posneta v letih po drugi svetovni vojni, zato bi jo utegnilo prepoznati več 
bralcev in nas o tem obvestilo. Hvala vsem za dosedanje sodelovanje. Ne-
kaj že prejetih prepoznav bomo objavili v prihodnjih izdajah.

Leopold Sever

Stara »novička«
Truplo svetega Frančiška Ks. so fotografirali
»Na ukaz svete stolice so fotografirali truplo sv. Frančiška Ksaverija. Ka-
kor znano je veliki misijonar umrl leta 1552. Fotografi so izjavili, da ima 
njegov obraz močno naraven videz in da je podoben staremu lesenemu 
kipu. Relikvijo bodo spet fotografirali leta 1942.«
Slovenec, 15. XII. 1940 
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215. rekord:  
Poganjek kot jara kača
Vsi poznamo reklo o debelem 
krompirju, o njegovih poganjkih 
pa nihče nič ne reče. E, pa so tudi 
ti vredni pozornosti, vredni celo 
rekorda Klasjevega ranga. Takega 
sta na svojem krompirju opazila 
zakonca Ana in Nace Kastelic iz 
Pungarta v temeniškem okrožju. 
Ana je gomolje pripravljala za go-
spodinjske potrebe in ugotovila, 
da enemu izmed poganjkov kar ni 
konca; meter je pokazal celih 192 
centimetrov. Nazadnje ji je bilo 
kar žal, da je kal odtrgala, saj bi v 
prihodnjih dneh zagotovo zrasel 
na »dvometraša«. Kaj je krompir-
ček tako gnalo v rast? Krompirjevi 
gomolji so po naravi preobražena 
stebla, ki jih razmnoževalni nagon 
sili k svetlobi, potrebi za novo ži-
vljenje. Tale se je še posebej po-
trudil in zato prišel v »cajtenge«. 
Glorija gre kajpak gospodinji Ani, 
ki je prepoznala izjemnost pojava. Ker je pri predelavi sodeloval tudi 
Ignacij, nekaj slave pripade tudi njemu. Obema čestitamo po dolgem 
in počez, pa še na okroglo.

Leopold Sever

Na mojo prošnjo sta zakonca družno dvignila rekordni kal. 
V slogi je moč.

Acervanški (ivanški) miljniki
Zadnjič smo ugotovili, da sem »najnovejši« ivanški miljnik našel v treh kosih, ki so ležali 
na različnih krajih.  Pri iskanju posameznih sestavin mi je pomagala pokojna Minka z 
Rogovile. Seveda sem se precej lotil reševanja. Na mojo Lado sem pripel prikolico in s 
pomočjo soseda Albina in  sina Nejca, spravil posamezne kose na moje dvorišče na re-
stavriranje in preiskavo. S posebno osvetlitvijo sem dognal, da je rimski obcestnik svoje 
čase imel neka pisna znamenja, ki pa so bila zaradi delovanja naravnih sil (predvsem 
atmosferilij) in človeških posegov povsem neprepoznavna.  Kot sem že zapisal, sem o 
najdbi poročal tudi v Slovencu in o vsem obvestil zavod za spomeniško varstvo.

Kako si je bil Jaka mir zagotovil
Bohov  Jaka je bil že v zrelih le-
tih, ko so ga v prvi vojni poklicali 
branit cesarstvo. Doma je pustil 
ženo in nekaj otrok. Kako so se 
imeli dotlej, ni poročil. Posebne-
ga sožitja – po vsem, kar je sledi-
lo - ni moglo biti. Jaka je preživel 
več italijanskih ofenziv in mnogo 
vojakov je doletela bridka smrt. 
Preživeli so na bataljonsko ko-
mando pogosto vlagali prošnje 
za dopust  in bili tu in tam usliša-
ni. Po vrnitvi jih je bilo eno samo 
vzdihovanje: »Jej, kako nezasliša-
no hitro je minilo tistih trideset 
dni v miru!« 
Jaka je, za čuda, šele po dveh le-
tih prvič zaprosil za »urlaub« in 
ga tudi dobil. Celo mesec in pol 
so mu odobrili, ker toliko časa 
ni sitnaril. Toda po dveh tednih 
je bil spet nazaj in se javil na ko-
mando. »Si znorel?« so se čudili 
tovariši. Jaka je nekaj časa men-
cal, nato pa pojasnil: »Veste, 
moja baba je tako žleht, da imam 
več miru na fronti kot doma.«                                                                                                               

Ves divizijski štab si je prišel 
ogledat junaka, ki se bolj boji 
svoje babe kot oboroženih Lahov 
in mu pripeli srebrno kolajno.  
Pravili so, da je Jaka kot ranjenec 
dočakal razpad in potem živel v 

ljubem miru. Po vojni je namreč 
dobival primerno invalidnino in 
bil zategadelj povsem neodvisen 
od svoje »žleht babe«.

Leopold Sever

Nostalgija Klasjevega 
Poldeta

Klasjev Polde vidno peša. Ondan je 
skrušeno sedel pred kočo in v rokah 
držal fotografijo. Ko me je zagledal, je 
précej začel: »Jej, kje so tisti časi, ko 
smo pri lepem spolu vzbujali vsaj ne-
kaj pozornosti, sedaj pa se za moško 
srenjo moje generacije ozirajo le še 
krave. Posebej prijazna je simentalka 
iz sosedove črede. Kadar grem mimo 
pašnika, vedno priteče do obore in 
zre za menoj. Ima velike sanjave oči, 
lepo ukrivljene rožičke in elegantne 
nožice. Očitno je samovšečna, saj nosi 
v ušesih rumene uhane. Le gobec ima 
za naše predstave o lepoti nekoliko 
preobilen. Sicer pa imamo tudi ljudje 
včasih ta del telesa malce prevelik in 
z njim otresamo po dolgem in počez. 
Kaj hočemo, svet je sorten.« 

Leopold Sever

Transport srednjega kamna izpred Kranjčanove hiše 
na Rogovili, maja 1992. Desno stojijo Jože Hrovat, 
Albin Ostanek in Minka Zupančič Kranjčanova. Levo 
sem jaz, pobudnik in vodja akcije. Foto Nejc Sever.

Doma je na posebnem podiju  sledil natančen pregled in 
čiščenje. 

Srednji kos je bilo treba previdno spuščati po strmini iz Fedranove hoste. Na sliki sta Nejc 
Sever in Albin Ostanek iz Ivančne Gorice.

Gomolj niti ni tak »kerlc«; se je 
pač izčrpal, ko se je gnal v dolži-
no. Vidimo ga pri desni nogi vnu-
kinje Ele, ki je tudi sodelovala pri 
vrednotenju pojava.


